
Jazz „Woodstock” lesz 
a domb lábánál
Ittzés Tamás négynapos jazz „Woodstockot” szervez 
a Vízműdomb mellé, közben hol a Bohémokkal 
koncertezik, hol hegedűművészként lép fel. Tanít a 
Debreceni Egyetemen és a Kodály Iskolában, szóra-
kozásként pedig összehozott egy ragtime-operát is.

Biológiaóra 
az erdőben
A 19 éves Cecilia Vacanti a New 
York állambeli Baldwinsvil-
le-ből érkezett. A fiatal hölgy-
gyel magyarországi életéről, 
élményeiről beszélgettünk. 

Bračon is csak 
a színház…
Csilics Sándorral, a Katona József 
Színház egykori közönségszer-
vezőjével úgy készült telefonin-
terjúnk, hogy közben hallottuk a 
tenger morajlását. 

16. oldal 24. oldal

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Újra migránsválság 
a déli határainkon?

KRÓNIKA

10 éve repülnek 
felettünk a Gripenek

Tíz éve már, hogy a JAS–39 Gripen 
típusú vadászgépek hazánkba ér-
keztek, és hadrendbe álltak Kecske-
méten. Az  ünnepségen részt vettek 
a repülőbázis katonái, Vargha Tamás 
államtitkár és Niclas Trouvé svéd 
nagykövet.
 Cikkünk az 5. oldalon olvasható

A napokban tartott EU–török csúcsér-
tekezleten Miro Cerar szlovéniai mi-
niszterelnök bejelentette: nincs többé 
balkáni migrációs útvonal, Szlovénia a 
jövőben csak azokat engedi be terü-
letére, akik rendelkeznek a schengeni 
belépéshez szükséges dokumentáci-
óval. Közben a görög–macedón ha-

tárról olyan hírek érkeznek, hogy az 
embercsempészek alkalmazkodnak a 
helyzethez, és két új útvonalat aján-
lanak a migránsoknak: az egyik Albá-
nián és az Adriai-tengeren keresztül 
Olaszország felé vezet, míg a másik 
a szárazföldön Bulgária, Románia és 
Magyarország irányába.

Az első duális végzősök

LAPUNK

40.000
PÉLDÁNYBAN JELENIK MEG!
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Hangszerrel ecsetelni 
a fantáziában
A Bozsó Gyűjteményben február 28-ig látható a 
Tapasztalt Ecsetek nevű zenekar képzőművész tagja-
inak kiállítása. A koncerttel egybekötött tárlatveze-
tésen beszélgettünk képekről és hangokról Wahorn 
Andrással, az egykori Bizottság szaxofonosával. 

Merünk
vitatkozni
Danyi Judit és Hegedűs Zoltán 
azt mondja, számukra a házas-
ság nem csak egy papír. A házas-
ság hete kapcsán beszélgettünk 
a színész házaspárral.

Gyógyszerbank
rászorulóknak
Ambrusné Magó Aranka: az 
INNER Wheel Kecskemét Klub 
adománnyal segítette közel száz 
nehéz sorsú család gyógyszerei-
nek kiváltását.

16. oldal 5. oldal 7. oldalKULTÚRA HÁZASSÁG SEGÍTSÉG

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Ami a legnehezebb dolog: 
embernek maradni

ELISMERÉS

Szalézi-díjat kapott
három újságíró

Bús Csaba fotóriporter, Faragó Mik-
lós szerkesztő-riporter és Badacso-
nyi Szűcs Zoltán operatőr vehette 
át a közelmúltban a Szalézi Szent 
Ferenc-díjat dr. Bábel Balázs kalo-
csa-kecskeméti érsektől. A díjazot-
takkal az elismerésről és szakmájuk-
ról beszélgettünk.
 Cikkünk a 6. oldalon olvasható

KREATIVITÁS

Egy gyümölcsöző 
találmány

Nagy népszerűségnek örvend a gye-
rekek körében egy magyar találmány, 
ami lassan az egész világot meghó-
dítja. A Gyümi nevű kártyajátékot a 
Nemzetközi Játékfesztiválon mutat-
ják be, jövő héttől pedig 10 ország-
ban árulják. A játék kifejlesztőjével, 
Szöllősi Péterrel beszélgettünk.
 Cikkünk a 16. oldalon olvasható

Ültünk törzshelyének teraszán, és 
döbbenetes sztorikat mesélt nekünk 
az exlégiós Dobnik János Iván, aki 
1984-től három évig szolgált az ejtőer-
nyős ezredben, ezen belül a második 
hegymászó században. Történetein 
keresztül képet kaptunk az idegenlé-
giósok életéről, különleges kiképzésé-

ről, beszélgetés közben azonban egy 
kalandfilmbe illő életút is kirajzolódott 
előttünk. Mindezt Friderikusz Sándor 
is feldolgozta „Az én mozim” című 
sorozatában, filmjének Életre-halálra 
volt a címe. Rég volt, de a történet még 
több mint 30 év távlatából is hihetetle-
nül izgalmas. Cikkünk a 10. oldalon olvasható

Újabb százmilliárd forint
Kecskemétnek

3. oldal

Óriásbébi 
született

KÖVETKEZŐ
MEGJELENÉS:
Február 25.
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Negyvennégy év óta
először Hamlet
Az 1972-es Ruszt József rendezte Hamlet óta először lesz látható Shakespeare legismertebb tragédiája a kecskeméti Katona József Színházban. A címszereplő-vel, Porogi Ádámmal beszélgettünk arról, hogyan éli meg a darabot, és mit tart pályája csúcsának.

Refi: tévhitek 
és tények
Az eredmények mögött komoly munka van, a gyerekek örömmel vesznek részt a versenyeken. Szenes Mártonné Durucz Anna igazgatónővel beszélgettünk.

Orvosi küldetés
Dr. Kishonti Rolland Kecskemét-ről Kamerunig zarándokolt hitét követve. A „Keresztény Közéle-tért” emlékérem idei kitüntetettje interjúnkban elmondja: a drámát nem lehet megszokni – együtt kell vele élni... 

7. oldal 14. oldal 17. oldalSZÍNHÁZ OKTATÁS KÜLDETÉS

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Édesanyja az inkubátorban 
hagyta gyermekét

PROGRAMSOROZAT

Éljen a házasság! 
Ha lehet, örökké...

Hogyan érdemes párt választani, meddig várjunk a házasságkötés-sel, mi a helyzet a konfliktusokkal meg a veszekedéssel? És mire jó a tisztelet? Kecskemét 3. alkalommal rendezi meg az ehhez kapcsolódó programsorozatot, melynek során választ kapunk minden kérdésre. Cikkünk a 15. oldalon olvasható

ADAKOZÁS

Olivér jövőjéért
harcolnak szülei

A Lakiteleken élő Fekete Olivér már öt és fél éves, de még sohasem fo-gócskázott, nincs kismotorja és a játékai is merőben mások, mint kor-társaié. Ő ugyanis féléves csecsemő-ként éli mindennapjait. Szülei most azért küzdenek, hogy a kisfiú egy speciális műtéttel esélyt kaphasson a normális életre. Cikkünk az 5. oldalon olvasható

Február 1-jén pontosan 18 óra 2 perc-kor megszólalt a csengő, amely azt jelzi, hogy használták a babamentőt. Egy gyönyörű szép újszülött kislányt találtak a Bács-Kiskun Megyei Kórház kihelyezett inkubátorában. A babát azonnal átvitték a koraszülött osz-tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 

tartják. Értesítették a gyámhivatalt is, a nővérek pedig a hétfői névnapokat figyelembe véve az Ignácz Brigitta nevet adták a 3160 grammos, 50 cm hosszú csöppségnek. Brigitta jó he-lyen van, még néhány hétig biztosan élvezheti a kórház vendégszeretetét, a szakemberek gondoskodását.

Döntöttek a négymilliárdról

3–4. oldal

Éjszakai repülés

KÖVETKEZŐ
MEGJELENÉS:
Február 11.

KECSKEMÉTI LAPOK

Pallasz Athéné Egyetem: felháborodás a név miatt

Dr. Kertész GáborPríma-díja Hagyományés megújulás Bach-koncert Kecskeméten

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

Jó úton halada KTE–Duna Aszfalt Négymilliárd forint útépítésre

Hó nélküli hógolyó futam

Karácsonyi ajándékKecskemétnek:

Pallasz Athéné Egyetem: felháborodás a név miattJó úton halada KTE–Duna Aszfalt 

KECSKEMÉTI LAPOK

Csöndkabátbaburkolózni A sikert nem adják ingyen A Ciróka nagypapája

OLVASSA AZ INTERNETEN MINDENNAP!

A megyei kórházban jobb a helyzet az átlagnálMilliós támogatása családoknak

Jelentősváltozásoka KLC-KTE-nél

Fény a sötétségben

Baltikumi légtérvédelem – visszafogadó ünnepség

Megszületett a döntés az útfejlesztésre szánt négymilliárd felosztásáról. A két érintett bizottság egyhangú támogatással engedte útjára a fejlesztést.

Éjszakai kiképzési repüléseket hajtottak végre az MH 59. Szentgyörgyi Dezső Repülőbázis pilótái. A kiképzés során tesztelték a 2015 decemberében beszerzett éjjellátó készülékeket, és gyakorolták azok használatát. Azt mondják, hogy a kecskeméti lakosság a legmegértőbb.

Harrissal erősített 
a KTE-Duna Aszfalt

kor megszólalt a csengő, amely azt jelzi, hogy használták a babamentőt. Egy gyönyörű szép újszülött kislányt találtak a Bács-Kiskun Megyei Kórház kihelyezett inkubátorában. A babát azonnal átvitték a koraszülött osz-tályra, ahol jelenleg is inkubátorban 

Személyi változást ho-zott január második fele a KTE-Duna Aszfalt férfi kosárlabdacsapatánál. A klub vezetése úgy dön-tött, hogy elköszön Lawren-ce Alexandertől, az amerikai játékos ugyanis nem tudott jelentős szerepet kiharcolni magának az együttesben. A vezetőség ugyanakkor szerződést kötött Eugene Harris-szel, aki irányítóként biztatóan mutatkozott be a kecskeméti színekben.

21. oldal
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Csöndkabátba
burkolózni
Néhány nap múlva Csöndkabát címmel ad zeneka-rával rendhagyó akusztikus koncertet Szabó Balázs a Hírös Agórában. Ennek apropóján készítettünk interjút vele. Többek között arról is kérdeztük: akad-e olyan kihívás az életében, ami nem hagyja nyugodni?

A sikert nem 
adják ingyen
Húsz évvel ezelőtt, 1996 január-jában kezdte meg adását a Gong Rádió. Tőzsér Judit ügyvezető igazgatóval a két évtized sikerei-ről beszélgettünk. 

A Ciróka 
nagypapája
Hetvenedik születésnapján kö-szöntötték Apró Ernőt, a Ciróka Bábszínház népszerű színművé-szét. Az előadás végén a közönség és a társulat együtt ünnepelte.

12. oldal 9. oldal 14. oldalZENE MÉDIA SZÍNHÁZ

OLVASSA AZ INTERNETEN 
MINDENNAP!

A megyei kórházban jobb 
a helyzet az átlagnálMilliós támogatás

a családoknak

VADASPARK

Élet és halál között
lebegett Miru

Igazi csapatépítő tréning volt a va-daskert dolgozói számára a tavalyi év vége. Meru, az oroszláncsalád feje esett súlyos betegségbe. A nagymacska olyan komoly fertőzést kapott, hogy az ünnepek alatt az életéért küzdöttek az orvosok és a vadaskert munkatársai.  Cikkünk a 4. oldalon olvasható

VEZETŐVÁLTÁS

Januártól új 
igazgató a piac élén

Január elsejével vezetőváltás történt a kecskeméti piaci szervezet élén. Kolek Andrea vette át az igazgatói posztot a nyugdíjba vonuló Kun Istvántól. Gaál József piacért fele-lős alpolgármester kérdésünkre el-mondta: az ország legszebb piacát a helyiek és a turisták számára is sze-retnék még vonzóbbá tenni. Cikkünk a 8. oldalon olvasható

Jelentős
változások

a KLC-KTE-nél

Forrong az egészségügyi szakma, bot-rányok robbannak ki a hazai kórhá-zakban. Van, ahol az orvosok tömeges felmondásától kell tartani, egyre több mozgalom indul az ágazat reformját sürgetve. Közben a kormány kancel-lárok kinevezését tervezi a kórházak gazdasági menedzselésére. Utánajár-

tunk, milyen a Bács-Kiskun Megyei Kórház helyzete, veszélyben van-e a helyi betegellátás is. Dr. Horváth Zsolt-tal, a megyei kórház orvos igazgatójá-val és dr. Borda Ferenc főorvossal, a Magyar Orvosi Kamara Bács-Kiskun Megyei Területi Szervezete elnökével beszélgettünk. Részletek a 6. oldalon

x

Fény a sötétségben

10–11. oldal

17. oldal

Új vezetőedzővel kezdte el a felkészülést január 12-én a tavaszi szezonra a megyei első osztályú KLC-KTE lab-darúgócsapata. Márton Pál helyett Némedi Norbert irá-nyítja az együttes munkáját. Az elnökség arról is döntött, hogy a jövőben önálló gazda-sági társaság működtesse a felnőtt csapatot. Az alakuló-ban lévő Kecskeméti LC Kft. ügyvezetője Telek Zoltán lesz, aki korábbi játékosként igen közel áll a labdarúgás világához.

Baltikumi légtérvédelem – visszafogadó ünnepség
Több mint százöt-ven katona és négy Gripen vett részt az elmúlt négy hónap-ban a légtérrendé-szeti misszióban. Kiváló eredménnyel hajtották végre fel-adatukat, több mint 400 órát töltöttek a levegőben, száznál is több alkalommal vettek részt éles és gyakorló riasztás-ban.

CSOK: minden amit az új támo-gatási rendszerről tudni érdemes!

13. oldal

Tíz, küszöbön álló kecskeméti fejlesztési tételt sorolt fel Orbán Viktor miniszterelnök 
keddi látogatásán, amelyek jelentőségét és finanszírozási nagyságrendjét 
az elmúlt évek 100 milliárdos központi támogatásához hasonlította

Óriásbaba született 5350 grammal
a kecskeméti kórházban.

16. oldal

Óriásbébi Óriásbébi 
születettszületett

9. oldal

A jövőben még hatékonyabban dolgozhat az állampolgárok bizton-
ságérzetének javításáért a kecskeméti 12. számú választókörzet-
ben működő Alsószéktó-Kisfái-Matkó Polgárőr Egyesület. A civil 
szervezet február 5-én egy lószállító járművet vehetett át Szűcs 
Páltól, az adományozó Silveria Kft. ügyvezető igazgatójától. Az 
átadóünnepség egyben a megnyitója volt annak a háromnapos 
továbbképzésnek is, amelyet lovas polgárőröknek tartottak.

Lószállító segíti
a polgárőröket
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Gőzerővel folyik a kecskeméti városháza felújításának előkészítése. Négymilliárd forint áll rendelkezésre: ebből az 
összegből restaurálásra, külső és belső felújításra, akadálymentesítésre, illetve a fűtési, valamint az elektromos rendszer 
korszerűsítésére is költenének.

Magyarországon elsőként Kecskeméten indították el 2012-ben a gyakorlatorientált duális képzési formát, melynek első 
végzősei a múlt szombaton értékes és egyre népszerűbb diplomával a kezükben léphettek ki a munkaerőpiacra.

GAZDASÁG

A kereskedelmi és 
iparkamara évnyitója

A megye GDP-jét előállító vállalko-
zások háromnegyede képviseltette 
magát a megyei iparkamara gazda-
sági évnyitóján, ahol gazdaságunk 
helyzetét és a jövőbeni kilátásokat 
elemezte Gaál József, a kamara elnö-
ke és dr. Palócz Éva, a Kopint-Tárki 
Zrt. vezérigazgatója.
 Cikkünk a 9. oldalon olvasható
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24. oldal

Magabiztosan 
menetel a tava-

szi szezonban 
a Kecskeméti 
Női Kézilabda 
SE csapata: a 
lányok soro-
zatban négy 

győzelmet 
arattak, és 

ezzel a tabella 
ötödik helyére 

léptek előre. 

21. oldal

3. oldal

Sorozatban negyedik 
kézilabdás győzelem!

ZENE INTERJÚ TEÁTRUM

Négymilliárd forintból 
születik 

újjá
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Új futópálya

A RAVGYI („repülőkórház”) új futópályájának 
köszönhetőn nő az alkalmassági vizsgálatok, 
felmérések színvonala, és ennek köszönhetően 
az intézmény infrastruktúrája is minden tekin-
tetben megfelel a kimagasló szakmai munká-
nak. A burkolat homogén és rugalmas, így az 
ízületeket kíméli, csökkentve a sportsérülések, 
sportártalmak kialakulásának esélyét. Felméré-
sekre, edzésekre egyaránt kiválóan alkalmas.

Élő emlékezet

A kommunista diktatúrák áldozatainak emlék-
napja megtartását az országgyűlés határozatban 
rendelte el. A megemlékezésen Mák Kornél szólt 
az egybegyűltekhez, majd Kissné Szobonya Csilla 
tartott beszédet. Az 1958-ban kivégzett dr. Szo-
bonya Zoltán lánya elmondta, február 25. olyan 
mementó, amely közös történelmünk során ki-
törölhetetlenül rótta lelkünkbe a kitaszítottság, 
a megfélemlítés és a szolgaság érzését.

Oscar-verseny

A Hírös Agóra Ifjúsági Otthon Tükörtermében 
gyűltek össze azok a lelkes filmrajongók, akik 
az Otthon mozi felhívására jelentkezve elhatá-
rozták, hogy csapatokba tömörülve, egy kvízest 
keretében beleszurkolják Nemes Jeles László 
kezébe az Oscar-szobrot. Az Oscar-történelem-
ről szóló eseményen szerkesztőségünk néhány 
tagja is jelen volt, és az előkelő harmadik helyet 
szerezte meg a rendkívül erős mezőnyben.

Báli rekord

Minden tekintetben rekordot döntött az idei 
kadafalvi iskolai bál. Soha nem gyűlt össze any-
nyi adomány, mint most, és a bálozók létszáma 
is kiugró volt. 177-en összesen 600 ezer forintot 
adakoztak össze. Az iskola kulturális életén túl jut 
majd ebből a tehetséges, ám hátrányos helyzetű 
diákoknak és a diákönkormányzatnak is, valamint 
sporteszközöket is vásárolnak majd. Társadalmi 
összefogásnak köszönhető ez az eredmény.

Itt a tavasz, rügyeznek a fák, 
naposabb – is lehetne – az idő, 
egyre több az ember a szabad 
levegőn. A nagy számok törvénye 
alapján a gyerekek és a vandálok 
száma is gyarapszik közterein-
ken. Olvasó-tudósítónk, B. Kis 
János, újabb rongálásokra hívta 
fel a figyelmünket.

Vasútkert –  
hiába a vas…

Néhány tény a nemrég felújított park-
ból: tudósítónk saját szemével látta, 
amikor egy felnőtt(!) görkorcsolyás a 
szökőkút peremén mutatott be gya-
korlatokat, aminek a nyomát azóta is 
őrzi a burkolat. Újabb graffitik kerül-
tek az üresen álló kiszolgáló épület 
falára, valamint felnyomták az ablaka-
ira – éppen a vandálok megfékezésé-
re – felszerelt redőnyöket. Csak arra 
nem számított az elkövető, hogy drót-
hálós üveget tettek a redőnyök mögé, 
így tovább már nem jutott. B. Kis Já-
nos felfedezett a Vasútkertben egy 
háttámla nélküli padot is. Kiderült, 
flex-szel vágták le a fémből készült 
háttámlát. Kérdés, hogy mikor vé-
gezhette a tolvaj a nagy hanggal járó 
munkát, hogy se a városrendészek-
nek, se a járókelőknek nem tűnt fel. 
(Lapzártánk előtt tudtuk meg, hogy 
eltűnt a „maradék” pad is.) 

Luca és a kutya
Persze nemcsak a vasútkertre kon-
centrálnak a rongálók. A Katona 

József téren is megsérült a névadó 
szobra, a kórháznál összetörték a 
buszmegállót – az eddig leírtak mind 
az elmúlt hetekben történtek. Csak-
úgy, mint a főtéren szaporodó „csa-
ládi rongálások”. A megújult főtéri 
békától például rendre úgy kell kipa-
rancsoltatni a szülőkkel a gyerekeiket. 
Már több sérülés van a kerámián, és 
folyamatosan újabb kavicsokkal bom-
bázzák a kerámiaállatot. A múlt héten 
pedig egy kutya beugrott a Luca me-
dencéjébe, és nem tudott kimászni. 
A gazdája se tudta kimenteni, végül 
még egy felnőtt erejére volt szükség, 
hogy kihúzzák a jószágot. – Szerin-
tem minél előbb szükség lenne valami 

megoldásra a parkok, szobrok megvé-
dése érdekében, mert a kamera nem 
riasztja vissza a vandálokat, de még a 
nem feltétlenül rossz szándékú, mégis 
kárt okozó szülőket, gyerekeket sem 
– mondja B. Kis János.

Köztéri dilemma
Érdekes kérdés ez, sokan gondolják 
most, hogy mire van a közterület, ha 
már a gyerekek sem érezhetik ott jól 
magukat. Azonban a balesetveszély 
és a köz javainak megóvása sem el-
hanyagolható érv annak mérlegelé-
sekor, hogy mit csinálhat a téren a 

gyerek és mit nem. B. Kiss János nem 
véletlenül emlegeti a szülőket, hiszen 
közülük sem viselkedik mindenki fe-
lelős városlakó polgárként. Sokszor 
felelőtlenebbek, mint akiket kísérnek. 
Rendre beengedik a gyerekeket a 
Luca körüli medencébe, akik a hideg 
esővízben tocsognak, lábaiknál és ke-
zükben veszélyes kövek vannak. – Ma 
legalább öt családot láttam, amint a 
gyermekét betette a medencébe, vé-
gigvezette, és a békánál játszani en-
gedte. Többre rá is szóltam – mondja. 
Persze nem maradt el az ellenérdekelt 
válasz sem, egy apuka majdnem inzul-
tálta miatta. Ez az igazi városi érdek-
ütköztetés. Vandlik János

Vandálok minden korosztálybólOPEN 2019: 
pályázunk!
A közgyűlés még tavaly döntött 
arról, hogy az OPEN 2018 pályá-
zat tapasztalataival gazdagodva 
indulunk a 2019-es Európa Ifjúsági 
Fővárosa címért. A pályázatot az 
Európa Tanács mellett működő Eu-
rópai Ifjúsági Fórum írta ki, február 
28-ig kellett leadni az első fordu-
lóra a pályázatokat. A részletekről 
Farkas Gábort, a nevezés ötletgaz-
dáját, fő szervezőjét, az Európa Jö-
vője Egyesület elnökét kérdeztük.

– Március 1-jén derült ki, hogy 
összesen tizenhárom város pályá-
zott a címre, a tavalyi döntősök 
mind újra indultak. De pályázott 
például Amiens is, amely tavaly nem 
jutott be a döntőbe. Most egy ma-
gyar várossal is versenybe szállunk, 
ugyanis Székesfehérvár is benyúj-
totta pályázatát. Kiélezett lesz a ver-
seny. Míg tavaly három olasz város 
is indult, most egyesítették erőiket, 
és csak a döntős Perugia pályázott. 
Osztrák testvérvárosunk, Dornbirn 
is ott van a pályázók között. Tavaly 
még tőlünk érdeklődtek a pályá-
zatról, mi pedig felajánlottuk nekik 
segítségünket. Akkor még nem tud-
tuk, hogy ők is riválisaink lesznek. A 
kiírás szerint április 29-én döntenek 
arról, melyik öt pályázó jut tovább, 
13 órakor az internetten teszik köz-
zé a döntős városok nevét.

Tavaly nagyon dicsérték a pályá-
zatunkat, erre alapoztuk az ideit 
is, természetesen az új szempon-
tokhoz igazodva dolgoztuk át a 
korábbi anyagot. Nagyon bízunk a 
sikerben, ha pedig továbbjutunk, 
számítunk a fiatalok segítségére a 
végső győzelem elérésében. 

Nincs elég 
buszsofőr 
Kecskeméten és vonzáskörzetében 
a buszvezetők csaknem fele 50 év 
feletti, ugyanakkor egyre kevesebb 
fiatal jelentkezik gépjárművezetői 
képzésre. A busztársaságnál a kö-
zeljövőben komoly szakemberhi-
ányra kell számítani.

Nagy a forgalom a kecskeméti 
buszpályaudvaron. Naponta több 
százan fordulnak meg itt, így fo-
lyamatosan érkeznek a helyi és 
a távolsági járatok az állomásra. 
Bács-Kiskun megyében összesen 
600 buszsofőr van. Kecskeméten a 
helyi közlekedésben 110, a helykö-
zi járatokon pedig 220 autóbuszve-
zető dolgozik. Ennél azonban sok-
kal több szakképzett sofőrre lenne 
szükség. A hiánynak több oka is van, 
elsősorban az, hogy autóbusz-veze-
tőink az idősödő korosztályból te-
vődnek össze, azaz nyugdíjba men-
nek az autóbusz vezetőink. 

Leflexelt pad a vasútkertben: 
csak a támláját vitték el

A kuka rendszeres ellenfele 
az „utcai harcosoknak”

Az új kerámiabéka is 
megsérült

Katona József 
szobrát sem 
kímélték

Egyre több a graffiti  
a vasútkert kiszolgálóépületén

A görkorisok nyomot 
hagytak a szökőkúton

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
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Bányai-ünnep

Lukács Lajos, az újraválasztott intézményve-
zető a „Megvédjük a Bányait” Facebook-cso-
port felhívására szűk körben ünnepelte meg 
újbóli igazgatói kinevezését. Vezető beosztá-
sa 2016. február 20-tól öt évre szól. Az ün-
neplésen a Facebook-mozgalom elindítója, 
Soós Eszter Petronella, Király József MSZP-s 
politikus, tanárok, ismerősök, gyerekek vet-
tek részt.

Acélmagnóliák

Robert Harling világsikerű művét, az Acélmagnó-
liákat Cseke Péter rendezésében láthatja a kecs-
keméti közönség a Ruszt József Stúdió Színház-
ban. A szereposztás parádés: a darabban Csapó 
Virág, Danyi Judit, Dobó Enikő, Hajdú Melinda, 
Marcz Fruzsina és Sára Bernadette lép színpadra. 
A fodrászüzletben pletykák, receptek, háztartási 
praktikák cserélnek gazdát, s mélyen őrzött tit-
kok, emberi történetek elevenednek meg.

Édesapák áldása

Vasárnap délelőtt megáldották az édesapákat a 
Nagytemplomban. Hagyomány Kecskeméten, hogy 
a társszékesegyházban a vasárnapi nagymise ke-
retében ad áldást az egyes ünnepekhez kötődően 
Jeney Gábor plébános. Az édesapák áldását Szent 
József napja alkalmából szokás megtartani. Idén a 
húsvéti ünnepkör templomi alkalmai miatt ez va-
lamivel korábbra került. Szent József nemcsak az 
egyház, hanem az édesapák védőszentje is. 

Ifjú matekosok

Februárban 67 ezer 166 diák részvételével ren-
dezték meg a Zrínyi Ilona Matematikaverseny 
első fordulóját. A megmérettetésben 16 ezer 
565 határon túli magyar diák is részt vett. A me-
gyei szervezés munkáját ebben a tanévben is a 
Kecskeméti Református Általános Iskola tantes-
tülete végezte. A szombati eredményhirdetésen 
a megye legeredményesebben szereplő 197 di-
ákját köszöntötték, illetve díjazták, jutalmazták.

Elkezdődött  
az útfejlesztés 
Kecskemét tavaly év végén egy kor-
mányhatározat értelmében kapott 
négymilliárdos támogatást. 47 utca kap 
szilárd burkolatot, több földes utcát 
pedig stabilizálnak. Több mint 10 éves 
ígéret vált valóra azzal, hogy a lakossá-
gi önerős építkezéseket be lehet fejez-
ni. A Mogyoró utcában az elsők között 
kezdődött meg az útépítés előkészíté-
se. Néhány utca fejlesztése vélhetően 
átnyúlik majd 2017 elejére, de a leg-
több utcában már idén eltűnnek a tó-
csák. A kecskeméti önerős útépítések 
esetén a lakosság az út teljes költségé-
nek mintegy 8 százalékát adja össze, a 
többit az önkormányzat fedezi. 

Négymilliárdból 
születik újjá
Gőzerővel folyik a kecskeméti város-
háza felújításának előkészítése. Négy-
milliárd forint áll rendelkezésre: ebből 
az összegből restaurálásra, külső- és 
belső felújításra, akadálymentesítésre, 
illetve a fűtési, valamint az elektromos 
rendszer korszerűsítésére is költené-
nek. A városháza felújítását a tervek 
szerint 2017 őszére kell befejezni. A 
munkálatok az ügyfélfogadásban nem 
okoznak majd fennakadást.

Orbán Viktor miniszterelnök egy 
hónapja jelentette be, hogy a Modern 
Városok Program keretében négymilli-
árd forint jut a Városháza felújítására. 
A bejelentés után azonnal elkezdőd-
tek a tervezési munkálatok. A négy-
milliárd forintból teljes körű külső- és 
belső felújítást valósítanak meg, és 
restaurálási munkálatokat is végeznek 
majd, hogy az eredeti, 1896-os állapo-
tot megtartsák. Új mázas kerámia cse-
repeket kell legyártatni, amelyből ösz-
szesen 260 ezer darabra van szükség. 

A négymilliárd forintos összegből 
a tervek szerint nemcsak a külső és 
a belső felújításra jut majd, hanem az 
energetikai korszerűsítésre is. A mun-
kálatok során megoldják a városháza 
akadálymentesítését is. Az egyik le-
hetőség szerint kialakítanak egy hen-
dikep szobát a földszinten, ahol az 
arra rászorultak teljes körűen el tud-
ják az ügyeiket intézni. Egy másik le-
hetőség szerint egy liftet építenének, 
amelynek az egyik lehetséges helyszí-
ne a városháza kis udvara lenne.

Lesz intermodális csomópont

A február 9-ei Orbán-látogatás 
alkalmával bejelentett fejleszté-
sek a mai napig felszínen tartják 
a város érdeklődését. A Modern 
Városok Program egyik legiz-
galmasabb témája az úgyneve-
zett intermodális közlekedési 
csomópont megvalósítása lesz, 
amelyről eltérő információk 
jelentek meg a sajtóban: lesz – 
nem lesz? 

Lesz, hiszen Kecskemét alapvető 
érdeke! Csak nem feltétlenül úgy, 
ahogy a tervezés korai szakaszában 
gondolkodtak róla, és a publikált 
látványterveken szerepel. Az ilyen 
módosulás egyébként nem számít 
ritkának a tervezés–kivitelezés ket-
tősségében. 

– Kecskemétnek az az érdeke, 
hogy legyen intermodális csomó-
pontja – mondja Takács Valentina, a 
kecskeméti önkormányzat kommu-
nikációs vezetője. – Amennyiben a 
jelenlegi vasúti pályaudvar megújul, 
megvalósulnak a vasúttechnikai fej-
lesztések, az esetlegesen szükséges 
közúti fejlesztések és megépül a 
P+R parkoló, akkor a mellette lévő, 
Noszlopy parki autóbusz-pályaud-
varral együtt ez az intermodalitás 
minden tartalmi követelményének 
megfelel majd, tehát Kecskeméten 
megvalósul az intermodális csomó-
pont. Erre a beruházásra a Modern 
Városok Program biztosít forrást, 
vagyis ennek a kormányprogramnak 
köszönhetően biztosan lesz inter-
modális csomópontunk.

A kommunikációs vezető azt is 
elmondta: ezzel együtt azt is látni 
kell, hogy egy intermodális csomó-
pont lényeges elemei nem feltétle-
nül azok, amelyek a sokak által is-
mert látványterven vannak, hanem 
például vasúttechnikai fejlesztések 

és szükség esetén a csomópont kö-
rüli közúti fejlesztések is szerepel-
nek benne. A részletek kidolgozása 
még csak most kezdődik, a fősze-
rep pedig természetesen a MÁV-é, 
együttműködésben az önkormány-
zattal.

A változás hátterében egyéb-
ként pályázati tényszerűségek hú-
zódnak. Évekkel ezelőtt, a városi 
közlekedésfejlesztés tervezésekor 
– sok egyéb, azóta megvalósult 
beruházással együtt – a korábbi 
intermodális terveknek megfelelő 
pályázati lehetőség állt rendelke-
zésre az unióban, ami nem tette 
lehetővé a vasútállomás felújítását 
(és ez kétségessé tette az épület to-
vábbi sorsát is). Az idő előrehaladá-
sával – miközben a többi fejlesztés 
haladt, és már csak az intermodális 
csomópont maradt hátra – a pá-
lyázati lehetőségek megváltoztak. 
Most a vasútállomás épületének 
felújítására is lehetőség nyílt. Így a 
pályaudvarok környékén található 
teljes közlekedési vertikum éssze-
rű összehangolására, fejlesztésére 
lehetőség nyílt egy praktikus, jól 
használható intermodális közössé-
gi közlekedési csomópontban.

KECSKEMÉTI KRÓNIKA

Mi az, hogy  
intermodális?
A szó jelentése: „többféle esz-
közt, módot kombináló…”, 
vagyis ebben az esetben a köz-
lekedés többféle formájának 
összehozására, összehangolá-
sára vonatkozik, azaz a vasút, 
a helyi és a helyközi autóbusz-
közlekedés, a gépkocsik számá-
ra kialakított parkolók, a kerék-
pártárolók tartoznak ide.
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Ki ne szeretné, ha leendő ügyfelei 
és vásárlói már pár kattintással meglelnék 
a világhálón cége honlapját? 
Vagy ha zökkenőmentesen történnének 
az internetes és telefonos egyeztetések, 
megrendelések? Minden vállalkozás 
legfőbb célja, hogy a legtökéletesebb 
módon szolgálja ki ügyfelei igényeit, 
növelve kényelmüket. 
Többek között ezen a téren is segítenek 
az Invitel kifejezetten kisvállalatok számára 
kialakított, mindennapi munkájukat 
támogató, megbízható és professzionális 
szolgáltatásai.

Stabil internetre stabil vállalkozás épülhet
Egy könyvelőirodában egymásnak adják a 
kilincset az ügyfelek, egy fodrász- és kozmetikai 
szalonba pedig jóval előbb be kell jelentkezni 
a bő a vendégkör miatt. Egy kávézóban, 
cukrászdában nehéz üres asztalt megcsípni, 
egy egyedi bútorokat gyártó asztalos 
manufaktúránál vagy autószerelő műhelynél 
pedig egymást érik a megrendelések. Minden 
vállalkozás nap mint nap azon dolgozik, hogy 
maradéktalanul megfeleljen ügyfelei 
igényeinek, akik mosolyogva és elégedetten 
térnek vissza hozzájuk. Ahhoz, hogy a cégek 
erre koncentrálhassanak, megbízható 
telekommunikációs infrastruktúrára van 
szükségük, beleértve a stabil céges internetet is. 

Megbízható és professzionális támogatás
Az Invitel kifejezetten a kisvállalatok számára 
alakította ki Profi portfólióját, amelyből 
a vállalkozások maguk tudják kiválasztani 
azokat a szolgáltatásokat, amelyekre leginkább 
szükségük van, és amelyekre alapozhatják napi 
munkájukat. A saját honlap, illetve az online 
kapcsolattartáshoz szükséges levelezőrendszer 
zavartalan működésének feltétele a stabil 
internet, ami ugyancsak elengedhetetlen egy, 
a lopások megakadályozása céljából riasztó- 
vagy kamerarendszert működtető 
élelmiszerboltnak is. De ugyanilyen fontos 
lehet egy kisvállalatnak, hogy fix havi díjon, 
kedvező percdíjak mellett bonyolíthassa 
telefonhívásait. A jogtiszta üzleti 
TV-szolgáltatás igénybevételével pedig bármely 
vendéglátóhely vagy panzió hozzájárulhat 
vendégei kellemes időtöltéséhez. 

Kombináljon profin az Invitellel!
Egy kisvállalatnak alaposan meg kell gondolnia 
kiadásait, beleértve telekommunikációs 
költségeit is. Az Invitel Profi céges vezetékes 
internet,- telefon- és TV-csomagjai teljes 
mértékben kombinálhatók, ezért minden 
érdeklődő megtalálja köztük a számára 
leginkább előnyös ajánlatot, legyen szó családi 
pékségről, ügyvédi irodáról, étteremről, 
vagy szálláshelyről. Ráadásul egyéves 
határozott idejű szerződéskötés esetén annál 
nagyobb kedvezményekben részesülhetnek 
a vállalkozások, minél többfajta vezetékes Profi 
szolgáltatást rendelnek meg egyidejűleg.

Az Ön vállalkozása is Profi netet érdemel!

Kisvállalatoknak szóló kedvező ajánlatainkról 
érdeklődjön a kecskeméti Invitel Pontban 
(Bajcsy Zs. krt. 8.), vagy hívja a 06 80 881 881-es 
kisvállalati zöldszámunkat, munkatársaink 
készséggel állnak rendelkezésére.
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Fűszerkuckó
– gasztronómiai

utazás
az ízek világában

Tóthné Nagy Erzsébet életében mindig is fontos 
szerepet töltött be az utazás és a gasztronómia, ezért 
minden egyes hazai táj vagy távolabbi ország meg- 
látogatása egy-egy hatalmas gasztrotúrát is jelen-
tett neki. Hazatérve pedig felismerte a tátongó űrt: 
ha valaki egy adott tájegység vagy  ország jellegzetes 
ételeit, ízeit szeretné elkészíteni itthon, nem igazán 
talál hozzá megfelelő alapanyagot. 

Erzsébet – négy év komoly felkészülés  után – öt év-
vel ezelőtt vette a bátorságot a Fűszerkuckó kapuinak 
megnyitásához. Véleménye szerint a „fűszeresség” is 
komoly szakma, csak hozzáértéssel lehet igazán jól 
csinálni. 

A kis fűszerbirodalom három év alatt kinőtte a 
maga tizenhat négyzetméterét, így áttette székhelyét 
a Wesselényi utca 5. szám alá. Növekedésük mellett 
szólt az is, hogy a vevők a szokásos termékeken kívül 
más különlegességeket is kerestek, így az üzletvezető 
asszony és férje, Tóth Gábor úgy döntött, kibővítik ter-
mékeik választékát.

Immáron az új, nagyobb boltban a lehetőségek tár-
háza, amit a Fűszerkuckó kínál, közelít a végtelen felé. 
Erzsébet egyedülálló szakértelmével és két kolléganő-
je, Melinda és Kata segítségével teljes körű kiszolgálást 
nyújtanak azok számára, akik  érdeklődnek az új ízek, 
a különleges gasztronómiai kalandok iránt. 

Mindhármójuk nagy szerelme a főzés, a különleges 
ételek elkészítése, így rendszeresen főznek egymás kö-
zött „fejben” is. Így születik egy-egy új fűszerkeverék 
is.  Aki betéved ebbe a boltba, nemcsak hozzávalókat 
vesz a vacsorához, hanem egy kis szeretetcsomaggal is 
gazdagodik, tapasztalatokat is szerezhet, sőt még főzé-
si tippekkel is a rendelkezésére állnak. Mindezekből 
csupán a termékeket kell pénzben kifizetni.  

A fűszerkeverékekről tudni kell, hogy tartósítószer 
és színezőanyag mentesek, egyedül a tengeri só a tar-
tósítószer. Ebben az üzletben nem árulnak zsákba-
macskát, hiszen a csomagok áttetszőek, így a vásárló 
tudja, hogy miből mekkora mennyiséget vesz meg, 
milyen a termék textúrája, illata, állaga, ami nagyban 
megkönnyíti a választást is. 

A Fűszerkuckó termékei átlépték már a megye-
határt és olyan nagyvárosokba jutottak el, mint Deb-
recen, Békéscsaba, Pécs, Nyíregyháza, Sopron és 
Budapest. Az üzletvezető tervei között szerepel ter-
mékfejlesztés végrehajtása is: a tengeri sót Himalája 
sóra cserélnék, mert így még egészségesebbek lenné-
nek a termékek.

A Fűszerkuckó már nem csak a fűszerekről szól, 
mert aki megidézné akár az indiai, az olasz, a kínai 
vagy a japán konyhák szellemiségét, számos hozzáva-
lót megtalálhat itt, legyenek azok akár szószok, külön-
leges tészták, lisztek vagy lencsék.

Fűszerkuckó Telefon: 06-30/9-389-395
E-mail: info@fuszeraruhaz.hu
6000 Kecskemét, Wesselényi u. 5.
 Web: www.fuszeraruhaz.hu

Fuszerkucko.indd   1 2016.03.09.   8:56:50

Olvasóink jelezték, hogy csúcs-
időben lehetetlen a megyei 
kórház körül parkolót találni. Az 
egyik autókkal van tele, a másik 
pedig vízzel. Bokáig érő vízzel. 
Elmentünk, megnéztük, felmér-
tük, mit lehet tenni.

Reggel van, majdnem nyolc. De nem 
azoknak, akik iskolába, munkába igye-
keznek autójukkal. És gyerekeikkel, és 
férjeikkel/feleségeikkel/ne adj’ isten 
anyósukkal… Ők ugyanis, bármelyik 
irányból közelítik a városközpontot, 
apró elemekké válnak az Irinyi út–
Akadémia út–Csabay Géza körúton kí-
gyózó menetoszlopokban. És van egy 
szakasz, ahol a forgalom és a lélegzet 
még inkább elakad! Ez pedig a Csabay 
Géza körút megyei kórház (SZTK) és 
szabadidőközpont közötti szakasza. 
Itt van ugyanis a nagy parkoló azok-
nak, akik a kórház főbejárata melletti 
parkolóból kiszorultak. Márpedig on-
nan nagyon könnyű kiszorulni, ugyan-
is már korán megtelik.

Szóval adott két sáv és hozzá hat 
irányba induló/érkező menetoszlop. 
Egy ki az Akadémia körút felől egye-
nesen az uszoda irányába, egy ki az 
uszoda felől, egyenesen a központ 
felé, egy ki kisívben jobbra, a parkoló 
felé, egy ki nagyívben balra, a parko-
ló felé, egy ki a parkolóból jobbra, az 
uszoda felé, egy ki a parkolóból balra, 
a központ felé.

Mivel a kórház melletti parkoló már 
a csúcsidő előtt megtelik, az érkezők 
begurulnak, aztán kigurulnak. És a 
mentőbejáró felőli nagy parkoló felé 
veszik az irányt, ahol aztán kétszer 
is begurulnak. Egyszer a parkolóba, 
aztán meg dühbe. Ugyanis akkora víz 
áll benne, mintha a szabadidőpark 

tórendszere újabb taggal bővült vol-
na. És az a parkolóhelyek közel felét 
elveszi. Akiknek nem jut száraz föld, 
megpróbálnak kiszállni járműveikből, 
de legtöbben nem szeretnék úszva 
megközelíteni a gyalogátkelőt. Így 
aztán balra vagy jobbra kikanyarod-
va újra bekapcsolódnak a hömpölygő 
tömegbe, hogy valahol leparkolhassa-
nak, és végre eljussanak a kórházba. 
És ez okozza a bonyodalmakat. Hogy 
egy-egy bátrabb autós, orrát kidugva 
kimerészkedik. Aztán őt követik a 

többiek is. Amitől viszont a forgalom 
megakad. Ám a bonyodalmak itt még 
nem érnek véget. Hiszen valahol sza-
bályosan le kell tenni a kocsit. 

Megkérdeztük, ki hogyan próbálja 
megoldani a parkolást:

Eszter szerint igazából nem is ez 
a vizes parkoló okozza a közlekedési 
problémát, hanem az, hogy alapvető-
en rengeteg az autó. Az emberek, ha 
kell, ha nem, gépkocsival közleked-
nek, pedig mehetnének kerékpárral, 
gyalog és autóbusszal is. Szerinte 

Kecskemét forgalma lassan Budapes-
tével vetekszik, és már nem csak a 
csúcsidőben. 

Zoltán azt mondja, annyit kavar-
gott már, hogy lassan elköltött annyi 
pénzt üzemanyagra, amennyiből már 
akár a kórház udvari parkolójába is 
beállhatott volna. 

***
A szabadidőpark előtti nagy parkoló 
kisebbrészben az önkormányzat és a 
Hírös Sport Nonprofit Kft. tulajdoná-
ban van, nagyobbrészt az államé. 

***
A mentőbejáró felől megközelíthető 
belső, kórházi parkolóban az első fé-
lóra ingyenes. Ezt követően minden 
megkezdett óra 1000 Ft. Amennyi-
ben valaki autóval érkezik, több nap-
ra befekszik a kórházba, és autóját 
biztonságban szeretné tudni a belső 
parkolóban, 3000 Ft-ot fizet a teljes 
időre vonatkozólag. Azonban ezt min-
denképp jelezni kell a beérkezéskor, a 
sorompónál lévő portásnál.
 Csenki Csaba

BETEGESKEDIK a kórházi parkolás
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Dekorfóliás tele beltéri ajtók, UTH 
tokkal, 8 féle választható színben, 

bruttó 28 500 Ft! 

„Mi nem csak nyílászárókat adunk Önnek, 
hanem egy jó döntés örömét!”

(Akciónk március 31-ig tart.) 75/210, 90/210, 100/210

Szegeden és 
Kecskeméten is!

Szeged, 

Bakay Nándor 

u. 23/B.
Kecskemét, 

Lajtha László 

u. 1.

NYÍLÁSZÁRÓ
SZAKKERESKEDÉS

Mûanyag ablakokhoz
helyiségenként egy 

ajándék szúnyogháló! 
Érdeklôdjön bemutatótermünkben!

X

Tíz éve már, hogy a JAS–39 Gripen típusú vadászgépek hazánkba ér-
keztek, és hadrendbe álltak Kecskeméten. Az esemény 10. évfordulója 
alkalmából rendezett ünnepségen részt vettek az MH 59. Szentgyörgyi 
Dezső Repülőbázis katonái és gépei, Vargha Tamás, a Honvédelmi 
Minisztérium parlamenti államtitkára, Niclas Trouvé Svédország 
magyarországi nagykövete, valamint a svéd SAAB és a Svéd Védelmi 
Beszerzési Hivatal képviselői és meghívott vendégei.

Csenki Csaba

– Ezzel a repülőgéppel nemcsak egy 
darab vasat vásároltunk meg, hanem 
azt a mentalitást is, ami az üzemelte-
téséhez szükséges. Ez pedig nagyon 
fontos volt ahhoz, hogy sikereket 
tudtunk elérni, és egyben záloga is a 
jövőbeni sikereknek. Hiszen a siker 
nemcsak a vasdarabon múlik, hanem 
az emberi hozzáálláson is – mondta 
Ugrik Csaba dandártábornok, az MH 
59. Szentgyörgyi Dezső Repülőbázis 
bázisparancsnoka.

A parancsnok elmondta, azok a 
feladatok, amiket az elmúlt tíz évben 
a Gripenekkel végre tudtak hajtani 
(mint például 2015-ben a Balti or-
szágok légtérvédelme), mind öreg-
bítették a magyar légierő hírét. A 
NATO tagországai teljes mértékben 
elégedettek voltak a munkájukkal, 
ők pedig nagyon várják, hogy a kö-
vetkező feladatokban részt vehesse-
nek. A kecskeméti Gripenek 2016. 
január 1-jétől a Visegrádi Négyek 
harccsoportjában szerepelnek, ahol 
feladatuk a szárazföldi erők légi tá-
mogatása.

A JAS–39 Gripen negyedik ge-
nerációs könnyű vadászbombázó 
repülőgép, amelyet a svéd Saab, Eri-
csson, Volvo és Celsius Aerotech cé-
gekből megalakult konzorcium, az 
Industrigruppen JAS gyárt. Tervezé-
sénél alapvető szempont volt, hogy 
több feladatnak is megfeleljen, ezt a 

típusneve is tükrözi: a JAS a Jakt (Va-
dász), Attack (Támadó) és a Spaning 
(Felderítő) szavak rövidítése. 

Arra a kérdésre, hogy a JAS–39 Gri-
penek beszerzése mekkora előrelé-
pés volt szakmailag, Ugrik Csaba vá-
lasza egyértelmű és határozott volt: 
az elődök, a MiG–29-esek harmadik 
generációs repülőgépek voltak, ezek-
kel a Gripenekkel pedig egy negyedik 
generációs repülőgépet tudhat ma-
gáénak a magyar légierő. Ezzel pedig 
a 21. századnak megfelelően tudják 
a feladatokat végrehajtani, ami óriási 
előrelépés.

Az átképzésen 35 pilóta vett részt, 
és 145 technikust képeztek át Svéd-
országban. A 10 év alatt a repülőgé-
pekkel közel 14 000 repült órát tel-
jesítettek, és közel 100 gyakorlaton 
vettek részt, külföldi és hazai vonat-
kozásban.

– A svéd támogatócsoport befejezi 
a munkáját, ami azt jelenti, hogy fel-
nőtté váltunk, és megkaptuk a jogosí-
tást arra, hogy magunk üzemeltessük 
a Gripeneket. Természetesen a gyár 
és a svéd beszerzési hivatal nem en-
gedi el a kezünket, továbbra is tőlük 
jön az anyagellátás, de már a magyar 
katonák fogják az ezekkel kapcsola-
tos dolgokat intézni – mondta Ugrik 
Csaba dandártábornok.

Vargha Tamás, a Honvédelmi Mi-
nisztérium parlamenti államtitkára 
beszédében kiemelte, a rendszervál-
tás óta a Magyar Honvédség a kato-

nák felkészültségének, szakmai tudá-
sának és elhivatottságának, valamint 
a korszerű haditechnikai eszközök-
nek is köszönhetően a társadalom 
megbecsült szervezetévé, a nemzet 
egységének szimbólumává vált. Ez 
az ünnepség egyben tiszteletadás is 
a magyar pilóták szolgálata előtt. Hi-
szen azáltal, hogy itthon és a külföldi 
missziókon teljesített feladataikat 
(Lettország, Észtország és Litvánia 
légtérvédelme, Szlovénia légterének 
ellenőrzése és védelme) kiválóan 
végezték, elismerést, megbecsülést 
hoztak Magyarországnak és a Magyar 
Honvédségnek egyaránt.

Az utóbbi években megszerzett 
tudásnak és tapasztalatnak köszön-
hetően hazánk belépett azon NATO- 
országok közé, amelyek képesek 
a légierőt az ország határain túl is 
alkalmazni. Ennek a folyamatnak az 
eredménye, hogy 2019-ben ismét 
lehetőség nyílik hasonló szerepvál-
lalásra.

Amíg a kecskeméti pilóták tudásuk 
mellett szívükkel is szolgálnak, nem 
csak jelene, de jövője is van a kecs-
keméti repülőbázisnak – mondta az 
államtitkár.

10 éve repülnek felettünk

Gripenek

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Legyél te is 
hagyományőrző!
Tavaszi toborzót tart március 13-
án a Kecskeméti Huszárok Hagyo-
mányőrző Egyesülete. A csapat 
tagjai négy helyszínen várják a 
hagyományőrzés iránt érdeklődő 
jelentkezőket: az Aradi vértanúk 
terén 10 órakor, a Hunyadi téren 
12 órakor, a Vadaskertnél 14 óra-
kor, a Domus parkolóban pedig 
15 órakor kezdődik a toborzás. A 
kecskeméti egyesület az ország 
egyik legismertebb hagyományőrző 
csapata, tagjai rendszeresen részt 
vesznek a rangos hazai és európai 
hagyományőrző rendezvényeken. 
A nemzeti ünnephez kapcsolódó 
eseményre az egész családnak ér-
demes ellátogatni, hiszen a lovakkal 
felvonuló huszárokat néptáncosok, 
zenészek kísérik, akárcsak a 19. 
századi toborzókon. 

Annak idején éles vitákat váltott ki a Gripenek beszerzése. 
A szakmai viták rég elültek, a svéd vadászgépek pedig egy 
évtizede szolgálják a Magyar Légierőt
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MŰSZAKI ÜGYINTÉZŐ POZÍCIÓRA 

Motivációs levelét, szakmai önéletrajzát, valamint juttatási csomagra 
vonatkozó elképzeléseit e-mail-ben várjuk a titkarsag@kikfor.hu címre.

TÁRSASÁGUNKRÓL TOVÁBBI INFORMÁCIÓK: WWW.KIKFOR.HU
JELENTKEZÉSÉT KÖSZÖNJÜK ÉS BIZALMASAN KEZELJÜK!

A KIK-FOR KFT.
MUNKATÁRSAT 

KERES

KIEMELT FELADATOK: 
– Felújítási munkák felmérése

– Árajánlatok, 
költségvetések készítése

– Felmérési tervek készítése

AMIT KÍNÁLUNK:
– Biztos munkahely 

Kecskemét belvárosában
– Versenyképes jövedelem

AMIT ELVÁRUNK:
– Felsőfokú szakképesítés gépész, vagy 

építész vagy építői területen
– CAD alkalmazásban való jártasság

ELŐNY:
– Gépész-, vagy építész- 

vagy építőmérnöki diploma
– Kivitelezésben szerzett tapasztalat

– Műszaki előkészítésben való jártasság

Kövesse műsorainkat online 
a www.kecskemetitv.hu oldalon!

NÉZZEN MINKET MINDENNAP!

Keressen minket 
a kábelszolgáltatóknál: 
Invitel, a DIGI kábeles 
csomagjában, 
a Hírös Netnél 
és a T-Home 
IPTV-s platformján is!

HÍRÖS HÍREK 
minden hétköznap 19 órától, 
ismétlés 20:10 és 23 órakor
SPORTMAGAZIN 
keddenként 19:30-tól
VÁROSON KÍVÜL 
szerdai napokon 19:30-tól

KÖZÉLET csütörtökön 19:30-tól
MÚZSA pénteken 19:30-kor
MOZDULJ KI! csütörtökön 20:00-kor

ÉS SOK MÁS SZÍNES, ÉRDEKES MŰSOR 
HELYI TÉMÁKKAL!

Először egy különleges hangu-
latú éttermemben találkoztam 
a dolgaival, aztán a kedvenc 
fagyizómról derült ki, hogy az ő 
keze munkáját dicséri. Amikor 
pedig először léptem be Kecs-
kemét egyetlen közösségépítő 
kerékpárboltjába, már felismer-
tem a tőle származó elemeket 
a falakon. És amikor azt hittem, 
mindent tudok róla, kiderült, 
hogy a petőfiszállási Kis István 
bútorrestaurátor nem csak a 
múltat őrzi, de a jövőt is védi.

– 1991-ben kezdtem bútorasztalosi 
tanulmányaimat. Szerencsém volt, 
mert olyan gyakorlati helyre kerül-
tem, ahol a bútorkészítés alapjainak 
elsajátítása mellett időnként kaptunk 
régi bútorokat, amiket csiszolgattunk, 
takarítgattunk. Így már a tanulóéveim 
alatt elsajátítottam a bútorrestaurálás 
alapjait. Amikor végeztem, a cég tulaj-
donosa felajánlotta, hogy dolgozzak 
továbbra is nála. 

– Mi volt a feladat?
– Főként restauráltunk, de 

stílbútor másolatokat is gyártottunk 
régi könyvek vagy minták alapján, 
főként külföldre. Egy idő után egyre 
több lett a magánjellegű megkeresés 
is, és úgy döntöttem, saját lábam-
ra állok. Nyolc éve már annak, hogy 
hasznát és terhét is nyakamba vettem. 
Szájról szájra terjedt, egyre többen 
jöttek. Olyannyira, hogy ma már kül-
földön (pl. az Egyesült Államokban, az 
arab országokban is) is megtalálhatók 
munkáim.

– Honnan tudja, mi a legmegfele-
lőbb egy több száz éves bútornál?

– Tapasztalat. Meg látja az ember, 
végigsimítja a szemével és a kezével, 
és tudja, mire van a bútornak szüksé-
ge. Mert a bútor nem csak egy tárgy, 
eszköz. Annak lelke van. A technikák 
igazából nem sokat változtak. Ami 
politúrozott volt, azt politúrozom, 
ami festett (és ilyenek a régi paraszt-
bútorok, melyeknek most nagy re-
neszánsza van), azokat kell maratni, 
letisztítani az irgalmatlanul vastag 
réteg festéket. Ezeket a bútorokat 
(sublótok, lócák, szekrények) méhvia-
szolom, így a besárgult, natúr fenyőt 
nem takarja el a festék. Igyekszem ter-
mészetes anyagokkal dolgozni. 

– Melyik volt a legöregebb bútor, 
melyet felújított?

– 1720-as, négy méter magas gyón-
tatószékek a Márianosztrai templom-

ban, jó tíz évvel ezelőtt. De folyama-
tosan vannak biedermeier bútorok az 
1800-as évekből, 150-200 éves empír 
bútorok napi szinten érkeznek. Az 
utóbbi időben felkapott az Art-deco, 
és a vintage is nagyon megy. 

– Pedig úgy tudom, van egy olyan 
elfoglaltsága is a munka mellet, ami 
olyan, mintha egy másik életet is 
élne. Ez pedig a katonaság. Hogy jött 
ez a dolog?

– Húsz éve voltam sorkatona, ne-
kem nagyon pozitív volt az a tizenkét 
hónap. Sok barátot és sok élményt 
szereztem. Körülbelül öt éve hallot-
tam, hogy indul az önkéntes tarta-
lékos rendszer. Akkor figyeltem fel 
erre, amikor a Duna áradása kapcsán 
bekerült a hírekbe, hogy a műveleti 
tartalékosok is ott lesznek a hivatá-
sos állomány mellett, ha szükség lesz 
rájuk. És amikor láttam, hogy küzde-

nek az árral, megmozdult bennem va-
lami. Hogy én is szívesen segítenék. 
Jelentkeztem, de sok mindent még 
nem tudtak mondani, hiszen akkor, 
frissiben indult a tartalékos rendszer. 
Aztán aláírtuk a szerződést, majd pár 
hónap múlva behívtak Tatára. Ott két 
hét alatt felkészítettek bennünket 
egy adott feladat ellátására, hogy az 
akkor honvédelmi miniszter, Hende 
Csaba megtekinthesse, hogyan mű-
ködik az új rendszer, és lássa, hogy 
képes arra, amire a hivatásosok. 
Nagyon tetszett az egész, jó volt a 
társaság, és a monoton munkából, a 
mindennapokból segített kiszakadni. 
Utána 1-1,5 hónapra minden évben 
behívtak a Bakonyba. Tulajdonkép-
pen ez lett a hobbim, amivel még 
pénzt is keresek. És még a hazámat, 
családomat, a családom jövőjét is 
szolgálhatom tőlem telhetően. 

– Hogyan működik a rendszer?
– Három év alatt 6 hónapra va-

gyok behívható, de ennek intenzi-
tása változik. A behívások előtt két 
hónappal szólnak, hogy mikorra ter-
vezték, így előre meg tudom tervez-
ni az itthoni feladataimat. Nekem a 
tatai MH 25. Klapka György Lövész-
dandárral van szerződésem. Az idei 
penzumot január 5. és március 5. 
között letudtam, így az idei évben 
már letöltöttem a két hónapomat. 
Azokat helyettesítettük, akik kivo-
nultak a határhoz.

– Bútor fronton tele van sikerél-
ményekkel, és azt is tudjuk, hogyan 
mérettetik meg. Hogy van ez a hon-
védségben?

– Amikor az új tartalékos rendszer 
első éve letelt, engem is meghívtak, 
az országos parancsnokságra, hogy 
meséljek az élményeimről, tapaszta-

lataimról. Aztán 2014-ben volt a kö-
vetkező, amikor felterjesztettek mi-
niszteri elismerésre. Október 4-én, a 
tartalékosok napján 8-10-en kaptunk 
elismerést az 5500 fős állományból. 
2015-ben aztán bekerült a képem egy 
vitrinbe a Pákozdi Katonai Emlékpark-
ban. A tartalékos rendszer kapott az 
egyik helyiségben egy vitrint, és en-
gem is oda tettek, mint az ember, aki 
a kezdetektől ott van a tartalékosok 
közt a saját vállalkozása mellett. Nagy 
megtiszteltetés ez, de tudom,  egy 
láncszem vagyok a gépezetben, ahol  
5-6 ezer nagyszerű bajtársam szolgál, 
és megtisztelve képviselem őket! 

– Mit szól ezekhez a hetekhez, hó-
napokhoz a felesége?

– Türelmes. Próbálja úgy felfogni, 
hogy ez egy hobbi. Bár, ha úgy vesz-
szük, szerencsés vagyok, mert nekem 
a munkám is a hobbim.  Cs.Cs.

Ember a vitrinben

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Bakonyi hadgyakorlaton 
– középen Kis István
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A legfontosabb: a bírák védelme
Fél éve töltötte be az Országos Bírói Tanács soros elnöki tisztét, 
ezért a szabályok szerint kedden leköszönt határozott idejű man-
dátumáról dr. Bicskei Ferenc. A Kecskeméti Törvényszék elnökét az 
eltelt időszakról és eredményéről kérdeztük. 

– Mi is ez az Országos Bírói Tanács?
– A bíróságok működése a hata-

lommegosztás elvén működik, a szak-
maiságért, az ítélkezés színvonaláért 
a Kúria a felelős, az Országos Bírósági 
Hivatal (OBH) az ítélkezés feltételrend-
szeréért – a humánerőforrás biztosítá-
sáért, az épületek fenntartásáért stb. 
– felel. A harmadik „szereplő”, aminek 
most az elnöke voltam, az Országos 
Bírói Tanács, amely az előbbi hivatal 
felett és a törvényszéki elnökök, az 
ítélőtábla feletti kontrollt, felügyeletet 
gyakorol.

– Mi az igazi szerepe a tanácsnak?
– A kontroll, a beszámoltatás. Épp 

a tegnapi ülésen hangzott el dr. Han-
dó Tünde elnök asszony 2015. évi 
tevékenységéről szóló beszámolója, 
az igazgatás minden szegmenséről. A 
Tanács így felügyeli a bíróságok igaz-
gatását. Van olyan terület, ahol vélemé-
nyezési jogköre van, van, ahol vétójoga 
is van a Tanácsnak, azaz egyetértése 
nélkül az OBH elnöke nem hozhat meg 
bizonyos döntéseket, itt elsősorban 
személyi jellegű döntésekről van szó. 
Ha a kinevezésre előterjesztettektől 
eltérő személyt választana a hivatal ve-
zetője, azt csak a tanács egyetértésével 
teheti meg. 

– Mennyire formalitás ez?
– Egyáltalán nem, tavaly öt alkalom-

mal kérte dr. Handó Tünde a Tanács 
egyetértését, és az öt alkalomból két 
alkalommal hozzájárult a Tanács az 
eltérő döntéshez, három alkalommal 
nem.

– Milyen eredményeket sikerült el-
érni az ön féléve alatt?

– A legfontosabbnak a személyi 
kérdésekben hozott határozatokat tar-
tom, valamint a bírósági integritás kap-
csán kifejtett tevékenységünket, hiszen 
a Tanács véleményezésével elkészült a 
bírósági igazgatási szabályzat, ami na-
gyon fontos a bíróságok életében. Az 
integritás egyrészt a bíróságok feddhe-
tetlenségét, átláthatóságát jelenti, más-
részt a bírák védelmére is vonatkozik.

– Miért van szükség a bírák védel-
mére?

– Az utóbbi időben nagyon elszapo-
rodtak a nemtelen kritikák a közvéle-
mény, sajtó részéről és volt olyan eset, 
hogy a társszervek vagy akár a politika 
részéről is támadások érték a bíróságo-
kat. Egyre gyakoribb, hogy konkrétan 
egy-egy bíró személye ellen lépnek fel, 
elszaporodtak a bírók elleni perek. Ha 
a bíró valóban vétett, helyes az eljárás. 
De ezek a perek legtöbbször azért 
vannak, hogy kiprovokálják a bíró el-
fogultságát, és így a bíróváltást egy-egy 
ügyben, ezáltal elérik az ügy elhúzódá-
sát. Sokszor nyomdafestéket nem tűrő 
hangnemben provokálják a bírákat, 
igazság szerint nem tudom kárhoztat-
ni a bírákat, hogy bizonyos esetekben 
azt mondják, a továbbiakban ennek az 
embernek az ügyét nem tudják pártat-
lanul megítélni. Az ilyen esetek ellen fel 
kellene lépni, csak nem nagyon állnak 
rendelkezésre ehhez jogi eszközök.

– És ebben sikerült eredményt el-
érni?

– Egyik oldalon sikert értünk el, a 
szolgálati bíróságok – ez alatt a fegyel-
mi bíróságot értjük – eljárását megszi-
gorítottuk, mert időnként enyhének 

ítéltük meg a bírói fegyelmi ügyek elbí-
rálását. Ez siker. A bírák előbb említett 
támadásokkal szembeni megoldás igé-
nyét pedig felvetettük és próbálunk rá 
valamilyen eszközt találni. Jogszabályra 

lenne szükség. Valamikor volt olyan 
büntetőjogi tényállás, hogy a „bíróság 
megsértése”, de az Alkotmánybíróság 
a 90-es években megsemmisítette, 
mondván, hogy a bírák közszereplők, 

és ezért többet kell eltűrniük. Nem 
hiszem, hogy az embernek mindent el 
kell tűrnie azért, mert bíró.

– Például a méltatlan fizetéseket 
sem – gondolom…

– Épp a bírói életpálya-modell meg-
alkotása a másik terület, amit az elmúlt 
időszak sikereként könyvelhetünk el. 
Ebben nagyon aktív volt a Tanács, egy-
két héten belül a kormány elé kerül a 
modell. A legtöbb embernek erről a 
fizetésemelés jut eszébe. De nem erről 
van szó, sokkal inkább a fizetés ero-
dálódásának kiküszöböléséről:12 éve 
nem volt fejlesztés, de infláció igen. 
Muszáj valamit tenni, mert nem tudjuk 
megtartani az embereinket, havonta 
egy-két ember megy el csakis a fizetés 
miatt. A munkakörülmények is fon-
tosak, ebben szerencsére javulást ta-
pasztalunk, 2012 óta egyre több forrás 
érkezik eszközbeszerzésre. Az életpá-
lyának a megfelelő jogszabályi környe-
zet is része. Amíg lehetséges az, hogy 
gyakorlatilag a bíróság nyomoz, nem 
lehet elvárni az időszerű ítélkezést. 
Amíg a polgári perben három-négy év 
után is tudnak módosítani keresetet, 
addig szintén ne várjunk gyors ítélke-
zést. Nagyon sokszor tudatosan módo-
sítgatják a keresetet, és minden kezdő-
dik elölről.

– Mit érez legnagyobb sikernek?
– Mindennek ellenére a tavalyi 

évünk országosan és a Kecskeméti 
Törvényszéken, valamint az ide tarto-
zó járásbíróságokon is kimagaslóan 
javult az időszerűség a korábbi évek-
hez képest. Körülbelül tíz százalékkal 
csökkent a két éven túli ügyek száma. 
Főként a központi régió zárkózott fel, 
szerencsére a Kecskeméti Törvényszé-
ken eddig is hoztuk a hasonlóan jó 
eredményeket.

 Vandlik János

Majdnem napra pontosan ötven évvel ezelőtt, 1966. március 6-án egy 
baráti beszélgetés közben döntött úgy három kecskeméti éremgyűj-
tő, hogy alakítanak egy helyi klubot. Leányfalusi Károly, Nagy Ádám 
és Udvardi Gyula kezdeményezése nem bizonyult kérészéletűnek: 
március 5-én kiállítással és börzével ünnepelték meg a Hírös Agóra 
Kulturális Központban a Magyar Éremgyűjtők Egyesülete Kecskeméti 
Csoportja fennállásának félévszázados jubileumát.

A résztvevőket a város vezetésének 
képviseletében Hörcsök Imre, az Ér-
tékmegőrzési Bizottság elnöke, ön-
kormányzati képviselő köszöntötte. 

– Bizonyára kevesen mondhatnák 
el önmagukról a jelenlévők közül, 
hogy életidejük egy-egy szakaszában 
a gyűjtés szenvedélye nem ragadta el. 
Én magam is átestem ezen, de felnőtt-
ként mindig csodálattal és elismerés-
sel néztem az éremgyűjtők elkötele-
zettségét, kitartását. Az éremgyűjtés 
több egyszerű érdeklődésnél, múló 
hobbinál. A numizmatika a törté-
nelem segédtudománya – szokták 
mondani. És valóban így van, hisz egy-
egy régi pénz, érem, beszél a korról, 
elénk hozza a történelmi arcokat, 
bemutatkozik, mint a kereskedelem 
értékhordozó eszköze. Megjelené-
sével gyönyörködtet, ízlést formál és 

sorolhatnánk mit jelent, mit üzen egy 
kézbe vehető pénzérem – jelentette 
ki Hörcsök Imre.

A kecskeméti csoport elmúlt félév-
századát bemutató kiállítást Török 
Pál, a Magyar Éremgyűjtők Egyesülete 
elnöke, a börzét pedig Berei József, a 
jubiláló csoport titkára nyitotta meg. 
Berei József a Kecskeméti Lapoknak 
elmondta, hogy harminc éve nyaranta 
rendeznek numizmatikai napot, ez-
úttal pedig az évforduló tiszteletére 
szervezték meg. A cél a kezdetektől 
az, hogy lehetőséget teremtsenek az 
ország minden részéről, sőt ma már 
határainkon túlról is érkező érem-
gyűjtőknek a találkozásra, tapaszta-
lat- és éremcserére, eladásra, vásár-
lásra. A hobbi szerelmesei közül most 
is nagyon sokan jöttek el, és mutatták 
meg gyűjteményük becses darabjait, 

az ókortól napjainkig, köztük számos 
ritkasággal, különlegességgel is.

Az alapítók közül Leányfalusi Ká-
rollyal beszélgettünk, aki elmesélte: 
tízéves gyermekként kezdődött a 
pénzérmék iránti érdeklődése.

– A második világháború alatt Bu-
dapesten laktunk a nagyszüleimnél, 
akik befogadtak egy fiatal menekült 
lengyel lányt. Ő adott néhány lengyel 
aprópénzt. Azok nagyon megtetszet-
tek. Utána jöttek az orosz katonák, 
akiktől kopejkákat kaptunk. Később 
aztán egy életre szóló hobbivá vált 
számomra a gyűjtés. Az érmek kevés-
bé vonzanak, inkább a pénzérmék, 
bankjegyek. Véletlen egybeesés, hogy 
egész felnőtt életemben, negyvenöt 
éven át a Magyar Nemzeti Bankban 
dolgoztam. Egy idő után a gyűjtés 
mellett a különböző katalógusok, 
pénzzel kapcsolatos kiadványok ké-
szítése is a kedvtelésemmé vált. A mai 
magyar forint idén lesz hetvenéves, 
most az a tervem, hogy az évforduló 

tiszteletére összeállítsak egy könyvet. 
Sajnos sem a gyerekeimet, sem az un-
kámat nem sikerült „megfertőzni” az 
érem-, illetve érmegyűjtés hobbival, 
így a gyűjteményem most már gyakor-
latilag felszámolás alatt áll. Büszke va-
gyok viszont a „Hungarikumok a világ 
pénzein” című kötetemre. Sokan talán 
nem is tudják, hogy több mint három-
száz olyan pénz található a nagyvilág-
ban, aminek hazai vonatkozása van, 
neves magyar személyek vagy éppen 
épületek szerepelnek rajta – mondta 
Leányfalusi Károly.

Egészen különleges módon került 
az érmegyűjtés közelébe Verdung 
Imre, aki negyvenhárom éve tagja a 
kecskeméti csoportnak.

– Kárpitosként egy idős állatorvos 
foteljét tettem rendbe. A bútordarab 
rugói között találtam egy kis bőr-
szütyőt, amiben mindenféle pénzér-
me volt. A fotellal együtt a szütyőt is 
visszavittem a megrendelőnek, akinek 
annyira tetszett a munkám, hogy a 

fizetségen felül az érméket is nekem 
adta, borravalóként. Elvittem egy 
gyűjtőhöz, aki négyszázötven forin-
tot kínált érte. Laikusként is éreztem, 
hogy ez ennél többet érhet, hiszen 
volt az érmék között például Horthy- 
ötpengős is. Nem adtam oda, viszont 
megkérdeztem, hogy lehetnék-e én is 
gyűjtő. Így indult ez a hobbi, ami ké-
sőbb a külföldi érmék, majd a bankók, 
bankjegyek gyűjtésével bővült.  S.S.

Hörcsök Imre

Verdung Imre

Leányfalusi 
Károly

PÉNZES SZÜTYŐ 
a fotelrugók között Fo
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Régi bankók – a néhai egy forint 
ma sokkal többet ér

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Véget ért  
dr. Bicskei Ferenc soros 

elnöksége az Országos Bírói 
Tanácsban
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ZÖLD ÚTON HALADUNK!
A zöld aszfalt magyarországi története 2012-ben kezdődött, 
amikor a Duna Aszfalt Kft. jelentős modernizációba kezdett. 
Először a Dunaharasztiban, majd később a Lakitelken található 
keverőtelep vált alkalmassá a francia licenc alapján készülő 
LEA (Low Energy Asphalt), vagyis alacsony energiafelhaszná-
lású aszfalt előállítására. 

A zöld aszfalt számos kiváló tulajdonsággal rendelkezik, 
ugyanakkor előállítása nem költségesebb, mint a hagyomá-
nyos eljárással készülő forró aszfalté. 

A LEA kiemelt tulajdonságai:
• akár 50% energiamegtakarítást tesz lehetővé, 

• 50-60%-kal alacsonyabb szén-dioxid-kibocsátás,

• nem tapad a szállító jármű platójához,

• nedves időjárásban is beépíthető, 

• az útépítés során nincs kellemetlen „aszfaltszag”,

•  a keverőtelep földgáz helyett PB-gázzal üzemel,  
így télen is alkalmas a termelésre. 

Magyarország első LEA eljárással készült útszakasza  
Soltvadkert és Kecel között található.

www.dunaaszfalt.hu

LEA
alacsony energiatartalmú aszfalt

Low Energy 
Asphalts

Gyűjtés indítunk  
a Wojtyla Ház javára
A Kecskeméti Lapok szerkesztősége is csatlakozott a Wojtyla Ház 
támogatóinak sorába, adománnyal szeretnénk hozzájárulni az in-
tézmény közösségébe tartozó szegények támogatásához. Gyűjtést 
indítunk, hogy olvasóink is segíthessék a Karol Wojtyla Barátság 
Központ által felvállalt nemes ügyet.

A 2005-ös intézményalapítás után 
– 2009. május 24-én nyitotta meg 
kapuit a Karol Wojtyláról elnevezett 
szociális központ, amely egyszerre 
közművelődési intézmény, rehabi-
litációs központ, imaház, kiállító 
terem találkozóhely és barátságház 
is. Az alapítástól folyamatosan gaz-
dagítják szolgáltatásaikat, immár 
valódi otthonban fogadják azt a 
másfél száz embert, akik szükségét 
szenvedik ételnek, ruhának, fontos 
használati tárgyaknak. 

Az intézmény jelenleg 130 ember-
nek ad naponta térítésmentesen me-
leg ebédet, és szükség szerint regge-
lit is. Egyre gazdagabbak a Wojtyla 
Ház családjának szóló különböző 
közművelődési, szabadidős, isme-
retterjesztő foglalkozások. 

A ház alapelve, hogy alacsony mű-
ködési költségek mellett, a lehető 
leghatékonyabban végezzék a ka-

ritatív szolgálatot. Költségeik mini-
malizálását úgy tudják elérni, hogy 
támogatók bevonásával gondoskod-
nak gondozottjaikról. Partnereik, se-
gítőik rendszeresen hozzájárulnak a 
szegények vendéglátásához adomá-
nyaikkal. Több cégvezető, közéleti 
személyiség saját maga főzi meg a 
rászorulók ebédjét, sőt azokat fel is 
szolgálja a Wojtyla-család tagjainak. 

A Kecskeméti Lapok gyűjtéséből 
befolyt összeget nagycsütörtökön, 
március 25-én adjuk át a Wojtyla 
Házban, amikor dr. Bábel Balázs ér-
sek húsvéti sonkát és tojást hoz az 
intézménybe.

Aki adományával szeretné se-
gíteni a ház működését, az alábbi 
számlaszámon teheti ezt meg (a 
közlemény rovatba kérjük írják bele 
„Wojtyla„):

 10700103-66099949-
51200002

Felnőttek az iskolapadban

A felnőtt korban történő szakmaválasztásról, szakmatanulásról ren-
deztek konferenciát a Bács-Kiskun Megyei Kereskedelmi és Iparkama-
rában. Szakértőktől hallhattak a résztvevők – a kamara kiemelt part-
nerei, a gyakorlati képzést folytató szervezetek, gazdasági és szakmai 
érdekképviseletek, valamint az oktatási intézmények képviselői – töb-
bek között a felnőttoktatással kapcsolatos törvényi változásokról.

Egy jó szakma felér egy diplomával 
– hangsúlyozta a konferencia beve-
zetőjében Ördög Dóra, a kamara 
szakképzési igazgatója, aki kiemelte 
szeptembertől még többen kaptak 
esélyt arra, hogy piacképes vagy ké-
pességeiknek, érdeklődésüknek leg-
inkább megfelelő végzettséget sze-
rezzenek. Az állam ugyanis már nem 
csak egy, hanem kettő OKJ-s szakma 
megszerzését is támogatja, ha azt is-
kolarendszerben szerzi meg a tanuló. 
Sőt, aki felsőoktatásban diplomázott, 
ám eddig OKJ-s szakképesítést nem 
szerzett, két szakmát is tanulhat tel-
jesen ingyen.

A bevezető gondolatok után Pintye 
László, a Bács-Kiskun Megyei Fejlesz-
tési és Képzési Bizottságának elnöke 
nyitotta meg a konferenciát, kiemel-
te, hogy épp a hét elején alakult újjá 
a Megyei Fejlesztési és Képzési Bi-

zottság, amelynek legfőbb feladata a 
hiányszakmák, valamint a 2017-18-as 
tanév képzési irányainak meghatáro-
zása lesz.

Palotás József, a Nemzeti Munka-
ügyi Hivatal Szakképzési és Felnőtt-
képzési Igazgatóság főigazgató-he-
lyettese a felnőttoktatás helyéről és 
jogszabályi környezetéről beszélt 
a hazai szakképzés rendszerében. 
Előadásában kitért arra, milyen jó 
munkakapcsolat alakult ki a Nemzet-
gazdasági Minisztérium és az orszá-
gos kamara között, és a Bács-Kiskun 
megyei kamara is kiemelkedő szere-
pet tölt be a szakképzésben. Ezután 
részletesen beszámolt arról, milyen 
változásokat hozott a felnőttoktatás 
intézményrendszerében a 2011. évi 
187. szakképzési törvény 2015. június 
4-i módosítása.

Dr. Szilágyi János, a Magyar Ke-

reskedelmi és Iparkamara oktatási és 
képzési  igazgatója a felnőttoktatás-
ban is köthető tanulószerződésekről 
beszélt. Előadásában kitért arra, a 
felnőttoktatás ma már stratégiai kér-
dés, hisz a vállalatoknak nagy szüksé-
gük van a szakképzett, jól felkészült 
munkaerőre. Ezért is fontos változás, 
hogy ma már minden magyar fiatal-
nak lehetősége van arra, hogy két 
szakmát tanuljon ingyenesen. – Már 
most folynak azok a tananyagfejlesz-
tések, amelynek köszönhetően jövő 
szeptembertől elindul az új 3 +2 éves 
szakmunkásképzés, illetve jövő szep-
tembertől megkezdődhet a szakgim-
náziumi képzés, amelynek szintén az 
a célja, hogy már a szakgimnáziumok 
4 éve után szakmunkás végzettséget 
kapjanak, és plusz egy évvel kapjanak 
egy magasabb szintű szakmunkás vég-
zettséget – mondta dr. Szilágyi János.

Délután további előadásokkal foly-
tatódott a konferencia. Cserné Dr. 
Adermann Gizella egyetemi docens a 
felnőttkori tanulás jellemzőiről tartott 
előadást, majd bemutatkoztak a me-
gyei felnőttoktatást végző szakképzé-
si centrumok.  Pásztor Andrea
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Mintegy száz cégvezető, közéleti szemé-
lyiség, gazdasági életünk meghatározó 
szereplői vettek részt a Bács-Kiskun 
Megyei Kereskedelmi és Iparkamara gaz-
dasági évnyitóján, amelynek a Granada 
Hotel adott otthont. A rendezvényen há-
rom előadást is hallhattunk gazdaságunk 
helyzetéről, a jövőbeli kilátásokról. 

Gaál József, a kamara elnöke örömét fejezte ki, 
hogy a megye GDP-jét előállító vállalkozások 
háromnegyede képviseltette magát a rendezvé-
nyen, majd előadást tartott arról, milyen kihívá-
sok állnak 2016-ban a magyar gazdaság előtt. 
– A jelenlegi és a várható üzleti beruházások 
tekintetében is egyértelműen pozitív tenden-
cia figyelhető meg – hangsúlyozta Gaál József. 
– A gazdasági fejlődésre jó hatással vannak a 
közelmúltban megnyílt pályázati források. Ez a 
folyamat tovább erősödik a Terület- és Telepü-
lésfejlesztési Operatív Programnak köszönhető-
en, amely 63 milliárd forint értékű beruházási 
fejlesztést tesz lehetővé a megyében. A Modern 
Városok Programnak köszönhetően Kecskemét-
re érkező 100 milliárdos központi támogatás 
olyan infrastrukturális fejlesztéseket tesz lehe-
tővé, amelyek újabb lökést adnak a gazdaság-
nak. Ezt a célt szolgálja az a 25 milliárd forintos 
gazdasági alap is, amely már jövőre működni 
fog, és célzott támogatást jelent a vállalkozá-
sok számára. 

Gaál József előadásában külön foglalkozott 
a munkaerő, illetve a foglalkoztatás kérdésé-
vel. Elmondta, mára eljutottunk odáig, hogy 
egyszerre van szükség munkahelyteremtésre, 
ugyanakkor bizonyos területeken munkaerő-
hiány érzékelhető. Súlyos probléma, hogy me-
gyénkben alig haladja meg az 50 százalékot az 
aktivitási ráta. Komoly feladat annak a rétegnek 
a megtalálása, amelyet be lehetne vonni a mun-
ka világába, hogy ez az arány elérje a 60 szá-
zalékot. 

– Az egyik legfontosabb cél a fiatalok itthon 
tartása – emelte ki beszédében a kamara elnö-
ke –, ehhez el kell kezdeni a bérfelzárkóztatást 
a Lajtán túli fizetésekhez, és csökkenteni kell a 
béreket terhelő járulékokat is. Emellett innova-
tív megoldásokkal kell növelni a vállalkozások 
hatékonyságát.

Gaál József a régió gazdaságát, a TOP 100 
vállalkozások eredményeit is górcső alá vette 
beszédében. Kitért arra, hogy Bács-Kiskunban 
a feldolgozóipar játssza a legnagyobb szerepet 
(54 százalékot), az export 72 százalékát pedig a 
járműipar adja. Az eredmények között kiemel-
te, hogy a kamara szorgalmazására az akkre-
ditált klaszterek támogatására is megjelentek 
pályázatok. A jövőre vonatkozóan fontosnak 
tartotta a beszállítói szektor fejlesztését, men-
torálását, az iparosítás folytatását, a SMART 
megoldások támogatását, a turizmus, illetve 
az infrastruktúra fejlesztését. A kamara régóta 
preferálta a kalocsai híd megépítését, amelyről 

már kormánydöntés is született, 
valamint a Kecskemétet Bajával ösz-
szekötő 54-es út fejlesztését. Ezek 
mellett stratégiai kérdés az M8-as 
továbbépítése is.

Dr. Palócz Éva, a Kopint-Tárki 
Zrt. vezérigazgatója szélesebb ösz-
szefüggésben beszélt a magyar 
gazdaságról, azt a kérdést vizs-
gálva, hogy hol tartunk jelenleg a 
felzárkózásban az uniós országok 
viszonylatában. Kiemelte, hazánk a 
28 tagállam közül hátulról az ötödik 
helyen szerepelt a 2014-es adatok 
alapján az egy főre eső GDP vásár-
lóerő prioritása alapján. Bár még 
mindig kedvezőtlen a magyar gaz-
daság pozíciója a közép-kelet-euró-
pai összehasonlításban, 2014-ben 
kétségtelenül Magyarország érte el 
a legnagyobb, 3,7 százalékos gazda-
sági növekedést, és bizakodásra ad 
okot az is, hogy a tavalyi növekedés 
2,9 százalék volt. Sajnos azonban a 
válság után a magyar gazdaság még 
nem tudott magához térni, számítá-
saik szerint leghamarabb 2018-ra, 
2019-re érhetjük el a 2009 előtti 
szintet – emelte ki dr. Palócz Éva. A 
2016-os évre 2,5 százalék körüli nö-
vekedést prognosztizálnak, 2017-re 
pedig 2,7 százalékot jósolnak az 

elemzők. Ez azonban az előadó szerint nem 
elegendő a markáns felzárkózáshoz. 

A termelést elsősorban a feldolgozóipar, 
ezen belül is főként a gépkocsigyártás és a 
gumigyártás húzza, bár a szolgáltató ágaza-
tokban is határozott bővülés várható. A növe-
kedés elsősorban a magánfogyasztás és a net-
tó export bővülésén nyugszik. Bár a fejlődést 
kedvező pénzügyi feltételek támogatják (ezek 
közé tartozik az alacsony költségvetési hiány, a 
csökkenő hozamok és kamatok), jelentős prob-
lémák gátolják a további növekedést. Ilyenek 
a rossz szerkezetű államháztartási kiadások, a 
magas adóékek, de stratégiai kérdés a jövőnk 
szempontjából az alapoktatás elhanyagolt hely-
zetének javítása. Jelenleg a GDP-nek mindössze 
1 százalékát fordítják erre a célra, pedig az ok-
tatás, a jó szakemberképzés kulcsfontosságú 
gazdasági fejlődésünk szempontjából – hang-
súlyozta dr. Palócz Éva. 

A gazdasági évnyitó záró előadását Dr. Par-
ragh László, a Magyar Kereskedelmi és Ipar-
kamara elnöke tartotta, aki kiemelte, milyen 
fontos gazdaságpolitikai fordulat történt 2010 
után. A teljesítményközpontú adórendszer, a 
segélyezés, a foglalkoztatás, illetve a nyugdíj-
rendszer átalakítása, valamint a gyerekvállalás 
ösztönzése is hozzájárult, hogy megalapozza 
a kormány a hosszú távú növekedést. Bár a 
2012-ben hozott intézkedések rövid távon visz-
szafogták a beruházásokat, mára meghozták az 
eredményt. – Nem is álmodtam az infláció egy 
százalékos növekedéséről, a megtakarítások el-
képesztő mértékéről, a foglalkoztatási helyzet 
örömteli alakulásáról – jelentette ki Dr. Parragh 
László. – Ma már nincs olyan makrogazdasági 
adat, amely ne lenne jobb, mint öt évvel ezelőtt. 
Ahhoz azonban, hogy ez a növekedés fenntart-
ható legyen, a tudás integrálására van szükség 
a magyar gazdaságban. 

Ezért is tartja fontosnak a kamara, hogy hal-
lassa a hangját az oktatási fórumokon, hogy 
részt vegyen a kerekasztal-megbeszéléseken. 
A testület szorgalmazta azt is, hogy menedzs-
menttechnikát kell alkalmazni a felsőoktatásban, 
a kancellárok kinevezése pedig meg is hozta 
az eredményt, ennek köszönhetően megnőtt a 
készpénzállomány a főiskolákon, egyetemeken. 
Jó döntésnek bizonyult az is, hogy 380 szakkép-
ző iskolát kivettek a KLIK fenntartása alól, és 
másfajta irányítást vezettek be ezekben. Fontos 
szerepe van a kamarának a Terület- és Telepü-
lésfejlesztési Operatív Programban is, ahol afféle 
fékként funkcionál. A kamara fogalmazta meg 
azt a prioritást is, miszerint az EU-s források 60 
százalékát gazdaságfejlesztésre, 10 százalékát 
pedig kutatásfejlesztésre kell fordítani.

A kilátásokkal kapcsolatban annyit mondott 
a kamara elnöke: annyira felgyorsult a világ, 
olyan váratlan problémákkal kell szembesül-
nünk, hogy megjósolhatatlan, mi is lesz a vége, 
ki is kerül ki nyertesen a folyamatosan változó 
gazdasági, világpolitikai folyamatokból.

Az oldal a Bács-Kiskun Megyei Kereskedelmi  
és Iparkamara támogatásával készült

Merre tart a magyar gazdaság?

TOVÁBBI RÉSZLETEK!
Gaál József előadásában külön foglalkozott 
a munkaerő, illetve a foglalkoztatás kérdésével

Dr. Palócz Éva: hazánk a 28 
tagállam közül hátulról az ötödik 
helyen szerepelt a 2014-es ada-
tok alapján az egy főre eső GDP 
vásárlóerő prioritása alapján

Dr. Parragh László:  
fontos gazdaságpolitikai fordulat 
történt 2010 után
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A kecskeméti 14. számú egyéni 
választókörzet területét tekint-
ve egyike a legnagyobbaknak a 
városban. Kadafalva mellett ide-
tartozik Szarkás, Úrihegy, Alsó- 
és Felsőcsalános, valamint a 
ballószögi tanyás terület is. Mák 
Kornéltól, a körzet önkormány-
zati képviselőjétől arról érdek-
lődtünk, hogy milyen évet zártak 
2015-ben, és milyen tennivalókra, 
feladatokra koncentrálnak idén.

– A 2014-ben módosult önkormány-
zati törvény olyan jogszabályi hátte-
ret eredményezett, hogy az addigi 
részönkormányzatokat meg kellett 
szüntetni Kecskeméten. Helyettük 
2015-ben tanácsadói testület létre-
hozására volt lehetőségünk, és ezt 
természetesen meg is tettük. A kör-
zetünkben működő huszonöt fős tes-
tület munkáját nagyon nagyra értéke-
lem – jelentette ki Mák Kornél. 

A képviselő hangsúlyozta, hogy 
rendkívül jó a közösségi élet, az ösz-
szetartás, az együttműködési készség 
a körzetben. 

– Kadafalván már hatvan fölött van 
a 2010-ben alapított nyugdíjasklub 
taglétszáma. Tavaly áprilisban létre-
jött Szarkásban egy újabb nyugdíjas 
klub a piarista erdei iskola épületé-
ben, több mint húsz fővel. Tóth Fe-
renc vezetésével ők is rendkívül aktí-
van vesznek részt a körzet életében. 
Kiváló a kapcsolatunk a katolikus és 
a református egyházzal is. A Kadafalvi 
Általános Iskoláról szintén csak a leg-
jobbakat tudom mondani. Az elmúlt 
évben két első osztályt tudott indíta-
ni, ami mögött nagyon komoly peda-
gógus munka van – állapította meg. 

Mák Kornél szólt arról is, hogy 
büszkék a falunapjukra, melynek az 
elmúlt négy évben folyamatosan nőtt 
a látogatottsága, és legutóbb már 
több ezren vettek részt a rendezvé-
nyen. Hozzátette: ennél is fontosabb-
nak tartja, hogy minél nagyobb figyel-

met fordítsanak a szociális területre 
és közbiztonságra a körzetben.

– Hosszú ideje minden esztendő-
ben nyugdíjas vacsorát szervezünk, de 
év közben is folyamatosan igyekszünk 
odafigyelni az idősekre, élelmiszer-
rel, ruhával segítjük a rászorulókat. 
A közbiztonság erősítésében, javítá-
sában pótolhatatlan szerepet vállal a 
kadafalvi polgárőr csoport. Éppen a 
napokban szerveztünk egy nagysza-
bású közös járőrözést Helvécia és Bal-
lószög polgárőreivel, valamint a ren-
dőrséggel összefogva. Ezt a jövőben 
havi, másfél-havi rendszerességgel 
szeretnénk megismételni – vázolta az 
elképzelést Mák Kornél. 

A 14. számú választókörzet ön-
kormányzati képviselője arról is be-
számolt, hogy tavaly a városrészi 
keretből több fontos célra is tudtak 
fordítani.

– Juttattunk pénzt a Szent József 
kápolna kifestésére, valamint ugyano-
da hangosító berendezés vásárlására 
is. Több mint 400 gyermeket ajándé-
koztunk meg Mikulásra, és mintegy 
140 nyugdíjast vacsoráztattunk meg. 
Az iskolának számítógéppel tudtunk 
segíteni, de hozzájárultunk ahhoz is, 
hogy le tudják burkolni a tornaterem 
padlózatát. A tanácsadó testület javas-
lata alapján különítettünk el forrást 
kerékpártároló kialakítására, valamint 
parkolók rendbetételére is – mondta.

Mák Kornél kijelentette: 2016-ban is 
terveznek fejlesztéseket a körzetben.

– Rendkívül fontos lenne, hogy az 
iskola előtt elkészüljön egy gyalo-
gátkelő, ami számottevően javítaná 
a közlekedés biztonságát. A Heliport 
Ipari Park melletti területet szeret-
nénk rendezni, és létrehozni egy 
kadafalvi főteret. Bízom benne, hogy 

ezt is el tudjuk kezdeni idén. Nagyon 
örülök annak, hogy Kadafalva 600 
millió forintot kapott utak építésére. 
Ennek köszönhetően elkészülhet a 
Mogyoró és a Tövis utcák aszfalto-
zásának második üteme. A Mogyoró 
utcában már folyik is a munka. A la-
kossági önerős útépítések keretében 
pedig sorra kerülhet a Mókus, a Sirály 
és a Vadkörte utca is. Fontosnak tart-
juk a közvilágítás fejlesztését, Fel-
sőcsalánosban pedig egy közösségi 
teret szeretnénk kialakítani. A körzet 
útjainak egy jelentős része földes, 
ezek karbantartása, gléderezése is 
kiemelt feladat. A városrészi keretből 
természetesen idén is fordítunk a már 
említett közösségi programokra, illet-
ve szociális feladatokra, és segítjük 
intézményeinket, polgárőreinket, va-
lamint az egyházakat is – zárta szavait 
Mák Kornél.

Tanácsadó testület segíti a képviselőt

Családias légkör a kis iskolában
Nehéz időszakot élt át a Kadafal-
vi Általános Iskola vezetése és 
tantestülete, amikor nyolc évvel 
ezelőtt nem indíthattak első 
osztályt. Mindez azonban ma 
már csak rossz emlék: sok-sok 
munkával sikerült ismét fejlődési 
pályára állítani az intézményt. 
A múltat csak érintve az iskola 
jelenéről, illetve a jövőépítő 
tervekről beszélgettünk Lédeczi 
Katalin tagintézmény-vezetővel.

– Amikor nem indulhatott első osz-
tály, a kollégákban és a szülőkben 
egyaránt megfogalmazódott, hogy 
ezt a kis iskolát, ennek az értékeit 
meg kell menteni – jelentette ki Lé-
deczi Katalin. – A szülők és a peda-
gógusok összefogásának, az elmúlt 
hat-hét év közös munkájának ered-
ménye az, hogy történelmi pillanatot 
élhettünk át 2015. szeptember 1-én, 
amikor az iskola történetében elő-
ször két első osztály indulhatott. 

– Az elvégzett munka mellett 
még minek tulajdonítja, hogy ez a 
pillanat bekövetkezhetett?

– Elsősorban annak, hogy az iskola 
életének mindennapjait a családias-
ság és a természetközeliség jellem-
zi. Arra törekszünk a kollégáimmal 
együtt, hogy a gyerekek ne félelem-
mel, szorongással telve érkezzenek 
az iskolába és töltsék itt a napjaikat, 
hanem oldott, családias, szeretettel-
jes légkörben végezzék a napi mun-
kát. Úgy gondolom, hogy ez teljesül, 
hiszen a gyerekeket délutánonként 
sok esetben alig lehet hazaküldeni. A 
szülők nem egyszer itt könyörögnek 
nekik, hogy induljanak már. 

– Minden bizonnyal szeretnék, 
ha a jövőben is ilyen nagy lenne az 
érdeklődés az iskola iránt. Mit tesz-
nek ezért?

– Már tavaly ősszel elkezdtük, és 
havi rendszerességgel tartjuk meg 
iskolanyitogató, illetve iskolakós-
tolgató programjainkat a szomszé-
dos óvodai csoportoknak. Januártól 
kéthetente vannak iskolanyitogató 
programjaink. Ezek keretében a 
szülők és az óvodások betekintést 
nyerhetnek az iskola mindennapja-
iba, nyílt órákon, játékos sportdél-
utánon, kézműves foglalkozáson, 
mesefoglalkozáson vehetnek részt. 
Nagy az érdeklődés, úgyhogy ismét 
nagy létszámra számítunk. Hosszabb 
távon az lesz a kérdés, hogy a hely 
hogyan engedi meg ezt. Szeretnénk 
minden gyereket fogadni, akit szü-
lei ide íratnának, ugyanakkor azt is 
fontosnak tartjuk, hogy megőrizzük 
a kis iskola családias jellegét.

– A közelmúltban tartották meg 
alapítványi báljukat. Milyen ered-
ménnyel?

– Nagy sikere volt a rendezvénynek, 
a korábbi éveknél többen, százhetven-
heten vettek részt a bálon. Számtalan 
vállalkozástól és magánszemélytől is 
érkezett támogatás. A majdnem hat-
százezer forint bevételt a Kadafalva 
Kisiskolájáért Alapítvány közremű-
ködésével intézményünk kulturális 
életének gazdagítására, tehetséges, 
de hátrányos helyzetű diákjaink támo-
gatására, versenyekre, kirándulásokra, 
táborozásokra, valamint eszközvásár-
lásra szeretnénk fordítani. 

Várják az egy  
százalékokat
Komoly segítséget jelenthetne a 
Kadafalva Kisiskolájáért Alapítvány-
nak, ha minél többen ajánlanák fel 
személyi jövedelemadójuk közhasz-
nú célra fordítható egy százalékát. 
Az alapítvány székhelye: 6000 Kecs-
kemét, Boróka u. 4., adószáma: 
18218130-1-03, bankszámlaszáma: 
Szigetvári Takarékszövetkezet, 
50800128-11059730.

Összefogással épült újjá
Szarkás városrészben 2014 augusztusának elején villámcsapás követ-
keztében teljesen kiégett egy kilencgyermekes család házának egyik 
része. Az ott lévő bútorok, ruhák és egyéb ingóságok is odavesztek. 
Sokak segítségnyújtásának köszönhetően a múlt év őszére sikerült 
újra lakhatóvá tenni az épületet. A munkák szervezésében mások 
mellett aktívan közreműködött a körzetben élő Sándor Zsolt okleveles 
agrármérnök is.

– Az az összefogás, ami az elmúlt bő 
egy év alatt történt, példaértékű le-
het mindenki számára – mondta Sán-
dor Zsolt. – Hangsúlyozom, hogy én 
is csak tettem a dolgom ez ügyben, 
mert az életemben az egyik legfon-
tosabb mozgatóerő a segítségnyújtás 
a bajba jutott embereken. Meggyő-
ződésem, hogy az országban nagyon 
sokan vagyunk így. 

– Hogyan került kapcsolatba a 
családdal?

– A körzet tanácsadó testületének 
tagjaként a tanyákon élő emberek-
kel tartom a kapcsolatot és segítek 
a problémáik megoldásában. Ben-
nem bíznak, megnyílnak előttem és 
elmondják a gondjaikat. A szarkási 
tanyát már leégése előtt is ismertem, 
tudtam, hogy szorgalmas és dolgos 
emberek lakják. Amikor a villám po-
rig égette a lakhelyük egy részét, 
szinte mindenük odalett. Azonnal 
intézkedni kellett. 

– Mi történt a következő hóna-
pokban?

– Megmozdult szinte az egész vá-
ros. A természet sújtotta területen 
sok magánember vállalt ingyen mun-
kát. Segített mások mellett Trungel 
Ilona, a Városi Szociális Közalapítvány 
kuratóriumának tagja, Engert Jakab-
né, a Nők a Nemzet Jövőjéért Egye-
sület elnöke, illetve a civil szervezet 
fenntartásában működő Bács-Kiskun 

Megyei Család, Esélyteremtési és Ön-
kéntes Ház. Az Univer Zrt., a Magyar 
Máltai Szeretetszolgálat, valamint a 
Farkas Gábor vezette Európa Jövője 
Egyesület is segítő kezet nyújtott. 
Meg kell említenem még az AKKER 
Tüzépet, melynek tulajdonosa jelen-
tős értékű építőanyagot hozatott a 
leégett tanya újraépítéséhez.

– Azért azt ne feledjük, hogy ön 
volt, aki kézben tartotta a szálakat.

– Mondhatjuk így is, de igazából 
nem én vagyok a fontos. sokkal in-
kább az a boldog mosoly, amellyel a 
most már berendezett családi hajlék-
ban a gyerekek vidáman átölelnek. Ez 
minden fáradságot megér. 

Városrészi 
alapítvány
Hat éve működik a Kadafalváért 
Alapítvány, amelyet néhány lelkes 
és aktív helyi lakos hozott létre 
2010-ben. A civil szervezet elnö-
ke, Oláh József elmondta: a célok 
között szerepel a polgárőrség, a 
településrészi rendezvények, az 
idősek és az iskola támogatása 
is. Egyre többen fordulnak az ala-
pítványhoz szociális kérésekkel. 
Ezek egy részét saját keretből 
teljesítik, más részét továbbít-
ják a megfelelő helyre. Négy éve 
rendezik meg minden ősszel a 
Kadafalvi Szüreti- és Falunapot, 
amelyet jelentős részben az ala-
pítvány finanszíroz. Támogatják 
az idősek karácsonyát, a miku-
lásünnepséget, illetve az olyan 
iskolai rendezvényeket, amelyek 
a választókörzethez kötődnek. 
Az egyházakkal együttműködve 
két esztendeje szervezik meg az 
adventi hétvégéket. Tevékenysé-
gükhöz, mozgásterük bővülésé-
hez minden forint jól jön, ezért 
örömmel fogadják a személyi 
jövedelemadók egy százaléká-
nak felajánlását. A Kadafalváért 
Alapítvány székhelye: 6000 Kecs-
kemét, Boróka u. 56., adószá-
ma: 18031838-1-03, a Szigetvári 
Takarékszövetkezetnél vezetett 
bankszámlaszáma: 50800128-
11059314.
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Gyermeknap a családbarát szállodában
A 14. számú választókörzetben nagy hangsúlyt fektetnek a közös-
ségépítésre, a közösségi programok szervezésére. Ebben remek 
partnerre talált a körzet önkormányzati képviselője a Kadafalva 
szomszédságában működő Granada Hotel tulajdonosában, Bárdi 
Sándornéban, aki igazi gyermekparadicsommá varázsolta a zöld-
övezeti komplexumot. 

– Az elmúlt években egyik legfőbb 
törekvésünk az volt, hogy egy csa-
ládbarát vendéglátóhelyet alakítsunk 
ki – hangsúlyozta Bárdi Sándorné. 
– Az utóbbi esztendőkben gyakor-
latilag az összes fejlesztésünket ez 
határozta meg. A szállodát mindenki 
számára nyitottá tettük, mindenféle 
kötelezettség, például kötelező fo-
gyasztás nélkül. Játékainknak szinte 
száz százaléka ingyenesen használ-
ható, gyakorlatilag csak egy-két olya-
nért kell térítést kérnünk, amely csak 
felügyelet mellett működtethető.

– Tavaly nagy sikerrel rendezték 
meg gyermeknapjukat. Lesz-e foly-
tatás?

– Nagyon bízom benne, hogy si-
került hagyományt teremtenünk. 
Az első valóban várakozáson felül 
jól sikerült. Nem számítottunk any-
nyi résztvevőre, mint amennyien 
eljöttek. Ehhez valószínűleg az is 
hozzájárult, hogy a saját játékaink 
használata mellett számos más, 
színes programmal is vártuk az ér-
kezőket, és igyekeztünk igazi vá-
sári hangulatot teremteni. A siker 

olyan nagy volt, hogy augusztusban 
megismételtük a rendezvényt, egy 

nyárzáró családi nap keretében. 
Hozzáteszem: célunk, hogy a Gra-
nadában minden nap gyermeknap 
legyen. Gyakran tartunk például 
kézműves foglalkozásokat, a kö-
zelmúltban pedig elindítottuk 
kisállat-kvízjátékunkat is. Tervez-
zük újabb kültéri fajátékok elké-
szíttetését is.

– Köztudottan jó kapcsolatot 
ápolnak a városrész kis iskolájával 
és óvodájával is. Mit tudhatunk 
erről?

– Korábban több fitness-eszközt 
szereztünk be, mint amennyire a 
szállodának szüksége volt. Ezek 

közül jó néhányat átadtunk a kada-
falvi óvodának és iskolának. Emellett 
az iskola több rendezvényt, például 
családi napot tartott már nálunk. Itt, 
a parkolónkban adunk lehetőséget 
az iskolások közlekedésbiztonsági 
oktatására is. Hozzáteszem: nem-
csak az itteni, hanem Kecskemét 
számos óvodájával, általános isko-
lájával tartunk kapcsolatot és adunk 
helyet programjaiknak. Számomra 
az egyik legnagyobb öröm, amikor 
látom, hogy a gyerekek még marad-
nának, amikor menniük kell. Ennek 
szellemében készülünk az idei gyer-
meknapi rendezvényünkre is, mely-
nek reményeim szerint a tavalyihoz 
hasonló sikere lesz majd.

KADAFALVA/SZARKÁS/ÚRIHEGY/ALSÓ- ÉS FELSŐCSALÁNOS/KECSKEMÉT-BALLÓSZÖGI TANYÁK | 11 

Járőrözéssel erősítik a közbiztonságot
Az ember akkor érezheti magát 
maradéktalanul otthonosan a 
lakóhelyén, ha ott jó a közbizton-
ság. A Kadafalvi Polgárőr Csoport 
egyebek mellett azért is dolgo-
zik, hogy a városrész, illetve a 
14-es választókörzet lakóinak ne 
kelljen félniük a bűnözőktől. Oláh 
Józsefet, a csoport vezetőjét 
múltjukról, jelenükről, aktuális 
tennivalóikról kérdeztük.

– A Kecskeméti Polgárőr Egyesület 
tagszervezeteként 2010-ben alapí-
tottuk meg a kadafalvi csoportot – 
mondta Oláh József. – Abban az idő-
ben terjedtek el a tipikus baromfi- és 
kisállatlopások, szinte napi jelenség-
ként. Az akkori rendőrkapitánnyal, 
Kassai Lászlóval közösen sikerült ezt 
jelentősen visszaszorítani. Ez arra 
ösztönzött minket, hogy erősítsük 
meg a csoportot. Akkor ugyanis még 
csak alig tucatnyian voltunk. Rövid 
időn belül autónk is lett, aminek a 
megszerzésében a részönkormányzat 
is támogatott minket. Emellett a kez-
detektől segíti működésünket anyagi-
lag is a részönkormányzat, illetve ta-
valy óta a tanácsadó testület az, amely 
javaslatot tehet erre. 

– Hol tartanak jelenleg, és melyek 
a legfontosabb tennivalóik?

– Csoportunk folyamatosan és di-
namikusan fejlődik. Az a megtisztelte-
tés ért minket, hogy tagjaink között 
tudhatjuk Mák Kornél önkormányzati 
képviselőt is, aki rendszeresen kiveszi 
a részét a feladatok ellátásából. Igyek-
szünk rendszeres járőrözéssel erősíte-
ni a közbiztonságot. Ünnepek idején 
mindig nő a bűnelkövetések száma, 
ezért olyankor teljes létszámmal kint 
vagyunk az utakon. Kadafalva mellett 

a választókörzet más részeire is „átka-
csintgatunk”. Nagy szívfájdalmunk az 
utak állapota, főleg az 52-es út túlol-
dalán eléggé nehézkes a közlekedés. 
Régi, Tata-típusú terepjárónkat gya-
korlatilag leamortizáltuk, reményeink 
szerint a polgárőrség új Suzuki autói-
ból egyet megkapunk használatra. Ezt 
a múlt hétvégén ki is próbáltuk. Akkor 
egy közös akciót tartottunk a helvé-
ciai és ballószögi polgárőrséggel. Eze-

ket a megmozdulásokat szeretnénk 
szintén rendszeressé tenni, és ilyen 
módon is megakadályozni a bűnözők 
mozgását.

– Egyre gyakoribb, hogy a pol-
gárőrök szociális feladatok ellátásá-
ban is részt vesznek. A kadafalvi cso-
port esetében is igaz ez? 

– Természetesen részt veszünk sze-
retetcsomagok osztásában, ünnepek 
előtti szeretetebédek kiszállításában, 

tűzifa házhoz vitelében a rászorulók-
nak, illetve az igények felmérésében 
is. Többször volt már olyan eset, 
amikor mentőt hívtunk sürgős orvosi 
ellátásra szoruló beteghez. A szarkási 
területen különösen sok egyedül élő 
idős van, nem ritkán olyan körülmé-
nyek között, ami elég siralmas. Ami-
kor arra járunk, őket is meglátogat-
juk, és ha segítség kell, akkor jelezzük 
a megfelelő helyre. 

„Nem szeretem 
a káoszt…”
Felsőcsalános lakóinak problémá-
it, ötleteit, igényeit a részönkor-
mányzatok helyett létrejött tanács-
adó testület igyekszik megoldani. 
A tagság egyik legaktívabb tagja 
Kovács László okleveles villamos 
üzemmérnök, a Synergyc Kft. tu-
lajdonosa és ügyvezető igazgatója.

– Miért tartja fontosnak, hogy 
a közügyek megoldásában is részt 
vegyen?

– Magammal szemben maxima-
lista vagyok a vállalaton belül is, és 
ezt a dolgozóimtól is elvárom, de 
hozzám bárki bekopoghat, ha prob-
lémája van, és nemcsak meghallga-
tom, hanem megpróbálok segíteni. 
Nem szeretem a káoszt sem a cé-
gen belül, sem a magánéletemben. 
Szeretem, ha rend van körülöttem, 
s mivel Felsőcsalánosban lakom, így 
itt sem tűröm úgymond a „rendet-
lenséget”, és teljes erőmmel igyek-
szem helyére tenni a dolgokat.

– Ezért csatlakozott a választóke-
rület egyik tanácsadó testületébe?

– Ez nem egészen így történt. 
Naponta több meghívót kapok 
különböző rendezvényekre, és 
egy alakalommal azt olvastam vé-
letlenül, hogy Felsőcsalánosban 
lakossági fórum lesz. Elmentem, 
de meglepetésemre tanácsadó tes-
tületi ülés volt, ahol Mák Kornél, a 
képviselőnk elnökölt, és beválasz-
tottak a testület tagjai közé. 

– Az eddig eltelt időszak alatt, 
mit könyvelhetett el sikerként a 
lakóhelyén?

– Amikor megválasztottak a tes-
tület tagjai közé, rögtön írtam egy 
körlevelet a rám bízott területen 
élő embereknek, hogy problémá-
ikkal nyugodtan forduljanak hoz-
zám. Először nem sokan, de az idő 
múltával egyre többen kerestek fel. 
Apró-cseprő ügyeiket is elintéztem, 
például élelmiszercsomagokat a rá-
szoruló családoknak, azonban nagy 
sikerként könyvelem el, hogy egy 
körülbelül hat házból álló közbe 
sikerült bevezettetnem a hatósá-
gokkal együttműködve a vizet és a 
gázt. Utakat csináltattam meg, ahol 
szükség volt rá, két villanyoszlopot 
is elhelyeztettem egy olyan helyre, 
ahol már régen nem működött a 
közvilágítás. 

– Mi a következő megvalósí-
tandó feladat Felsőcsalános terü-
letén?

– A Petrol benzinkút mögött sze-
retnénk az itt élőknek egy szaba-
didő központot létrehozni, s mint 
oly sok más ügyben, e terv megva-
lósításában is élvezzük Kecskemét 
önkormányzatának támogatását. 
Két buszmegállót szeretnék még 
kialakítani, illetve a saját házam 
pincéjében egy klubbot, ahol az itt 
élő emberek kötetlenül beszélget-
hetnek, összejöhetnek.

TOVÁBBI INFORMÁCIÓ AZ ALÁBBI ELÉRHETŐSÉGEKEN: 
WWW.KIKFOR.HU/TARSASHAZKEZELES

TELEFON: 76/487-522, 4-ES MENÜPONT

TÁRSASHÁZ-
KEZELÉSI

SZOLGÁLTATÁS
A KIK-FOR Kft. társasházkezelői tevékenysége több, mint 20 éves múltra tekint vissza.
Társaságunk 100%-ban önkormányzati tulajdonú cég, így többek között ez is biztosíték arra, 
hogy az elmúlt két évtizedhez hasonlóan a jövőben is stabil háttérrel végezheti közös kép-
viseleti tevékenységét.

SZOLGÁLTATÁSAINK: 
Jelenleg 41 társasházban több, mint 1300 
albetét közös képviseletét látjuk el, teljes 
körű ügyintézői, könyvelői, házkezelői szol-
gáltatással:

–  éves költségvetési terv, 
valamint éves beszámolók készítése

–  közgyűlések levezetése
–  társasház pénzügyeinek bonyolítása
–  szerződések megkötése
–  pályázatfigyelés

–  lakáskassza ügyintézés
–  biztosítási ügyintézés
–  szükséges szabályzatok aktualizálása

Kiemelten figyelmet fordítunk arra: 
–  hogy kollégáink naprakész ismeretekkel 

rendelkezzenek 
–  a műszaki problémák elhárítását 

a KIK-FOR Kft. gyorsszolgálatos kollégáival 
a lehető leggyorsabban elhárítsuk
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 Klausz Zoltán (29) 

Amióta az eszemet tudom, itt lakom. 
Sok minden közel van, a belváros is, 
sokszor nem is kell autóba szállni. 
Mivel kocsi mégis kell, én az utak és 
a parkolók minőségét, számát fej-
leszteném itt a Széchenyivárosban. 
Este, mikor hazamegyek, sokszor 
jóval messzebb tudok csak megállni. 
De látom egyébként a fejlődést is, itt 
az Aradi tér mögött nemrég létesítet-
tek parkolókat. A fejlődés leginkább 
a szabadidőközponton látszik, ez a 
másik, amiért szeretek itt lakni: sokat 
sétálunk ott a barátnőmmel. 

Mester Zoltánné (66) 

Nagyon szeretek itt lakni, minden 
van öt-tíz percen belül: élelmiszer, 
ruha, fodrász, bármi. Hogy mit kelle-
ne fejleszteni? Elsősorban a járdákat, 
sokszor balesetveszélyes repedések, 
púpok, hibák vannak rajtuk. Nemrég 
még tologattam az unokámat baba-
kocsival, a padkák csak elvétve van-
nak akadálymentesítve a járdák-utak 
találkozásánál. Ez a kerékpározást 
is nehezíti… S ha már kerékpár: ha 
be akarok tekerni a városba, nagyon 
hiányzik a kerékpárút. Az Irinyi úton 
például soha nem megyek, mert félek.

Tokovics Klára (62) 

Számomra sokat jelentenek a megú-
jult panelházak, ahol a fűtéskorsze-
rűsítés, a hőszigetelés megtörtént. 
Ezek reményt nyújtanak arra, hogy a 
lakótelep igenis fejlődőképes. Ha egy-
egy ilyen épület megszépül, akkor az 
emberek jövőbe vetett hite is erősebb 
lesz. Talán azoknak a közösségeknek 
is példát jelent, akik eddig nem vág-
tak bele a felújításba. Adatok mutat-
ják, hogy ahol csak a fűtési rendszert 
korszerűsítették, ott 20-25 százalék-
kal, a teljes hőszigetelés esetén 50-60 
százalékkal kevesebb a fűtésszámla.

Bodor Gyula (78)

A szemételszállításban kellene lépni 
valamit, a lakók a szemeteskonténere-
ket kitolják az úttestre, és ez nagyon 
veszélyes. Milyen jogon rakja ki a kukát 
az útra, hogy a közlekedőket gátolja? 
Mások a járdát mondják, de szerintem 
az nem katasztrófa, láttam sokkal rosz-
szabbakat is. Én még a közmunkásokat 
emelném ki – nem bántva őket –, de 
másképp kellene csinálni: ne egy cso-
portban dolgozzanak, szerintem sok-
kal hatékonyabb lenne, ha mindenki 
kapna egy területet, és akkor azt szá-
mon lehetne kérni, ki mit csinált.

Puliusz Károly (61) 

A közbiztonságon kellene javítani, ren-
geteg simlis alak grasszál itt a téren. 
Rablások vannak, trükkös csalás, be-
kéredzkednek a lépcsőházba, a lakás-
ba, átverik az időseket. Nekem van egy 
tanyám a Belső-Nyírben, azt is rend-
szeresen feltörik, még a nagyapám ké-
pét is elvitték, meg minden vasat, ami 
mozdítható. Ami viszont tetszik, hogy a 
parkot gondozzák a közhasznú munká-
sok. Igaz, hogy vannak, akik sajnos újra 
összeszemetelik, de azért látszik, hogy 
az önkormányzat foglalkozik a tiszta-
sággal és a renddel.

MEGKÉRDEZTÜK: mi a véleményük a városrész fejlődéséről

Jó évtizede Bogasov István a 
széchenyivárosi 4-es számú 
választókörzet önkormányzati 
képviselője. A városrészi oldalpár 
megjelenésének alkalmából a 
körzet ügyeiről, aktualitásairól, 
a belátható időn belül megvaló-
sítható fejlesztési elképzelése-
iről tájékoztatta a Kecskeméti 
Lapokat.

Az infrastrukturális fejlesztések kö-
zött elsőként az Aradi vértanúk tere 
került szóba: – Igyekszünk rendben 
tartani a teret – mondta a képviselő –, 
de mindenképpen fejlesztést igényel, 
főként a járóutak állapota teszi szük-
ségessé. Az egykor kaviccsal borított 
gyalogutak ma babakocsival, magas 
sarkú cipőben vagy az idősek számára 
szinte használhatatlanok.

Hasonló fontosságú beruházás lesz a 
helyiek által Aranyszarvas térként szá-
mon tartott terület, ahol a lépcsőket, 
padokat 2007-ben újították fel utoljá-
ra. Ezúttal sorra kerülnek a fedett átjá-
rók, a burkolat, az ivókút, a könyvtár, a 
gyógyszertár, valamint rendbe rakják a 
kiöregedett növényzetet is. – A téren 
mintegy 40 éve elhelyezett, fatörzsek-
ből kirakott díszelem is megújul, ezu-
tán nem kell majd félteni a gyerekeket 
a beleköltözött darazsak csípésétől – 
tette hozzá Bogasov István.

A kerékpárútak szükségességéről 
egyre több jelzés érkezik a képviselő-
höz. Miközben mindenhol a kerékpá-
ros közlekedést sugallják – és sokan 
járnának is biciklin a Széchenyiből –, 
szinte életveszélyes az Irinyi út – sű-
rűn járnak a buszok és nagy az au-
tóforgalom is. – Szerintem ott külön 
utat kell tervezni a kerékpárosok szá-
mára, nem elég a felfestés. A Nyíri út 
már kicsit szélesebb, ezen a vonalon 
egyszerűbb lenne a két éve felújított 
út mentén kerékpárutat létrehozni.

A 4-es körzetben állandó téma a 
parkolók kérdése. – Próbálunk fo-
lyamatosan felújítani, legutóbb az 
Aradi tér végében hoztunk létre egy 
új parkolósort. A Lóverseny utcán is 
renováltunk parkolókat, azt még foly-
tatni is szeretnénk, mert azonnal sár 
van, ha esik az eső. A régi gyeprácsot 
korszerűbb, szebb burkolatra kell cse-
rélni. Korábban beálltak oda nagyobb 
teherautókkal is, négy éve azonban 
sikerült ezt megtiltani. Így mára nem 

teszik tönkre a parkolókat, és nem za-
varják a lakók nyugalmát a nem oda 
való járművek.

A Domb környéke, a Benkó Zoltán 
Szabadidőközpont is elsősorban a 
parkolók mentén kapcsolódik a fej-
lesztésekhez. A Nyíri úti bejáratnál sok 
a rendezvény, ráadásul Ivkovicsné Bé-
res Tímea szakmai igazgató és Szenes 
Márton, a Híros Sport Nonprofit Kft. 

ügyvezető igazgatója hathatós segít-
ségével sportlétesítményekkel, foci-, 
kosárlabda- és strand röplabdapályával 
bővült a szabadidőközpont. Ezek meg-
közelítését segíti hamarosan a kerítés 
mellett kialakítandó parkolórendszer. 
A Benkó Zoltán-központban további 
fejlesztések is várhatók. Komoly tár-
gyalások folynak egy kempingcéggel. 
– A város megérdemelné, hogy legyen 

egy igényes kempingje ebben a gyö-
nyörű környezetben – emelte ki Boga-
sov István, majd a horgászokról is szót 
ejtett, akik egyesületet alakítanak sa-
ját, hatékonyabb érdekképviseletük 
érdekében. Így lehet stégjük, WC-jük 
és az evezősökkel való érdekegyezte-
tés is könnyebben megvalósulhat.

„Nincs ilyen szabadidőközpont 
minden városban, jobban ki 
kellene használni…”

Vannak elképzelések a nyári táborok 
szélesítésére is. A már elérhető ko-
sárlabda- és strandfocitáborokon túl 
íjászattal, tó-környéki vándortáborral 
is szeretnék gazdagítani a gyerekek 
lehetőségeit. – Nincs ilyen szabadidő-
központ minden városban, jobban 
ki kellene használni. Aki látja, elcso-
dálkozik, hogy milyen szuper, ezért 
mindenképpen szeretnénk jobban 
kiaknázni a lehetőségeit, és fejleszté-
sekkel továbbiakat teremteni – zárta 
gondolatait Bogasov István.

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Széchenyi- 
szenátus
A Széchenyivárosban élő – ön-
álló városnyi – 35 ezer ember 
mindennapi gondjait nehéz 
átlátni. A képviselők munkáját 
egy tanácsadó testület, egyfajta 
„szenátus” segíti, akik az otta-
ni lakosokból verbuválódnak. A 
képviselők mindig meghallgatják 
véleményüket, elképzeléseiket, 
és továbbítják azokat a városve-
zetés felé. – Olyan embereket 
választottam – mondja Bogasov 
István –, akik rendszeresen be-
jártak hozzám és panaszkodtak. 
Mondtam nekik, hogy látom, 
önök nyitott szemmel járnak, 
hol egy kitört fát, padot, kátyút, 
hol nagyobb dolgot jeleznek. Így 
nemcsak a saját kútfőnk mentén 
tesszük a dolgunkat, hanem „a 
nép hangja” is vezet bennünket. 

Kutyajátszótér
Az új kutyafuttatót az Aradi vértanúk 

terének egyik sarkába tervezi  
Bogasov István. – A kutyások is  

megérdemlik, hogy kulturált körülmények 
között játszhassanak kedvenceikkel,  
és így a játszótereken nem kerülnek  

konfliktusba a gyerekek szüleivel
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Az Aradi Vértanúk terén is 
hamarosan megújulnak a járóutak

Középpontban a parkolók és gyalogutak fejlesztése
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Rákóczi út 30–34. 

Kecskemét felújított főutcáján, 
a Rákóczi úton, 216 m2 alapterületű, 

80 m2 használható pincével, kiszolgáló 
helyiségeket is magába foglaló, portálos 
kialakítású, többfunkciós tevékenységre 
alkalmas üzlethelyiség kiadó.

Kossuth tér 6–7.

Városközpontban forgalmas helyen, 
a Lordok Passage-ban, 60 m2 alapterületű, 
körben portálos, kiszolgáló helyiségeket is 

magába foglaló 
üzlethelyiség kiadó.

Arany J. u. 6.

A város főterének közelében, 
177 m2 alapterületű, portálos kialakítású, 

jó parkolási lehetőséggel, patinás társasház 
földszintjén üzlethelyiség kiadó.

Rákóczi út 4. 
(volt Szigma áruház)

Kecskemét felújított főutcáján, a Rákóczi 
úton, 647 m2 + 170 m2 pince alapterületű, 
kiszolgáló helyiségeket is magába foglaló, 
portálos kialakítású, impozáns, többfunkci-

ós tevékenységre alkalmas 
üzlethelyiség kiadó.

ÉRDEKLŐDNI: 06-30/3-717-258

Képviselői 
keret 
A körzetben rendelkezésre álló 
ötmillió forintból először az intéz-
mények részesülnek. Támogatják a 
versenyeket, eszközbeszerzést, ju-
talmazást, a képviselő és az intéz-
ményvezetők egy évre eltervezik a 
pénz felhasználását. Az ötmillióból 
további három a felújítások terü-
letén hasznosul. A járdaépítésre, 
parkolófelújításra fordított összeg 
esetében a polgármester minden 
forintot megdupláz, ami mindjárt 
hatmilliós beruházásra ad lehető-
séget. A fennmaradó összeget hon-
lapra, rendezvények támogatására, 
rászorultak karácsonyi ajándéko-
zására fordítják.

Széchenyivárosi 
napok

Eredetileg egy napnak indult, min-
den év szeptember második hét-
végéjén rendezik. Pár éve napok-
ká bővült, legújabban pedig már 
egész hetes programot állítanak 
össze. Idén is zenei, gasztronómi-
ai, játékos és sportrendezvények, 
ismert előadók, rendőrségi lakos-
sági fórum várják majd a vendége-
ket, még Szentcsalád Plébániát is 
érinti a programsorozat. Bogasov 
István szerint sokat segítenek az 
intézmények vezetői, óvodától 
a gimnáziumig tevékenyen részt 
vesznek a szervezésben és a ren-
dezvényeken is.

Közhasznú 
foglalkoztatás
Széchenyiváros sokat profitált a 
közhasznú foglalkoztatásból. Bo-
gasov István képviselő dicséri a 
Kecskeméti Foglalkoztatási Non-
profit Kht. munkatársait, valamint 
vezetőjét, Tóthné Margót és Sipos 
László tanácsnokot, aki az önkor-
mányzat részéről koordinálja ezt a 
tevékenységet. – Az elmúlt évben 
sokat tettek falevélgyűjtésben, a 
szemét összeszedésében, és ezál-
tal a Széchenyiváros képe nagyon 
sokat javult – mondta.

Kilenc éve „fékezhetetlen” az Éjszakai forgatag
A Széchenyiváros egyik emblemati-
kus közösségszervező ereje az idén 
63 éves Kecskeméti Spartacus Sport-
kör és Közösségi Tér. Ők szervezik 
az ország egyik leghíresebb ifjúsági 
sport- és mondhatjuk lakótelepi pre-
venciós közösségi programját, az Éj-
szakai forgatagot. 

A „Szpari” 500 m2-es épületében 
kapott helyet az Eleven közösségi 
tér is, de elsősorban asztalitenisz 
versenysporttal foglalkoznak. – Úgy 
éreztük, a sport segítségével meg 
tudjuk szólítani a környékbelieket, a 
hátrányos helyzetű embereket is. Így 
jött és 2007 óta töretlenül működik 
az Éjszakai forgatag, amely minden 
hónap utolsó péntekjén 17 órától 
éjfélig játékos-sportos közösségi 

programokat kínál a fiatalok számára 
– mondta Ujhidy Tibor, a klub elnöke.

Alkalmanként 150-200 fő is elláto-
gat a programokra, a szervezők úgy 
vannak vele, a srácok addig sem az 
utcán lógnak. Kapnak zsíros kenye-
ret, programokat, jól érzik magukat. 
Az elnök elmondta: van olyan pártfo-
goltjuk is, aki egy ideje önkéntesként 
segíti a munkájukat.   

Asztalitenisz-sikerek
A Szpari fő profiljában, a verseny-asz-
taliteniszben egyébként több Euró-
pa-bajnoki érmest, magyar bajnokot 
– illetve egy-három helyezettből száz 
feletti sportolót – nevelt már ki, va-
lamint magyar csapatbajnokságot is 
nyertek.

Január 13-a jeles nap volt a 
Lánchíd Utcai Sport Általános Isko-
la életében. Az országos diáko-
limpiai versenyrendszerben ugyan 
minden évben benne voltak az első 
12-ben – az utóbbi időben már az 
első ötben is –, de ezúttal a má-
sodik helyezést sikerült elérniük. 
A Magyar Tudományos Akadémián 
vehették át elismerésüket.

A Lánchíd utcai iskola az Arany János 
Általános Iskola egyik – sport profilú 
– tagintézménye, így a három iskola 
eredményei adták össze a helyezést. 
– Specialitásunk az atlétika és a lány-
torna. A mostani diákolimpián a lánya-
ink elsők lettek, ami nem fordult még 
elő az iskola történetében, és amire 
nagyon büszke vagyok – mondta Mé-
száros Katalin tagintézmény-vezető 
– Az Arany iskola két röplabdacsapa-
ta is dobogóra állt, így jött ki ez az 
eredmény.

Nem csak a gyerekeket díjazták a 
diákolimpián. Külön sikerrel térhetett 
haza a delegáció, nagy megtisztel-
tetésként élték meg a Lánchíd Utcai 
Sport Általános Iskolában, hogy kol-
légájukat, Bálint Erikát választották 
Bács-Kiskun megye legeredménye-
sebb testnevelőjének az elmúlt tanév 
tekintetében.

Az intézmény 1979 óta sporttago-
zatos iskolaként működik, a kétezres 
évek második felétől felmenő rend-

szerben vezették be az olimpiai bi-
zottság által támogatott köznevelési 
típusú sportosztályokat. Ez azt jelenti, 
hogy minden évfolyamon egy osztály 
sport profillal működik. Nagyon jól el-
látott az iskola sporteszközökben, itt 
üzemel a város harmadik legnagyobb 
csarnoka is, amit nemcsak az iskola, 
hanem a lakosok is használnak, reggel 
héttől este tízig foglalt.

Tanárokban is erős az intézmény, 
szinte iskolalapító, nagyon sokat tett 
a sikerért Adamik Zoltán tanár úr, aki 

emblematikus figurája a sporttago-
zatnak – ő az atlétikai vonalat viszi. A 
fiatalabb generáció hatékonyságára jó 
példa a most kitüntetett Bálint Erika, 
aki itt kezdte a pályáját. Kulcsfigura, 
a sport osztályok testnevelés órái mel-
lett az elsősöktől a nyolcadikosokig 
vannak csapatai, edzéseket is tart.

Nem csak atlétika és lánytorna van 
azonban az iskolában: foglalkoznak 

kézilabdával, a Spartacussal közösen 
asztalitenisszel, ettől a tanévtől pedig 
szeretnék bevezetni az úszást és a 
vízilabdát is a Kecskeméti Sportisko-
lával együttműködve.

Az iskola Kiváló Akkreditált Tehet-
ségpont. Nemcsak a sport, hanem nyel-
vi, matematikai-logikai és mozgásos 
tehetségfejlesztés is folyik. A kicsiknél 
pedig az érdeklődési területeket pró-
bálják feltárni: dráma, képzőművészet, 
zene – amikor kiderül, hogy mihez van 
tehetségük, szűkítik a kört.

– Amióta felépítettük ezt a rend-
szert, elég jó eredményeink vannak. 
A sport a főprofil, háromkörös tehet-
ségmérés után 12 lány és 12 fiú kerül 
be a sportosztályba, a párhuzamos 
osztályokban pedig mindennel meg-
ismertetjük a gyerekeket. Ezekben 
az osztályokban a tehetséggondozás 
mellett – akinél szükséges – a fejlesz-
tés is jelen van. De az alapfilozófiánk, 
hogy nem a gyengeséget próbáljuk 
mindenáron fejleszteni, hanem azt 
nézzük, hogy ki miben jó, és azt erő-
sítjük – mondta Mészáros Katalin.

Lánchíd iskola:  
második hely a diákolimpián

„Tanulj sportosan!” – más 
intézményeket is okítanak
A program lényege, hogy a sportot használják a közismereti tárgyak megerősíté-
sére is. Amit matematika-, magyar-, ének- vagy természetismeret órán tanulnak a 
gyerekek, ezeket az elemeket beviszik a testnevelésórára, és erősítik. – Például, 
amikor matekból tanulják a tükrözést, akkor a tananyaghoz kapcsolódóan páros 
gyakorlatokat végeznek testnevelésórán, ami kapcsolódik a témához. Vagy ami-
kor az írást veszik alsóban, akkor a betűket kirakják saját testükkel. Az alsó négy 
évfolyamra kidolgozott „Tanulj sportosan!” programban mentoráló intézmény-
ként is üzemel az iskola, bemutató órákat tartottak más intézményeknek is.

A siker meghozta a támogatásokat is, az önkormányzat is segíti munkájukat, és pályázato-
kon is eredményesen szerepelnek. Így lettek a külső pingpongasztalok, valamint futópályát 
és kültéri fitneszeszközök telepítését is tervezik belátható időn belül. (Balról Fodor Miklós 

edző, az Éjszakai forgatag ötletgazdája, és aki tető alá hozta: Ujhidy Tibor klubelnök.)

Mészáros Katalin
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Szüleikkel, nagyszüleikkel drogozó gyerekek, terhes nők, akik már 
a méhükben függővé teszik csecsemőjüket, elmaradott falvak, ahol 
az alkoholizmus helyett a dizájner drogok vették át az uralmat. Ilyen 
hírektől hangos az országos sajtó, és naivitás lenne azt gondolni, 
városunkat nem érintik ezek a súlyos problémák. Egy aktív használó-
val beszélgettünk tapasztalatairól, a valós kecskeméti droghelyzet-
ről. Interjúnk a Rév Szenvedélybeteg-segítő Szolgálatnál készült, a 
szakmai kiegészítéseket Molnár Ferencnek, az intézmény vezetőjének 
köszönhetjük.

Pásztor Andrea

– 17 éves voltam, amikor először ki-
próbáltam a drogot egy haveri társa-
sággal Pesten, a 22 kerületben – kezdi 
történetét „Gabriel”. – Lázadó korsza-
komat éltem, kerestem, mibe tudnám 
beleölni a fájdalmamat. Egy srác bevitt 
egy 30-35 fős bandába. Fiúk, lányok 
vegyesen voltak, láttam, hogy sorban 
állnak, mindenki tartja a zacskóját, 
amibe valamit beleöntenek. Ez volt a 
hígító. Amikor először kipróbáltam a 
szipuzást, akkor tudtam, hogy ez az 
életem. Teljesen betöltötte bennem 
az ürességet. Teltek az évek, szinte 
éjjel-nappal a számon volt a zacskó, 
azzal keltem, azzal feküdtem. Halluci-
nációim miatt sokszor nem is tudtam 
megállapítani, ébren vagyok-e vagy 
alszom. Aztán jött a fű, ami ellazulást 
hozott az életembe, de nem volt elég. 
Amellett használtam extasyt, speedet, 
spurit, heroint vagy amihez hozzáju-
tottam. Persze akkor még nem volt 
annyiféle drog, mint most.

– Honnan szereztél rá pénzt?
– Különböző okosságokból, lopás-

ból. Ami 100 kilónál könnyebb volt, 
azt mind elvittük és pénzzé tettük, 
hogy meglegyen a napi drogunk. Csak 

az volt a baj, hogy egyre több kellett 
hozzá, így egyre többet kellett lopni. 

Egyre keményebbek 
anyagok

– Mikor találkoztál először a dizáj-
ner drogokkal?

– Öt-hat éve lehetett. Amikor elő-
ször szúrtam, nagyon bejött. Nehéz 
leírni az érzést. Teljesen kiegyensú-
lyozott leszek. Önmagam tudok lenni. 
Nincsenek gátlásaim, nem félek kom-
munikálni. Tudok emberek között len-
ni. Csak mondom és mondom, vág az 
agyam, jól érzem magam. Nincsenek 
félelmeim, úgy érzem, mintha fele-
melkednék a földtől… bumm, bumm, 
bumm… felgyorsul a szívem, tele va-
gyok energiával és nem bírok leállni. 
A világot körbe tudnám futni vagy 
hússzor. Olyan, mint egy orvosság. 
Pont azt váltja ki, amire a legnagyobb 
szükségem van. Csak az a baj, hogy ez 
a flash egyre rövidebb ideig tart.

– Mi jön azután, ha véget ér?
– Amikor vége a cucc hatásának, 

pont az ellenkezője következik. Tel-
jesen bepánikolok, üldözési mániám 
lesz, félek mindentől, minden rezze-
nésre, mozdulatra összerezzenek, …

jönnek, jönnek, elvisznek, lebukok. 
csak még egy utolsó adagot beszú-
rok… ez az őrület, bele lehet bolon-
dulni. Ezután jön a kettős látás, nem 
tudom, merre vagyok, nem érzékelem 
a világot, csak tapogatózom. Feltúrom 
az egész házat, hogy anyagot találjak. 

– Azt mondják, az utóbbi időkben 
sokat változtak ezek a drogok. 

– Sokkal keményebbek, mint ré-
gen. Mindig egyre több kell, már na-
gyon sokat kell szúrni, hogy kiüssem 
magam. Sokszor az érzés is más, amit 
kapok. Egy nagyon hirtelen kábulat 
jön. Mintha hirtelen leszedálnának, 
és nem tudom irányítani a dolgokat. 
Totál kész vagyok. A szervezetet meg 
teljesen szétcseszi. Eddig úgy tud-
tam, hogy a heroin az egyetlen olyan 
anyag, ami szétmarja az ereket, pedig 
nem. Ez egy marás – mutatja a karját. 
Csomók vannak a szúrás nyomán, 
és van egy tűzcsíkom is. Amikor be-

szúrom az anyagot, iszonyatos égést 
érzek végig a karomon. Annyira fáj, 
hogy azt hiszem, belehalok, de tu-
dom, hogy elmúlik, ezért bevállalom.

– Hány adagra van szükséged na-
ponta?

– A régiből nem kellett sok, há-
rom-négyszer elég volt. Most 20-25 
alkalommal is szúrok. Az a baj, hogy 
ezek az anyagok úgy vannak megcsi-
nálva, hogy soha ne legyen elég. Ami-
kor benyomom az első adagot, akkor 
egy tíz perc múlva már érzem, hogy 
kell a következő.

Egy ezresért kapható

– Könnyű beszerezni a dizájner 
drogokat Kecskeméten?

– Az a baj, hogy nagyon. Először be-
jött a kristály meg a biofű és a herbál, 
ami a fűt akarja helyettesíteni, de még-
sem azt az érzést adja, mint amikor 
elszívsz egy jó spanglit és akkor elvagy 
magaddal. Attól függ, hogy ütik fel az 
anyagot, hogyan áztatják be, milyen 
arányban. Veszélyesek ezek is, meg 
állandóan változik az összetételük. Én 
általában kristályt fogyasztok, abból is 
van többféle. Most van ez a hókristály, 
ami nagyon jó. Onnan kapta a nevét, 
hogy fehér és csillámlik, de ebből is 
van több féle. Van a kekszes, az nagyon 
szar, attól lettem rosszul nemrég. Az 
fel van ütve. Amikor én hígítom, és bel-
erakom a vízbe, látom az oldódásból. 
A kristály egyből feloldódik, ami hozzá 
van rakva, később. Én mindig megszű-
röm a filterrel, amit a Révnél kapok. 

M F: A felütés azt jelenti, hogy amikor 
megkap a díler egy bizonyos koncentráci-

ójú anyagot, lefelezi, a másik felét feltölti 
gipsszel, mosóporral, liszttel, cukorral 
vagy – volt már rá példa – patkánymé-
reggel, amit épp talál. Emiatt ezek a 
drogok elképzelhetetlenül szennyezettek 
még a régi anyagokhoz képest is. Mivel 
többnyire intravénásan használják, a koc-
kázatuk is emiatt is egyre nő. 

– Mennyiért adják jelenleg a drog-
piacon ezeket a szereket?

– Nagyon olcsók. Egy ezresért már 
lehet kapni anyagot. Nekem mondjuk 
az nem sokáig elég.

– Mi van akkor, ha mást kapsz, 
mint amire számítasz?

– Mivel folyamatosan változik az 
anyagok összetétele, a díler sem tud-
ja, mit ad el nekünk. Számomra is csak 
akkor derül ki, amikor beszúrom. Ré-
gen, amikor ránéztem a cuccra, meg 
tudtam mondani, milyen anyag, érde-
mes fogyasztani vagy nem. Most hiába 
nézem, nem tudom, mit veszek. Elme-
gyek a következő utcába, bokorba, és 
beszúrom. Lehet, hogy ott halok meg 
abban a bokorban, mert vacak cuccot 
vettem. Annyit tehetek, hogy több-
ször nem megyek ahhoz a dílerhez, 
de találok helyette a környéken még 
tíz másikat. 

MF: A szakmai szervezetek és a ható-
ságok vezették az úgynevezett C-listát, a 
tiltott hatóanyagok listáját. Több mint 
háromszáz anyag volt már a listán, ami-
kor nemrégiben átalakították a rendszert, 
ugyanis nem lehetett már lépést tartani a 
szinte naponta megjelenő új és még újabb 
vegyületekkel. Nagyon sok dizájner drog 
nincs (még) fent a tiltó listán, így ezeknek 
az anyagoknak jó része még csak nem is 
minősül kábítószernek. 

Kecskeméten is 
pusztítanak 

Herbállal gyógyul, 
amikor a kristály 

már kicsinálta

Molnár Ferenc

A DIZÁJNER DROGOK

Bár a napi híradások nem szólnak róla, a színfalak mögött emberi életek mennek tönkre
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Új stratégiára 
van szükség
A dizájner drogok megjelenése és rohamos 
elterjedése komoly kihívás elé állította a ká-
bítószerekkel foglalkozó szakembereket. Az 
eddig ismert hatóanyagoktól néha csak rész-
ben, néha azonban teljesen eltérő szerkezetű 
vegyületek, valamint ezek élettani hatásainak 
azonosítása problémát jelent a laborokban 
dolgozó és a fogyasztókkal kapcsolatban 
álló szakemberek számára is. Kecskeméten 
az elmúlt években – különösen a város dél-
keleti részén –jelentősen megnövekedett a 
különféle néven nevezett stimuláns, plusz a 
mefedron intravénás használata. 

A Kábítószerügyi Egyeztető Fórum infor-
mációi is alátámasztják, hogy főként ebben 
az elmaradott városrészben grammonként 
3000 forintért nagy mennyiségben árusíta-
nak stimulánsokat és katinonszármazéko-
kat – mondja Molnár Ferenc. – Sajnos az itt 
élők rendkívül bizalmatlanok az intézményi 
ellátással szemben, így nekünk kell lépnünk 
feléjük. A Mezei Utcai Közösségi házban már 
tartunk ügyeletet, de meg kell erősítenünk az 
utcai jelenlétet is ezen a területen. Az elmúlt 
hetekben egyszerűen megfogalmazott szóró-
lapokat juttattunk el az itt élő családokhoz. 
Gondolkodunk azon is, hogy a legfertőzöt-
tebb területen bérlünk egy szerény kapcso-
lattartó pontot. 

Erre az új problémára új válaszokat kell ta-
lálnunk. Ezért is döntött úgy az önkormány-
zat által létrehozott társadalmi testület, a 
Kábítószerügyi Egyeztető Fórum, hogy az új 
helyzethez alkalmazkodva megújítja a város 
kábítószerellenes stratégiáját. Ez a munka 
már megkezdődött, előreláthatóan áprilisra 
már az első felmérések eredményeit is látjuk.

– Voltál már életveszélyben a 
rossz anyag miatt?

– Sokszor. Pár napja a díler rossz 
anyagot adott, mert ő is azt vett, és 
el kellett adni. Azt mondta, régóta 
odajárok, többet ad. Nekem mohó 
természetem van, egyből beszúrom 
az egészet, bármennyit ad. Megcsi-
náltam az anyagot, felszúrtam és ak-
kor bumm, végem is lett. Izzadtam, 
hánytam, mintha elvonási tüneteim 
lennének. Mentem a másik dílerhez, 
hogy jobban legyek a másik cucctól. 
Volt, hogy kihívták rám a mentőt, 
mert úgy kiütöttem magam, hogy 
nem emlékeztem semmire, de kór-
házba még nem kerültem. 

– Árakban vannak különbségek?
– Nem jellemző, inkább a mennyi-

ségben vannak eltérések. 
– A dílerek is használják?
– Ők sosem. Hisz tudják, mivel ke-

verik. Nehogy már ők haljanak bele. 
– Jobb lett volna, ha nem jönnek 

ezek az új drogok?
– Jobb, ez maga a pokol. Az előző-

ekkel nem volt ennyi gáz. Akkor még 
jól éreztem magam a társaságban is. 
Most öt-hat napig nyomom, aztán 
kell néhány nap pihenő. Ilyenkor 
eszek és próbálom kúrálni magam. 

MF: A dizájner drogok jelentős része 
rendkívül agresszív stimulánsokat is 
tartalmaz, amelyek minden más szük-
ségletet elnyomnak. A használó napokig 
nem érzékeli, hogy éhes, szomjas vagy 
álmos. Épp ezért nagy a veszélye annak, 
hogy a szervezete teljesen kimerüljön. 
Sok dizájner drognak olyan nagy az 
addiktív potenciálja, hogy már rövid 
távon függőséget tud okozni. A függő 
számára pedig a drog utáni sóvárgás 
leküzdhetetlen tud lenni.

A herbál a gyógyír

– Hogyan kúrálod magad, amikor 
már rosszul vagy a kristálytól?

– Veszek egy gramm herbált, cigi-
be betekerem és elszívom. Az vala-
milyen szinten nyugalmat ad, köny-
nyebben le tudok jönni a cuccról. 

Akkor tudok aludni, pihenni. Van, aki 
gyógyszert használ erre, Rivót (Ri-
votril) meg ilyesmit, most rájöttünk 
arra, hogy a biofű vagy a herbál jól 
megfelel erre a célra, csak ebből is 
töménytelen mennyiség kell.

MF: Ez az úgynevezett önmedi kali-
zációs droghasználat. Amikor rájön a 
használó, mivel tudja az egyik anyag 
mellékhatásait, káros következményeit 
egy másikkal kompenzálni. Olyan, mint 
amikor egy depressziós alkohollal enyhí-
ti a depressziós tüneteit, és később attól 
lesz függő. A dizájnereket használók 
körében is kialakult egyfajta szubkul-
túra, már szájról szájra jár a hír, hogy 
ezeket a durva fizikai és pszichés tüne-
teket hogyan tudják átmenetileg másik 
szerrel enyhíteni. Valójában szakszerű 
orvosi ellátásra lenne szükségük, hogy 
gyógyszeres terápiával tudjanak lejönni 
az anyagról, de mivel nem jutnak el az 
orvosokhoz, maguk barkácsolják ezeket 
a szereket.

– A herbált magadnak készíted?
– Azt másik dílertől szerzem be. Ő 

maga készíti el a házában, ott előt-
tem önti rá a dohányra azt az anya-
got, amit megrendel. Én is tudom az 
összetételét, valójában meg tudnám 
csinálni, mert internetről minden 
beszerezhető. Nekem azonban nincs 
számítógépem, amikor telefonom 
volt, azt is mindig eldrogoztam. 

Gyerekek is  
szúrják magukat

– Egyedül vagy társaságban 
szúrod magad?

– Ez személyiségtől függ. Én 
egyedül szoktam nyomni a cuccot. 
Bemegyek egy kocsmába vagy a 
pláza vécéjébe szúrom be magam, 
máskor meg az utcán egy bokorban, 
elszorítom a karom, aztán beadom 
magamnak. Nem szoktam várni. 
Persze vannak szúrós haverjaim, 
akikkel időnként együtt nyomjuk. 
De ez az anyag teljesen megvál-
toztatja az embert. A régi cuccok-
nál – egy spuri, egy bogyó vagy egy 

tabi vagy egy bélyeg után – jó volt 
a társaság, összetartóbbak voltunk. 
Ez az anyag azonban erőszakot vált 
ki. Ha nincs, akkor képesek vagyunk 
bármire. Annyira legyengít, amikor 
nincs, hogy ordibálva megyek végig 
az utcán, tépem a hajamat. Őrült 
feszültség van bennem, a cucc hiá-
nya szétszedi az agyamat. Ilyenkor 
bármire képesnek érzem magam. 
Egyszer majdnem raboltam is, hogy 
szerezhessek. 

MF: Kevés tapasztalat van még a di-
zájner drogok használatával kapcsolat-
ban. De úgy tűnik, hogy még a heroinnál 
is agresszívebbek, gyorsabban okoznak 
függőséget, kontrollvesztő használa-
tot. Ilyenkor akár óránként többször 
is, napjában 25-26-szor is adagolják 
maguknak. Annyi már látszik, hogy a 
vénákat a heroinnál is gyorsabban pusz-
títják ezek a szerek. Még nagyon kevés 
idő volt az orvosi utánkövetésre, ezért a 
többi szövődményre egyelőre még követ-
keztetni sem tudunk. 

– Szóbeszéd szerint nagyon fia-
talok is használják ezeket az anya-
gokat.

– Én Kecskemétnek olyan részén 
járok, ahová a legtöbben be se mer-
nek menni. Itt 13-14 éves gyerekek is 
szúrják magukat, nem is tudják, hogy 
mivel. Rossz látvány, és pont ők a leg-
agresszívebbek köztünk, mert nekik 
még nincsenek gátlásaik. Körbeáll-
nak hárman-négyen, ha arra megy 
egy idegen, rá is támadhatnak. De 
ezt már egymással is megcsinálják. 

MF: Egészen szélsőséges agresszív 
megnyilvánulásokat is képes az anyag 
kiváltani a használókból. A verbális 
agresszió, a fenyegető fellépés mellett 
a tettlegességig is elmehetnek, ugyanis 
teljesen kontrollálhatatlanná válnak. 

– Ennél fiatalabbakat is láttál már 
drogozni ezen a környéken? 

– 10-11 éveseket. Ők gőzöléssel 
kezdik. Alufóliára rászórják az anya-
got, alulról meggyújtják, és elkezd 
párologni, a gőzt pedig szívókán ke-
resztül beszívják. Az idősebbek kö-
zül sokan áttértek már a szúrásra is.

MF: Régebben, amíg valaki eljutott 
a szúrásig, addigra többnyire végigjárt 
egy több éves drogkarriert. Már viszony-
lag tapasztalt droghasználóként jutott 
el a legkockázatosabb beviteli módig, az 
intravénás használatig. A dizájner dro-
gok viszont úgy robbantak be a piacra, 
hogy hosszabb szerhasználó előélet nél-
kül, azonnal szúrással kezdik használni, 
és sajnos egyre alacsonyabb életkorban. 

Együtt nyomja  
apa és fia

– Mennyire általános a dizájner 
drogok használata ebben a város-
részben?

– Azon a bizonyos környéken az a 
ritka, ha valaki nem csinálja. Én leg-
alább 300 drogost ismerek közvet-
lenül vagy távolabbról két utcában, 
amerre járok. Itt a tinédzserek 60-70 
százaléka nyomja az anyagot. Az ut-
calányok közül szinte kivétel nélkül 
mind rabja, ezekkel irányítják őket 
a stricik. Együtt nyomja apa meg fia, 
ez nem gáz ebben a közegben. Sőt 
olyankor még nagyobb az összetartás 
a családon belül. Olyan is van sajnos, 
hogy kiskorú gyerek anyja-apja zárt 
helyiségben gőzölik az anyagot, vagy 
szúrnak. A gyerek elvan a fotelben, 
csecsemő az ágyban. Hiába mondom 
nekik, a kicsi is függő lesz, az anyag 
fontosabb mindennél. 

– Terhes nőt láttál anyagozni?
– Saját szememmel láttam. Akkor 

már megvolt az első gyereke és a má-
sodikat várta. Ezen én már nem is cso-
dálkozom. Borzasztó kemény világ ez. 
Látom, hogy mindenhol ürülék meg 
fecskendők. Amikor nincs tiszta tű, 
fognak egy használtat, nem érdekes, 
kiét. Épp így terjednek a betegségek.

– Te ügyelsz a fertőzésveszélyre?
– Amikor nincsenek épp elvoná-

si tüneteim, viszek a Révből steril 
eszközöket. Adok másoknak is, a 
legtöbben ugyanis nem bíznak az 
idegenekben, nem fordulnának ilyen 
intézményhez. Amikor azonban én 
viszek nekik, örülnek a steril tűnek. 

MF: Szürővizsgálatok szervezésével 
is foglalkozunk. Hepatitisz C-vel fertő-
ződött a nálunk szűrésre jelentkezett 
intravénás szerhasználók 80-90 szá-
zaléka. Szakmailag támogatandó az 
úgynevezett szekundér tűcsere, azaz 
amikor közvetítőn keresztül jut el a 
steril eszköz a végfelhasználóhoz. Per-
sze nem az egészségügyi ártalomcsök-
kentés a fő cél, de azonnali beavat-
kozásként sokat segíthet a fertőzések 
megfékezésében. S közben kialakulhat 
egy teherbíró kapcsolat a szerhaszná-
ló és a segítő között. Ez fontos 

– A Révbe miért jársz?
– Jó, hogy meghallgatnak, és 

nem vetettem el a rehabilitációra 
való bejutás tervét sem. Ebben csak 
ők segítenek. Nem vagyok egy si-
keres rehabos. Nyolc-kilenc helyen 
voltam, két hét volt a maximum, 
amit kibírtam. A segítőm sokat se-
gít, egyedül ő nem mondott még le 
rólam a balhéim miatt. 

– Hogy képzeled el a jövődet, 
meddig mehet ez így?

– Húsz éve vagyok drogfogyasz-
tó, tudom, hogy már nem húzha-
tom sokáig, ha így folytatom. Nincs 
egy ép erem. Többen meghaltak 
már a környezetemben. Olyan ez, 
mint az orosz rulett. Az életemmel 
játszom, amikor naponta 20-szor 
szúrom magam, és még több és 
még több kell. Ilyenkor látom, mi-
lyen szörnyű, amikor szarba-húgy-
ba mászva, négykézláb keresem 
a tűt, mert már tíz perc után 
vágyom a következő adagra. Persze 
szeretnék úgy élni, mint a többi 
ember. Egy hobbi, tanya, kert, állat, 
békesség, kiegyensúlyozottság, 
olyan munka, amiért érdemes 
felkelni. Valahogy mégis úgy érzem, 
nem közéjük tartozok. Van egy 
lányom, akinek apára van szüksége. 
Megvan tehát a motivációm is, de 
még nem vagyok elég erős hozzá. 
Most második napja lesz, hogy 
tiszta vagyok, de csak az kattog 
az agyamban, mennyire hiányzik a 
cucc…
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Ittzés Tamás gőzerővel készül a 25. Bohém Fesztiválra. Nyárra négyna-
pos jazz „Woodstockot” szervez a Vízműdomb mellé, közben hol a Bo-
hémokkal koncertezik, hol hegedűművészként lép fel. Tanít a Debreceni 
Egyetem Zeneművészeti Karán és a Kodály Iskolában, szórakozásként 
pedig összehozott egy ragtime-operát is. Közben – nem mellesleg –15 
hónapos kisfiát neveli, akin már most megmutatkoztak a muzikális fer-
tőzés jelei. Hogy hogy van mindenre ideje, energiája? Többek közt erről 
is kérdeztük Ittzés Tamás főbohémot a Vincent kávézóban. 

Pásztor Andrea

– Március 18-án kezdődik a 25. 
Bohém Fesztivál. Hogyan indult ez a 
történet? 

– Az első hazai fesztivált 1986-ban 
szerveztük. 18 éves voltam, abban az 
évben érettségiztem a Kodály Iskolá-
ban. Aztán 1992-ben úgy döntöttünk, 
a hat hazai fesztivál után eljött az ideje 
annak, hogy továbblépjünk. Mai fejjel 
már azon is csodálkozom, hogy egyál-
talán komolyan vettek minket, amikor 
gyakorlatilag az összes kecskeméti 
maszek céget végigjártuk. Már azt is 
sikernek könyveltük el, ha valahol fo-
gadtak minket, ne adj isten kávéval 
is megkínáltak. A lelkesedésünk vala-
hogy átragadt néhány cégvezetőre, így 
beindulhatott a szervezés. A város is 
rábólintott, amikor előadtuk a terve-
ket, és 1992-ben rögtön a Kecskeméti 
Tavaszi Fesztivál fontos része lett a Bo-
hém Ragtime & Jazz Fesztivál.

– Mi volt a receptje egy jó jazzfesz-
tiválnak?

– Jókor voltunk jó időben, és persze 
kellett hozzá egy jó adag elszántság is. 
Egyébként bizonyos szempontból nem 
volt nehéz dolgunk, hiszen akkoriban 
óriási szó volt, ha egy 
plakáton az előadó mö-
gött egy külföldi ország 
neve szerepelt zárójel-
ben. Ha pedig azt ol-
vasták, hogy az USA-ból 

jön egy zenekar, egyenesen megőrült 
a nép. Mi pedig rögtön az első évben 
egy nagy durranással indultunk, elhoz-
tuk Joe Murányit, Louis Armstrong egy-
kori klarinétosát. Ezzel megalapoztuk 
a fesztivál jó hírét, és egy barátságot 
is, ugyanis Joe négy évvel ezelőtti ha-
láláig majd’ minden évben játszottunk 
együtt. Így aztán rögtön teltházas lett 
a rendezvény, volt olyan év, hogy egy-
egy koncerten 700 vendégünk volt, 
még a lépcsőkön is ültek. 

– Meddig tartott a kezdeti lendü-
let?

– Ez volt a fesztivál hőskora, később 
azonban mély hullámvölgyeket is át 
kellett vészelnünk. Voltak vastagon 
veszteséges fesztiváljaink. Megesett, 
hogy háromnegyed ház előtt játszot-
tunk, és felmerült bennünk a kérdés, 
van-e értelme a folytatásnak. A mély-
pontot 1998-ban értük el. A fesztivál 
előtt egy héttel a Golden Gate Quartet-
tel turnéztunk, az utolsó koncertünk 
helyszíne pedig Sopron volt, ahol ép-
pen ekkor tőzsdézték el a város pén-
zét. Így aztán nekünk kellett kifizetni 
a quartet gázsiját. A fesztivál után a 
Jazz Alapítvány és a saját számlám is 
lenullázódott. Nekem pontosan nyolc 

forint maradt a zsebemben, 
egyébként pedig másfél milli-
ós APEH-tartozás is nyomta a 
vállunkat. Akkor azt mondtam, 
most befejeztem, nem érde-
kel, mit szólnak az emberek.

Emlékszem, amikor lebeszéltem 
magam a folytatásról, szembejött ve-
lem az utcán egy régi fesztiválozó, és 
arról lelkendezett, hogy most egy évre 
feltöltődött, így kibírja a következő 
márciusig, ugye, lesz jövőre is? Akkor 
magamban azt mondtam, csináljuk, 
innen már csak felfelé vezethet az út. 

– Most milyen szakaszát éli a ren-
dezvény? 

– Mára kicserélődött a közönség, 
már kevesen vannak, akik emlékeznek 
az első fesztiválokra. Sikerült elérnünk, 
hogy mire kikerülnek a plakátok, a bér-
letek, jegyek 4/5-e már el is kelt. Csu-
pa olyan zenészt és zenekart hívtunk 
meg, akik az elmúlt 24 évben a kecske-
méti közönség kdvencei voltak. A pén-
tek esti gálakoncert a Bohém Fesztivál 
All Stars műsorával indul. Sokféle felál-
lást el tudtunk volna képzelni, de vé-
gülis egy francia trombitás, egy holland 
szaxofonos és zongorista, egy norvég 
bőgős, valamint egy magyar harsonás 
és dobos reprezentálja majd velünk 
együtt ezt a 25 évet. Az est következő 
részében Catherine Russell-lel lépünk 
fel, aki – véleményem szerint – a világ 
nyolcadik csodája. Ezt minden koncert-

jén be is bizonyítja. Tavaly augusztus-
ban a MÜPA-ban játszottunk vele, nagy 
élmény volt számunkra. Háromévesen 
már Louis Armstrong ölében ült (mivel 
apja, Luis Russell Armstong nagyzene-
karának művészeti vezetője és zongo-
ristája volt), nem véletlen, hogy mára a 
világ legjobb klasszikus jazz énekese-
ként tartják számon. Szombaton déle-
lőtt Mimi Blais, a ragtime koronázatlan 
királynője ad zongorashow-t a Bohém 
Jazziskola „élő adásának” keretében, 
délután pedig a fesztivál fellépői ka-
marajazz koncerten zenélnek együtt. 
Szombat estére igazi forró hangulatot 
ígérhetünk, hiszen fellép az immár 
Kossuth-díjas Hot Jazz Band és a Bra-
tislava Hot Serenaders. 

– Közben pedig egyéves kisfiad is 
vár otthon. Mennyiben változott meg 
a bohém életed azóta, hogy családapa 
lettél?

– Szerintem nagyon, mindenesetre 
nagyon igyekszem, hogy jó családapa 
legyek. De erről inkább a feleségemet, 
Mariannt kellene megkérdezned. Én 
úgy veszem észre magamon, hogy 
sokkal hatékonyabb vagyok, célratö-
rőbben osztom be az egyre kevesebb 

időmet. Természetesen a családom az 
első, ugyanakkor azt sem szeretném, 
hogy csorbát szenvedjenek azok a dol-
gok, amelyek 30 éve meghatározzák az 
életemet. Szerencsére Marci nagyon 
muzikális. Féléves kora óta püföli a 
zongorát, már most központi szerepe 
van a Bohém-klubokban. Azt is elnézte 
nekem, hogy az elmúlt hónapban egy 
kicsit elvonultam, hogy egy különleges 
munkával készüljek a reformáció 500 
éves évfordulójára. Lutherek címmel 
írtam Martin Luther King és Luther 
Márton kapcsolatáról egy ragtime-ope-
rát vagy talán inkább jazz musicalt, ami 
régi tervem volt. A kétfelvonásos darab 
lényegében elkészült, most a befejezés 
utáni első simítások szakaszába értünk 
a szövegíró Lanczkor Gáborral és a dra-
maturg Orbán Eszterrel.

– Mindemellett életre hívsz egy 
nyári fesztivált is Jazzfőváros címen. 

– Három éve foglalkoztat a gondo-
lat, hogy egy olyan családi szabadidős 
fesztivált rendezzek, ahová akkor is 
nagy élmény elmenni, ha valaki nem 
feltétlenül szereti a klasszikus jazzt. A 
cél természetesen az, hogy minél töb-
ben találkozzanak vele, szeressék meg 
ezt a műfajt, erről gondoskodnak a 
hazai és a nemzetközi sztárfellépőink, 
a zene mellé azonban olyan többletet 
is szeretnénk adni, ami egyedülállóvá 
teszi ezt a rendezvényt. A helyszín a 
Benkó Zoltán Szabadidőközpont, ahol 
a strand önmagában is kellemes időtöl-
tést kínál, de számos kísérőprogramot 
is szervezünk a koncertek körítése-
ként. Szeretnénk többek között futó-
versenyt, veterán autós találkozót és 
ehhez kapcsolódó ügyességi versenyt, 
de ekkor lesz a nemrég meghirdetett I. 
Országos Jazz Műveltségi Vetélkedőnk 
döntője is. Március 31-ig lehet jelent-
kezniük a diákoknak erre a megméret-
tetésre. A jelentkezők a játék örömén 
túl ingyenes belépést is nyernek a Jaz-
zfővárosra. Emellett lesz swingtánc-tá-
borunk, szeretnénk zenész-közönség 
focibajnokságot, és természetesen lesz 
olimpiai sátrunk is. Sok program közül 
válogathatnak majd a kisgyerekes csa-
ládok, a fiatalok pedig sátrazhatnak is 
a fesztiválon, mint afféle jazz „Wood-
stockon”.

– Szóval tömegrendezvényt terve-
zel egy rétegzenére építkezve?

– Önellentmondásnak tűnik, de én 
látok benne perspektívát. Bár a klasz-
szikus jazz elsősorban a középosztály 
zenéje, mi ezzel a fesztivállal nyitunk 
a nagyközönség felé. Négy-öt évet 
adok, hogy kiderüljön, van-e rá igény. 
Ha életképesnek bizonyul, akár 10-12 
ezer embert is rendszeresen a városba 
csalogathatunk vele. Kecskemétnek 
van esélye arra, hogy ne csak Kodály, 
hanem tágabb értelemben a zene vá-
rosává váljon. Ez a rendezvény fontos 
építőkő lehet ebben a folyamatban.

JAZZ „WOODSTOCK” lesz a domb lábánál

TOVÁBBI RÉSZLETEK!

Az Ittzés-család – immár háromfősen:  
Marci féléves kora óta püföli a zongorát

A Bohém Ragtime Band 
– teljes létszámban

Catherine Russell,  
a világ nyolcadik csodája

Fotók: Szalóky Béla

Fotó: Banczik Róbert
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A HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS KÖZPONTBAN
KECSKEMÉT DEÁK FERENC TÉR 1.

       A GONG RÁDIÓ
TEST-LÉLEK ÉS SZELLEM
KAPCSOLATA CÍMŰ

ELŐADÁSSOROZATÁBAN

BEMUTATJUK

2016. ÁPRILIS 21-ÉN 17 ÓRAKOR

PRP ÍZÜLETI

PORCKEZELÉS

Jegyek kaphatók a Hírös Agóra jegypénztáraiban 1.800 Ft-ért.
Hírös Agóra Kulturális Központ, Kecskemét Deák Ferenc tér 1. munkanapokon 14-19 óra között

Hírös Agóra Ifjúsági Otthon, Kossuth tér 4. munkanapokon 10-13 és 14-17 óra között.

Dr. Szegheő Péter
az ORMOS Intézet

belgyógyász szakorvosa

AMERIKÁBAN KIFEJLESZTETTEK EGY     
ÚJ ELJÁRÁST, AMELY SEGÍTI A 

MEGKOPOTT ÍZÜLETI PORCOK REGENERÁCIÓJÁT, ILLETVE ÚJ 

PORCRÉTEG KIALAKULÁSÁT. AZ ELJÁRÁS NEVE PRP, AMELY A 
VÉRLEMEZKÉKBEN GAZDAG PLAZMA RÖVIDÍTÉSE. A MELLÉK-
HATÁSOK NÉLKÜLI KEZELÉS VALÓDI MEGOLDÁST NYÚJTHAT A 
FÁJDALMAS, GYULLADT, KOPOTT ÍZÜLETEKRE, INAKRA, PORCOKRA!

Két keréken Londonban 
KARÁTH KATA LONDONI BLOGJA

Mindenki, aki valaha kerékpározott nagyvárosban, tudja, hogy fel 
kell rá készülni nemcsak testileg, hanem lelkileg is. Na már most, 
ha mindehhez hozzáadjuk azt, hogy külföldön vagyunk, bal oldalon 
vezetnek, szinte folyamatosan esik és hírhedten magas a kerékpá-
rozással kapcsolatos halálesetek száma, akkor megkapjuk Londont. 

Ezek után igencsak megkérdőjelez-
hető az ember józan esze, ha mégis 
a biciklizés mellett dönt. Én mégis 
szinte mindenhová biciklizek. Illetve 
a mindenhová főleg az egyetemet ta-
karja, hiszen a jelenlegi életem 90%-a 
ott zajlik. Hiába az elrettentő körül-
mények, számomra a reggeli zsúfolt 
busz, drága bérlet és folyamatos du-
gók sokkal elrettentőbbek. Arról nem 
is beszélve, hogy elég szerencsés he-
lyen lakok kerékpározás szempont-
jából. A nagyjából 20 perces utam 
szinte teljes szakasza a Regent’s-csa-
torna partja mentén van. Itt nincse-
nek őrült autósok, piros lámpák és 
forgalmi dugók. Csak kacsák, kisma-
mák és reggeli kocogók állják az uta-
mat. Bár az utóbbiból annyi van, hogy 
felér egy akadálypályával. 

A városban több helyen jelentős 
átalakítások folynak, újabb kerék-
párutak bevezetése érdekében. 
Ezenkívül mindenhol biciklibarát 
kialakításokba botlok. Szokásos reg-
geli utam legelején kihelyeztek egy 
ingyen közpumpát a bicikliseknek. 
Igaz, elég sokszor elromlik, de na-
gyon gyorsan meg is javítják. Arról 
nem is beszélve, hogy szinte minden 
sarkon kerékpárszerviz nyílik. Azon-
ban ezeknek elég borsos szokott 
lenni az ára. A legújabban, ami csak 
egy utcányira van tőlem, 35 fontot 
kérnek el óránként a javításért. Ha 
viszont magunk akarunk utána járni 
a problémának, havi kétszer válta-
kozó helyszíneken, ingyenes bicikli-
szerelő workshopokat tartanak. Már 
részt is vettem egyen, ahol nemcsak 

szakszerű segítséget nyújtanak, ha-
nem szerszámokat is biztosítanak. 
Nem javítják meg helyetted a bicik-
lit, csak segítenek neked megtanul-
ni, hogyan szereld meg magad.

Ezeken kívül itt is van közbringa-
rendszer, de amennyit elkérnek érte, 
azért már simán vehet magának az 
ember egy saját biciklit. 

Azonban, hiába mindez, a sok 
kerékpáros-szívet melengető jóság, 
ha az embernek szinte azonnal el-
lopják a bringáját, amint elfordítja a 
fejét. Londonban évente több mint 
20 000 biciklilopást jelentenek be, 
amivel igen előkelő pozíciót vív ki 
Európában. Az én első biciklimnek 
röpke 3 hét után lába kelt. A legbosz-
szantóbb az volt az egészben, hogy 
pont aznap akartam egy erősebb 
lakatot venni. Miután beszereztem 
egy újabb (és rozogább kinézetű) 
biciklit, vettem két erős lakatot, és 
még a rendőrségnél is regisztráltat-

tam az új szerzeményt. Kaptam is rá 
egy szép piros matricát, hogy elret-
tentsem a jövendőbeli tolvajokat. 
Valamint taktikát váltottam. Mindig 
sokkal jobb bicikli mellé zárom le az 
enyémet, forgalmas helyen, ha lehet 
és az egyetemen mindig beviszem a 
zárt biciklitárolóba. 

Úgy tűnik, hogy működik a dolog, 
mert már 5 hónapja megvan a máso-
dik bicikli. Viszont sajnos nemcsak 
rozogább kinézetű, hanem az is. A 
múlt héten volt a 11. alkalom, hogy 
elromlott rajta valami. Már négyszer 
lyukadt ki a gumi, a váltókábel elsza-
kadt, mindkét féket ki kellett cserél-
ni és az a gyanúm, hogy több csavart 
is elhagytam. Legalább már kitűnő-
en tudok biciklit szerelni.

Minden viszontagság ellenére 
folytatom a biciklizést, ha esik, ha 
fúj, ha lerobban, ha ellopják. Szá-
momra semmi sem ér fel avval a röp-
ke reggeli úttal, amikor 20 percig 
csak azon jár az eszem, hogy miként 
úsznak a kacsák.

Lapunk 
archívumából
Mások irigyelték, 
itthon nem becsülték
Méltán irigylik tőlünk Bodon igaz-
gatót címmel a neves zeneszerző, 
karnagy, pedagógus életútját ismer-
tető cikk jelent meg a Kecskeméti La-
pokban. A városi zeneiskola egykori 
igazgatóját méltató írás korabeli la-
pokból is idéz, amelyek így foglalták 
össze M. Bodon Pál kecskeméti mun-
kásságát: „Vidéki zeneéletünk homok-
sivatagjában viruló oázist teremtett.” 
A cikk ugyanakkor arról is beszámol, 
hogy a kiváló muzsikust a hírös város 
nem becsülte meg. Lakásából kitelepí-
tették, egyik napról a másikra el kellett 
hagynia a várost. Többek között Kodály 
is megpróbált eljárni az érdekében, de 
ő makacs ember lévén, nem fogadott el 
kegyet: »Ha az én városom kivetett ma-
gából, ott fogok meghalni, ahová kény-
szerítettek.«” 

 (KL, 1991. március 1.)

Fővárosi színvonal 
Kecskeméten
75 évvel ezelőtt új színtársulat mu-
tatkozott be a hírös városban. Be-
leznay-Unger István gárdája az Ör-
döglovas, a Tokaji aszú és a Mosoly 
országa előadásaival fővárosi szín-
vonalat idézett. „... olyan előadásokat 
kaptunk, amilyeneket nem is vártunk és 
amilyenekben igen régen nem volt része 
a kecskeméti közönségnek. »Felejtsük el, 
ami másfél év alatt történt« – mondta a 
megnyitón Unger. Ezt szívesen tesszük, 
mert – valljuk meg – az utóbbi másfél 
esztendőn keresztül a helybeli színpár-
toló közönségnek nem sok öröme tellett 
a színtársulatban és az előadásokban. A 
megnyitó előadás kivételével igen gyér 
volt az érdeklődés, azonban bizonyos, 
hogy a jövő héten már a nézőtér sorai 
tömöttebbek lesznek.” 
 (KL, 1941. március 9.) 

25 éve, 1991. 
március 2-án 
hunyt el dr. La-
dányi Lajosné 
dr. Sármási Klá-
ra fogorvosnő. 
K e c s k e m é t e n 
született 1949. 
augusztus 9-én. Négy évig az SZTK-
ban dolgozott fogorvosként, majd a 
Fémmunkás Vállalat üzemi fogorvosa 
lett. Dr. Ladányi Lajos nőgyógyásszal, 
a megyei kórház későbbi osztályve-
zető főorvosával 1973-ban házasod-
tak össze, két gyermekük született, 
ma már családjaikkal mindketten Los 
Angelesben élnek. Mindig nyugodt, 
mosolygós, vidám volt, a betegek 
végtelenül szerették őt. Legfőképpen 
azonban gyerekcentrikus volt. 1990-
ben férjével közösen megalapították 
a SÁRLA Klinikát, annak munkájában 
azonban – fiatalon bekövetkezett ha-
lála miatt – már csak keveset tudott 
résztvenni.
115 éve, 1901. 
március 15-én 
hunyt el Par-
ragh Gedeon 
tanár, fizikus. 
1835. április 
29-én szüle-
tett Sziget-
szentmikló-
son. Tanulmányai végeztével 1957-ben 
véglegesen Kecskeméten telepedett le. 
A hírös város református gimnáziumá-
ban tanított, mellette jelentős szakmai 
tevékenységet is végzett. Cikkei, kísér-
leteiről szóló beszámolói hazai és kül-
földi tudományos folyóiratokban jelen-
tek meg. Részt vett a város közéletében 
is, többek között a törvényhatósági és a 
pénzügyi bizottság tagja, a református 
egyház presbitere volt. Kecskeméten 
ő végezte az első bemutató jellegű kí-
sérleteket a telefon megismertetésére, 
kipróbálására.

A város 
krónikáiból

Karáth Kata
24 éves, születési hely: 
Dunaújváros. Jelenlegi lakhely: 
Flat 47, Cheverell house, Prit-
chards road, London, E2 9BN, UK. 
City University London: Northamp-
ton Square, London EC1V 0HB, UK 
Science Journalsim MA (Master of 
Arts) – magyarul kb.: Tudományos 
Újságíró Mesterképzés
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Szerelmi kalandtúra: még lehet csatlakozni!
A Házasság Hetén indult, de még 
most sem késő csatlakozni a 
kecskeméti szerelmi kalandtú-
rához, amelyet negyedik alka-
lommal rendez meg a Parázs 
Központ. Április 6-ig tart a 
különleges játék, amelynek célja 
a kapcsolatok megerősítése, 
felpezsdítése. 

A Kecskemét-Széchenyivárosi Közös-
ségépítő Egyesület (SZÉK) által mű-
ködtetett Parázs Pasztorális Központ 
öt évvel ezelőtt a Szegedi Családpasz-
torális Irodától vette az alapötletet, 
mára azonban már őket keresik meg 
tanácsokért azok, akik hasonló prog-
ramot szeretnének indítani az ország-
ban. A szerelmi kalandtúra ugyanis 
sikertörténet lett Kecskeméten. Évről 
évre egyre több fiatal, jegyespár, há-
zaspár veti bele magát a kalandokba, 
hogy ezzel is tegyen a kapcsolatáért. 

– A jelentkező párok útlevelet kap-
nak, ebbe kerülnek a matricák, ame-
lyekkel az izgalmas, kapcsolatépítő 
feladatok teljesítését igazolhatják 
– avat be a részletekbe Néma Attilá-
né Ella, a program koordinátora. – A 
jelentkezés után a párok e-mail-ben 
kapnak tájékoztató levelet a helyszí-
nekről és a játékos próbatételekről, 
ezek közül a legtöbb szabadon válasz-
tott időpontban teljesíthető. 

Idén 28 állomásból és a hozzájuk 
kapcsolódó meglepetés-feladatokból 
áll a szerelmi kalandozás, ezek közül 
válogathatnak a vállalkozó szellemű 
párok. A helyszínek között szerepel 
a Kecskeméti Piac, az Otthon Mozi, 
a Ciróka Bábszínház, a Katona József 
Megyei Könyvtár, az Aranyhomok 
Szálloda wellness részlege, az Arbo-
rétum, a Korda Könyvesbolt, a Bozsó 
Gyűjtemény, az Alibi Kávézó, a Mű-
vész Kávézó, a Sweet Store, a Családi 

Kiss Cukrászat. De a Parázs belvárosi 
központja is kínál játékot, illetve ott-
hon elvégezhető feladatokkal is lehet 
szaporítani a matricák számát. 

– Eddig mintegy száz pár vett részt 
a szerelmi kalandozásban, a legfia-
talabbak középiskolások, de vannak 
olyanok is, akik már 45 éves házassági 
évfordulójukat ünnepelték az idén – 
fűzi hozzá Ella. – Minden évben nagy 
sikere van a Szerelem íze című ele-
gáns gyertyafényes vacsorának, ahol 
a leves, a főétel és a desszert mellé 
közös élményeket főztek ki a szerve-
zők. Idén is 45 pár vett részt az Arany-

homok Szállodában ezen az estén, 
amelynek különlegessége, hogy fiatal 
katolikus lelkipásztorok szolgálják fel 
az ínyencségeket.

A kalandtúra egyik csúcspontja 
a már hagyományosnak tekinthe-
tő flashmob, amelynek résztvevői 
idén is arról tettek tanúságot, hogy 
a házasság jó dolog, lehet életre 
szóló szeretetszövetség, tarthat 
örökkön-örökké. A kecskeméti piac-
csarnokban rendezett villámcsődület 
izgalmát növelte az is, hogy a párok 
között kisorsolták a piaci árusok által 
felajánlott ajándékokat. 

A résztvevők a jelentkezéssel már 
nyertek, hisz kedvezményes árakon 
vehetik igénybe a város legjobb ran-
dihelyszíneit, a feladatokon keresztül 
jobban megismerhetik kedvesüket, 
elmélyíthetik kapcsolatukat, közös él-
ményekkel töltekezhetnek fel a roha-
nó hétköznapok után. Akik azonban 
legalább 10 kalandos feladatot telje-
sítenek, azok értékes nyeremények-
kel is gazdagodhatnak. Április 6-án 
tartják a kalandtúra záróestjét, ahol 
a tapasztalatok megbeszélése mellett 
kisorsolják a program támogatói által 
felajánlott ajándékokat. 

– Számunkra is nagy öröm látni, mi-
lyen sokat jelentenek a pároknak ezek 
a közös élmények, hisz legfontosabb 
célunk, hogy elterjedjen a kapcsolat-
építés kultúrája, és minél többen is-
merjék fel, egy házasság, egy szerelmi 
kapcsolat csak akkor lehet boldog, 
ha teszünk is érte – mondja Némáné 
Ella. – A kalandtúra résztvevői közül 
sokan kapcsolódnak be Párkapcsolati 
Műhelyünkbe, ahol megtanulhatják 
az érdeklődők, milyen egyszerű prak-
tikákkal őrizhetjük meg a szerelmet, 
tehetjük boldoggá és teljessé egymás 
életét.  Pásztor Andrea

Bővebb információért keressék fel a 
www.parazskozpont.hu weboldalt! 
Itt, valamint az egyes helyszíneken 
is lehet jelentkezni erre a különleges 
programra.
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Március 3-án elstartolt az idei Kecskeméti Tavaszi Fesztivál, ahol 
minden nap garantált élmények várnak a tavaszváró kecskemétiek-
re. Idén is rengeteg színes programból válogathatunk. A Kecskeméti 
Szimfonikus Zenekar és a Cantus Nobilis Kórus közös koncertje, Fülei 
Balázs közreműködésével, igazi virtuóz kuriózum. 

Külön ünnepi jelleget ad a hang-
versenynek, hogy a város két legna-
gyobb hagyományú zenei együttese 
megalakulásának 50., illetve 55. év-
fordulóját ünnepli. 

„Fürödj a kultúrában!”
X. Kecskemét Fringe művészeti 

fesztivál, alkotó fiataloknak soro-
zat programkínálatában zenészek, 
táncosok, képzőművészek, filmesek, 
színjátszók, tűzzsonglőrök, bűvé-
szek is pezsdítik 4 napon át Kecske-
mét kulturális életét előadásaikkal, 
kreativitásukkal a város több pont-
ján. A Hírös Agóra Ifjúsági Otthon 
tízedik alkalommal rendezi meg a 
14–30 éves alkotó fiatalok művé-
szeti fesztiválját a XXVII. Országos 
Diákszínjátszó Találkozó dél-alföldi 
regionális fordulójával. A progra-
mok minden helyszínen díjtalanul 
látogathatók.

Programhelyszínek: Hírös Agóra 
Ifjúsági Otthon, Köztér/10PERC, Ott-
hon Teázó, Tudomány és Technika 
Háza (TEKA), Hírös Város Turisztikai 
Központ.

Vidéki sanzon – kicsit másképp 
„Csak ülünk és zenélünk…” címmel 
március 22-én 19 órától ad rendha-
gyó koncertet a Magna Cum Laude 
és a Magyar Virtuózok Kamarazene-
kar. Az este a régi rajongóknak is tar-
togat meglepetéseket. További kü-
lönlegesség a Hírös Agóra színpadán 
március 13-án 19 órától, a Hair című 
musical eredeti Broadway-változatá-
nak első magyarországi bemutatója. 

A fesztivál részletes programjai a 
www.hirosagora.hu, a www.kio.hu 
és a hiros.hu honlapokon valamint 
a fesztivál programfüzetében olvas-
ható.

31. KECSKEMÉTI TAVASZI FESZTIVÁL!
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A város alpolgármestereként, 
országgyűlési képviselőként, 
illetve a megyei önkormányzat 
tagjaként – 1990 és 2010 között 
– két évtizeden át Kecskemétért 
dolgozott. Vezérszónokként, 
témafelelősként gyakran lehetett 
hangját hallani az Országgyűlés-
ben, egészségügyi tanácsnok-
ként sokat tett a megyei kórház 
fejlesztéséért. Az utóbbi években 
elsősorban a szőlőültetvényét 
gondozza, a „zajos” politikusi 
életet a természet csöndjével 
váltotta fel.

– Két évtizedig tartó aktív munka 
után miért vonult ki a politikából?

– Nem történt semmi különös, 
a harmadik parlamenti ciklus után 
egész egyszerűen nyugdíjba men-
tem. Egyrészt lehetőségnek tekintet-
tem ezt, hiszen mást választhattam a 
mindennapjaim kitöltésére, másrészt 
ajándéknak is éreztem. Engem min-
dig nyugodt, kiszámítható embernek 
ismert a környezetem, a közéleti 
munka utolsó éveiben azonban egyre 
feszültebb lettem, egyre többet „rob-
bantam”. Vérnyomás-problémáim is 
lettek, egyszóval az egészségemnek is 
kifejezetten jót tett, hogy a politikusi 
pályát abbahagytam.

– Mi volt az az „ajándék”, ami az 
életét gyökeresen megváltoztatta, az 
egészségét visszaadta?

– Falun nőttem föl, a földhöz min-
dig közel álló ember voltam. Szüle-
imtől is a föld szeretetét tanultam el 
– nyolc gyermeküket csak úgy tudták 
fölnevelni, hogy ők maguk is szőlőt 
műveltek –, gyermekként nyaranta 
én is sokat dolgoztam a szőlőnkben. 
Nyugdíjba vonulásomkor úgy gondol-
tam, ez a lépés egyúttal azt is jelenti, 
hogy változtatnom kell életem folya-
mán. Tudatosan készültem erre, már 
két évvel korábban szőlőt kezdtem 
telepíteni, nyugdíjasként pedig egy 
nagyobb kertet akartam művelni. 
Sőt, azt is terveztem, hogy az arbo-
rétumhoz közeli, külterületi családi 
birtokunkon építek egy kis tanyát és 
kiköltözök oda, de a hatóságok csak 
akkor engedélyezték volna ezt, ha a 
szőlőt kivágom, helyette pedig fásí-
tanom kellett volna. Kecskeméten, 
a hajdani mezővárosban manapság 
alig lehet összefüggő szőlőterületet 
találni, épp ezért mindmáig érthetet-
len számomra a hivatal akkori elvá-
rása. A mintegy kéthektáros kiváló 
csemegeszőlő-ültetvényemet termé-

szetesen nem számoltam föl, mellé 
egy gazdasági épületet emeltem, s 
bár nem ott lakom, de időm jelentős 
részét ott töltöm. A kert ma már ön-
ellátó: van annyi bevételünk belőle, 
ami fedezi a műveléssel kapcsolatos 
kiadásainkat. És persze jut a kony-
haasztalra egy kevés szárított alma-
szirom, házi bor, héj nélküli tökmag, 
zöldség és sok-sok gyümölcs.

– Az őstermelőségig hosszú út ve-
zetett, hiszen előbb mérnöki, azután 
közgazdászi végzettséget is szerzett, 
majd a kilencvenes évek végén egész-
ségügyi menedzseri tanulmányokat 
is folytatott. Ez utóbbira miért volt 
szükség?

– A megyei önkormányzatiság egyik 
legszebb feladata az egészségüggyel 
való törődés volt. Amikor az egész-
ségügyi bizottság elnökévé választot-
tak, szükségét éreztem annak, hogy 
a korábban megszerzett, gazdasági 
ismereteimet kiegészítsem, ezért vé-
geztem el a SOTE egészségügyi me-
nedzser szakát. A megye legnagyobb 
intézménye a kórház, a két intézmény 
vezetése között hagyományosan 

jó volt a kapcsolat. Beláttuk, hogy 
együttműködve sokat tudunk tenni az 
egészségügyi ellátás jobbá tételéért. 
Jelentős feladatokat oldottunk meg 
közösen, számos kórházi fejlesztés 
azokban az években indult és az or-
vosok erdélyi segítő akciói is akkor 
kezdődtek.

– Milyennek látja az egészségügy 
aktuális helyzetét?

– A SOTE-n, a Szócska Miklós vezet-
te menedzserképző, sajnos, meggyő-
zött egy axiómáról: Magyarországon 
az egészségügy csak akkor állítha-
tó a megfelelő helyre, ha az ország 
gazdasági ereje megtöbbszöröződik. 
Alapvető probléma ugyanis, hogy egy 
olyan olló nyílik folyamatosan, mely-
nek egyik ága a befizetés, a másik az 
ágazat tényleges felhasználása. A lát-
ványos elöregedés, a növekvő élettar-
tam és a szinte csodálatos technikai 
fejlődés – és az eszközöket beszállí-
tók profitéhsége – következtében az 
egészségügy költségigénye megállít-
hatatlanul növekszik. 

– A közélettől nem teljesen vonult 
vissza, több alapítvány munkájában 

is részt vesz. Miért fontosak ezek az 
Ön számára?

– Alapvetően van egy keresztény 
elkötelezettségem, legfőképp ez mo-
tivál. A főplébánia egyházközségi-tes-
tületének elnökeként elsősorban gaz-
dasági ügyekben segédkezem. Most 
például egy hatalmas feladat, a Nagy-
templom felújítása előtt állunk. S bár 
a jó szándékot mind a város vezetése, 
mind az érsek úr irányából egyaránt 
tapasztalom, a megoldást egyelőre 
nem látom. Ez egy óriási műemléki 
jellegű probléma, véleményem szerint 
csak kiemelt kormánytámogatás vagy 
egy nagyobb EU-s pályázat révén le-
hetséges megoldani. 

A Keresztény Közéletért Alapítvány 
kuratóriumának elnökeként más jel-
legű célokért dolgozom. A fiatalok 
jövőképét, a közösségbe vetett hi-
tüket, – ha nem állítunk jó példákat 
– a negatív jelenségek befolyásolják. 
Épp ezért fontos, hogy megismerjék a 
keresztény értékekért – sokszor csak 
csendben – munkálkodókat.

– Marad szabadideje a családra?
– Négy gyermeket kaptunk a Jóis-

tentől és 13 unokának is örülhetünk, 
utóbbiak közül a legidősebb már az 
érettségi előtt áll, míg a legkisebb 
még csak alig egyéves. Sajnos, már 
valamennyien elhagyták Kecskemé-
tet, Budapesten, illetve a főváros 
vonzáskörzetében élnek, dolgoznak, 
tanulnak. Nyaranta és a szünetekben 
sok időt töltünk együtt, de most már 
inkább úgy szeretjük, hogyha fölvált-
va jönnek. Persze minden évben akad 
néhány ünnep, amikor mind együtt 
vagyunk!

– Szokott-e előre tekinteni, tervezni?
– Igyekszem nem a terveken gon-

dolkodni, hanem inkább arra törek-
szem, vajon mit tudok leépíteni, hogy 
szabaddá váljon egy kevés időm – pél-
dául a tervezésre. A fiatalítás volt a kö-
zelmúltban az egyik fontos célkitűzé-
sem, s úgy érzem, sikerült segítenem 
abban, hogy a KDNP helyi és megyei 
szervezeteinek irányítását az új gene-
ráció vegye át. A családon belül – hála 
Istennek – nem jelent gondot a fiatalí-
tás, de azért sokszor örömmel nyugtá-
zom, hogy jó az öreg a háznál!

 Varga Géza

NÉVJEGY
Ivanics István nyugdíjas mérnök-köz-
gazdász, őstermelő Soltvadkerten szü-
letett 1948. október 26-án. Általános 
iskoláit szülővárosában végezte, majd 
tanulmányait Dunaújvárosban foly-
tatta: előbb a Kerpely Antal Kohó- és 
Gépipari Technikumba járt, azután 
1970-ben a Nehézipari Műszaki Egye-
tem Kohó- és Fémipari Főiskolai Karán 
alakítástechnológus diplomát szer-
zett. Később Miskolcon, a Nehézipari 
Műszaki Egyetem kohómérnöki, míg 
Budapesten, a Marx Károly Közgazda-
ságtudományi Egyetem ipari szakát is 
elvégezte. 1999-ben a SOTE-n egészség-
ügyi menedzser végzettséget is szerzett. 
1974-től közel 10 évig a Lampart ZIM 
Kecskeméti Kádgyárában dolgozott; 
technológusként kezdett, azután főmű-
vezető, illetve munkaügyi és szervezé-
si osztályvezető lett. Részt vett a cég 
szervezeti átalakításában. 1983-tól 
termelésirányítóként, majd ipari üzem-
vezető-helyettesként a Bácsépszer Vál-
lalatnál folytatta munkáját. 1990-től 
aktív közéleti szerepet vállalt. 1990 és 
1994 Kecskemét alpolgármestere, 1994 
és 2006 között országgyűlési képviselő, 
1998 és 2010 között a Bács-Kiskun Me-
gyei Önkormányzat tagja volt. Megíté-
lése szerint elsősorban az Országgyűlés 
Gazdasági Bizottságában, valamint 
a megyei önkormányzat egészségügyi 
tanácsnokaként végzett hatékony mun-
kát. Legszívesebben az új önkormányza-
tiság megvalósításában végzett alpol-
gármesteri munkájára emlékezik. 

Orbán Viktor miniszterelnökkel 1998-ban

A Varga László-emlékérem  
átadóünnepségén, 2016-banIVANICS ISTVÁN

MI 
VAN 
VELE?

Közéleti személyiségek, akikről régen hallottunk…

Fórián-Szabó Zoltán piarista atyával  
a kórházi folyosón

Ambrus Lajos kiállítása 
a Művész Kávézóban

Ambrus Lajos festőművész a természet szerelmese. Meleg színekkel festi 
erőteljes, mégis nyugalmat ábrázoló képeit. Megélt külső és belső élmények 
hatására vált technikát és képi megformálást. Sokoldalú képzőművészeti te-
vékenységet folytat: 15 éve a ballószögi alkotótábor szervezője, művészeti 
vezetője. Több egyéni, valamint csoportos hazai és külföldi kiállítás részte-
vője. A különleges alkotásaiból összeállított tárlat megnyitóján a festő mű-
vésztársa, Harsányi Zsuzsanna beszélgetett az alkotóval. A tárlat egészen 
március 30-áig látogatható a kávézó nyitvatartási idejében.
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Nótás kitüntetés

Március első szombatján ismét 
a Hírös Agóra színháztermében 
találkozhattak a magyarnóta 
szerelmesei. Az előadáson Fejős 
Jenő ezüstkoszorús nótaénekes, a 
program fő szervezője elismerést 
vehetett át Nógrádi Tóth Istvántól, 
a Magyarnóta Szerzők és Énekesek 
Országos Szövetsége elnökétől.

– Február 16-án múlt tizennyolc éve, 
hogy megrendeztük az első, a mosta-
niakhoz hasonló nótaestet Kecskemé-
ten. A kezdeményező idősebb Farkas 
Béla prímás volt, aki akkor 50 éve mu-
zsikált. A programokat azóta is éven-
te több alkalommal megszervezzük. 
Ezekre a szakmán belül példaként 
tekintenek. Megtiszteltetés számom-
ra, hogy a majdnem két évtizedes 
munkát most a helyi közönség előtt 
köszönte meg a Magyarnóta Szerzők 
és Énekesek Országos Szövetsége. 
Örülök az elismerésnek, ugyanakkor 
tősgyökeres kecskemétiként, akinek 
a szülei is itt születtek, nagy fájdalom 
számomra, hogy a város továbbra sem 
reagál kezdeményezésemre. Tizenegy 
éve vetettem fel, hogy legyen Kecske-
mét a magyarnóta fővárosa. Ehhez ne-
kem anyagi érdekem nem fűződik, és 

kitüntetést sem várok érte. A magyar-
nótát 2014-ben hungarikummá mi-
nősítették. Olyan kulturális kincsünk, 
amiben a magyar ember szíve, lelke 
is benne van. Ezt a kincset őriznünk, 
ápolnunk kell, és amíg erőm engedi, 
én tenni is fogok ezért – jelentette ki 
Fejős Jenő, aki tavaly a Magyar Arany 
Érdemkereszt polgári tagozat kitünte-
tést is megkapta. 

Nógrádi Tóth István hangsúlyozta: 
Fejős Jenő munkássága példaértékű, 
napjainkban pedig szinte egyedülálló 
is. Alig-alig fordul elő olyan, hogy va-
laki meg tudjon tölteni nótakedvelők-
kel egy akkora színháztermet, mint a 
Hírös Agóráé. 

– Fejős Jenő ráadásul ezt egy-egy 
szombaton két előadáson is megteszi, 
évente négy alkalommal. Így egy-egy 
esztendőben több ezer ember jön el 
a kecskeméti nótaestekre az ország 
minden részéről és határainkon túlról. 
Arról nem is beszélve, hogy írt egy 
olyan könyvet a magyarnótáról, amely 
doktori disszertációnak is megfelelne. 
Olyan anyagot gyűjtött össze, amit 
erről a műfajról eddig senki, így nyu-
godtan kijelenthetjük, hogy hiánypót-
ló kötetet jelentetett meg – mondta 
Nógrádi Tóth István. S.S.
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FÓKUSZBAN A KÖRNYEZETVÉDELEM

A Duna cégcsoport alapvető értékként ismeri el a környezetvé-
delem és a fenntartható fejlődés fontosságát, gazdasági és társa-
dalmi jelentőségét. A kivitelezések során különös figyelmet kap  
az állat- és növényvilág védelme, a lakosság életkörülményeinek 
hosszú távú javítása. A Duna Csoport több innovatív technológiai 
megoldást dolgozott ki, melyekkel még inkább környezetbaráttá, 
gazdaságossá tehető az útépítés. Ilyen a LEA (Low Energy Asphalt), 
a recycling rendszer, az ecobondos talajstabilizálás, az anion aktív 
emulziógyártás és a 100%-ban mart aszfalt felhasználásával készülő 
kátyúzó anyag.

DUNA CÉGCSOPORT

A 100%-ban magyar tulajdonban lévő vállalategyüttes,  
a Duna cégcsoport a hazai mélyépítés egyik meghatározó 
szereplője. Csoportunknak 10 főépítés-vezetősége és 8+1 
aszfaltkeverő telepe van. Megbízható és minőségi munkát 
végzünk az ország egész területén, de a kivitelezési tevé-
kenységünk kiterjed Románia területére is. Közel 490 dolgo-
zónak és számos alvállalkozónak nyújtunk biztos jövedelmet, 
megélhetést.

A Duna cégcsoport jelentős referenciákkal és pénzügyi 
erőforrásokkal rendelkező tagjai kizárólag magyar tulaj-
donú építőipari kivitelező és szolgáltató cégek. A cégcsoport 
vezető vállalkozása, zászlóshajója a Duna Aszfalt Kft., kiemelt 
megrendelőinek számít a Nemzeti Infrastruktúra Fejlesztő 
Zrt. és a Magyar Közút Nonprofit Zrt.

www.dunaaszfalt.hu

2016. március 10., csütörtök
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Városon kívül – magazin műsor ism., 
08:00 Hírös Hírek ism., 08:30 Fejezetek Magyarország közlekedéstör-
ténetéből 11. ismeretterjesztő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 09:00 
KÉPÚJSÁG, 17:00 Városon kívül – magazin műsor ism., 17:30 Creatív 
chef Nagy Eszterrel – gasztro műsor ism. (Győr+Tv.), 18:00 Szemesz-
ter – februári magazin ism. (SZTE Szeged), 18:30 Épí-Tech – februári 
magazin ism. (Veszprém Tv.), 19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:20 
Mozdulj ki! – programajánló, 19:30 Közélet – magazinműsor, 20:00 
Természet hírei – Természetvédelmi Körkép 160., 20:10 Hírös Hírek 
ism., 20:30 Balatoni utazás 14. – ismeretterjesztő filmsorozat ism. 
(Trial Média Kft.), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 
Közélet – magazin műsor ism., 00:00-07.00 KÉPÚJSÁG – benne 
óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 11., péntek
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Közélet – magazin műsor ism., 08:00 
Hírös Hírek ism., 08:30 Balatoni utazás 14. – ismeretterjesztő fil-
msorozat ism. (Trial Média Kft.), 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Közélet 
– magazin műsor ism., 17:30 A szomszéd vár – turisztikai magazin 
ism. (VTv. Szeged), 18:00 Családban marad – februári magazin mű-
sor ism., 19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:20 Mozdulj ki! – prog-
ramajánló, 19:30 Múzsa – kulturális magazin, 20:00 Piacoló, 20:10 
Hírös Hírek ism., 20:30 Kvantum – tudományos magazin ism. (VTv. 
Szeged), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 Múzsa – 
kulturális magazin ism., 00:00-07:00 KÉPÚJSÁG– benne óránként a 
Hírös Hírek ismétlése

2016. március 12., szombat
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Múzsa – kulturális magazin ism., 
08:00 Hírös Hírek ism., 08.30 Városon kívül – magazin műsor ism., 
09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Bohém 2015 – Ken Aoki koncert, 18:30 
Hírös Hét 2015 – dokumentumfilm ism., 19:00 Természetvédelem 
határok nélkül 73. – magazin műsor, 19:30 A HÉT – válogatás a Hírös 
Hírekből, 20:00 Megyei Krónika – megyei hírműsor ism. (Bajai Tv), 
20:30 Üzleti negyed – februári magazin ism. (Veszprém Tv), 21:00 
KÉPÚJSÁG, 23:00 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 23:30 30 
éves a KAFF – dokumentumfilm ism., 00:00-07:00 KÉPÚJSÁG – 
benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 13., vasárnap
07:00 A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 07:30 Közélet – magazin 
műsor ism., 08:00 A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 08:30 Kedvenc 
– februári kisállat magazin ism., 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Múzsa – 
kulturális magazin ism., 17:30 Szószék, 18:00 KTE Duna Aszfalt – 
MAFC bajnoki kosárlabda mérkőzés, 19:30 A HÉT – válogatás Hírös 
Hírekből, 20:00 Mozaik – magazin műsor ism., 20:30 Karcok: Kuczik 
István ism., 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 A HÉT – válogatás Hírös Hírek-
ből, 23:30 Országos Könyvtári Napok 2015 – dokumentumfilm ism., 
00:06-07:00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 14., hétfő
07:00 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 07:30 Természetvédelem 
határok nélkül 73. – magazin műsor ism., 08:00 A HÉT – válogatás 
a Hírös Hírekből, 08:30 Szószék ism., 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Szó-
szék ism., 17:30 Fejezetek Magyarország közlekedéstörténetéből 12. 
– ismeretterjesztő sorozat ism. (Triál Média Kft.), 18:00 Női arcok 
– női élethelyzetek: Szemők Zsuzsa ism., 19:00 Kedvenc – februári 
kisállat magazin ism., 19:30 A szomszéd vár – februári turisztikai 
magazin (VTv Szeged), 20:00 Lakás Talk Show – Laár – Wahorn – 
Lovász Laci műsora ism., 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Angliai II. Ed-
ward Augsburgban – dokumentumfilm ism. (2014), 23:30 Olvassunk 
együtt! – dokumentumfilm ism. (2014), 00:00-07.00 KÉPÚJSÁG – 
benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 15., kedd
07:00 Művészeti Gála ism. (2015), 08:40 Strassbourg – dokumen-
tumfilm ism. (2011), 09:15 KÉPÚJSÁG, 17:00 KTE Duna Aszfalt – 
Sopron bajnoki kosárlabda mérkőzés, 19:20 Természet hírei, 19:30 
Természetvédelem határok nélkül 73. – magazin műsor ism., 20:00 
Republic ism., 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Tátrai – Szűcs – 2010-es 
koncert ism., 00:00-07:00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös 
Hírek ismétlése

2016. március 16., szerda
07:00 Molnár Ferenc: Liliom – tévéfilm változat ism. (Tapolca Tv. 
2013), 09:07 KÉPÚJSÁG, 17:00 A szomszéd vár – februári turiszti-
kai magazin ism. (VTv. Szeged), 17:30 Mozaik – magazin műsor ism., 
18:00 Szemeszter – februári magazin ism. (SZTE Szeged), 18:30 
Kistérségi film – dokumentumfilm ism., 19:00 Hírös Hírek – a hír 
igaz!, 19:30 Városon kívül – magazin műsor, 20:10 Hírös Hírek ism., 
20:30 Fejezetek Magyarország közlekedés történetéből 12. – isme-
retterjesztő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 21:00 KÉPÚJSÁG, 
23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 Városon kívül – magazin műsor ism., 
00:00-07.00 KÉPÚJSÁG– benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 17., csütörtök
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Városon kívül – magazin műsor ism., 
08:00 Hírös Hírek ism. 08:30 Fejezetek Magyarország közlekedés 
történetéből 12. ismeretterjesztő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 
09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Városon kívül – magazin műsor ism., 
17:30 Creatív chef Nagy Eszterrel – gasztro műsor (Győr+Tv.), 
18:00 Kvantum – januári tudományos magazin ism. (VTv. Szeged), 
18:30 20 éves a Kamara – dokumentumfilm ism., 19:00 Hírös Hírek 
– a hír igaz!, 19:20 Természet hírei, 19:30 Közélet – magazinműsor, 
20:00 Mozdulj ki! programajánló, 20:10 Hírös Hírek ism., 20:30 Bala-
toni utazás 15. – ismeretterjesztő filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 
21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 Közélet – magazin 
műsor ism., 00:00 – 7.00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös Hí-
rek ismétlése 

2016. március 18., péntek   
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Közélet – magazin műsor ism., 08:00 
Hírös Hírek ism., 08:30 Balatoni utazás 15. – ismeretterjesztő fil-
msorozat ism. (Trial Média Kft.), 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Közélet 
– magazin műsor ism., 17:30 Természetvédelem határok nélkül 73. 
magazin műsor ism., 18:00 Ezredvégi Magyarország: Tolna megye 
ism. DTv.), 19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:20 Mozdulj ki! prog-
ramajánló, 19:30 Múzsa – kulturális magazin, 20:00 Piacoló, 20:10 
Hírös Hírek ism., 20:30 Kapáspont – januári horgász magazin ism. 
(Kapos Tv. Kaposvár), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 
23:30 Múzsa – kulturális magazin ism., 00:00 – 7:00 KÉPÚJSÁG – 
benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 19., szombat
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Múzsa – kulturális magazin ism., 
08:00 Hírös Hírek ism., 08.30 Városon kívül – magazin műsor ism., 
09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Múzsa – kulturális magazin ism., 17:30 
Bohém 2015 – Ken Aoki koncert ism., 19:00 Forgószínpad – már-
ciusi kulturális magazin (VTv. Szeged), 19:30 A HÉT – válogatás a 
Hírös Hírekből, 20:00 Családban marad – februári magazin ism., 
21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 23:30 
Női arcok – női élethelyzetek: Kormosné Debreczeni Zsuzsanna ism., 
00:00 – 7:00 KÉPÚJSÁG

2016. március 20., vasárnap
07:00 A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 07:30 Közélet – magazin 
műsor ism., 08:00 A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 08:30 Kedvenc 
– februári kisállat magazin ism., 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Városon 
kívül – magazin műsor ism., 17:30 Szószék, 18:00 Pécs – KTE Duna 
Aszfalt bajnoki kosárlabda mérkőzés, 19:30 A HÉT – válogatás Hírös 
Hírekből, 20:00 A szomszéd vár – turisztikai magazin ism. (VTv. Sze-
ged), 20:30 Karcok: Csongrádi Béla ism., 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 
A HÉT – válogatás Hírös Hírekből, 23:30 Cotton Club Singers – zenei 
műsor ism., 00:06 – 7:00 KÉPÚJSÁG

2016. március 21., hétfő 
07:00 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 07:30 Városon kívül – ma-
gazin műsor ism., 08:00 A HÉT – válogatás a Hírös Hírekből, 08:30 
Szószék ism., 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Szószék ism., 17:30 Feje-
zetek Magyarország közlekedéstörténetéből 13. –ismeretterjesztő 
sorozat ism. (Triál Média Kft.), 18:00 Közösségépítő könyvtárháló-
zat – dokumentumfilm ism., 19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:30 
Mozaik – magazin műsor, 20:10 Hírös Hírek ism., 20:30 Kapáspont 
– februári horgász magazin (Kapos Tv. Kaposvár), 21:00 KÉPÚJSÁG, 
23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 Mozaik – magazin műsor ism., 00:00 
– 7.00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 22., kedd
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Mozaik – magazin műsor ism., 08:00 
Hírös Hírek ism., 08:30 Kapáspont – februári horgász magazin ism. 
(Kapos Tv. Kaposvár), 09:00 KÉPÚJSÁG , 17:00 KTE Duna 
Aszfalt – Szolnoki Olaj bajnoki kosárlabda mérkőzés, 19:00 Hírös 
Hírek – a hír igaz!, 19:20 Természet hírei, 19:30 Sportmagazin, 20:10 
Hírös Hírek ism., 20:30 Kedvenc – februári kisállat magazin ism., 
21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös Hírek ism., 23:30 Sportmagazin ism., 
00:00 – 7:00 KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

2016. március 23., szerda 
07:00 Hírös Hírek ism., 07:30 Sportmagazin ism., 08:00 Hírös Hírek 
ism., 08:30 Forgószínpad – márciusi kulturális magazin ism. (VTv. 
Szeged), 09:00 KÉPÚJSÁG, 17:00 Sportmagazin ism., 17:30 Creatív 
Chef Nagy Eszterrel – gasztro műsor ism. (Győr+Tv.), 18:00 Mozaik 
– magazin műsor ism., 18:30 MK Székelykeve – dokumentumfilm 
ism. (Pannon RTv. Szabadka), 19:00 Hírös Hírek – a hír igaz!, 19:30 
Városon kívül – magazin műsor, 20:10 Hírös Hírek ism., 20:30 Fe-
jezetek Magyarország közlekedés történetéből 13. ismeretterjesztő 
filmsorozat ism. (Trial Média Kft.), 21:00 KÉPÚJSÁG, 23:00 Hírös 
Hírek ism., 23:30 Városon kívül – magazin műsor ism., 00:00 – 7.00 
KÉPÚJSÁG – benne óránként a Hírös Hírek ismétlése

A Kecskeméti Televízió műsora 
2016. március 10-23. 

A KTV a műsorváltoztatás jogát fenntartja! 
A KTV telefonszáma:  

+36 76 570 440

A kitüntetéssel Fejős Jenő (jobbról)  
két évtizedes munkásságát  
ismerték el

Két kecskeméti darab 
a pécsi POSZT-on
Tizenhat produkció, köztük hét nagyszínpadi és kilenc stúdióelőa-
dás került be az idei Pécsi Országos Színházi Találkozó (POSZT) 
versenyprogramjába, amelyet hétfőn hoztak nyilvánosságra. 
A kecskeméti Katona József Színház két előadását (Tóték; Macska 
a forró bádogtetőn) is láthatja a pécsi nagyérdemű.

A nagyszínházi versenyprodukci-
ók közé beválogatták a Nemzeti 
Színház Don Quijote-előadását 
(rendezte: Vidnyánszky Attila), 
a nyíregyházi Móricz Zsigmond 
Színháztól a Túl zajos magányt 
(Ivo Krobot), a Pécsi Nemzeti Szín-
ház előadásában A vágy villamosát 
(Rázga Miklós), a Radnóti Színház 

Lear királyát (Alföldi Róbert), a 
Vígszínház Istenítélet (A salemi 
boszorkányok) című produkcióját 
(Mohácsi János), az Örkény István 
Színháztól A Bernhardi-ügy című 
előadást (Ascher Tamás) és a Szé-
kesfehérvári Vörösmarty Színház 
előadásában a 12 dühös embert 
(Cserhalmi György).
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FELELŐSSÉGET VÁLLALUNK MUNKATÁRSAINKÉRT, TÁRSADALMI ÉS TERMÉSZETI KÖRNYEZETÜNKÉRT
SEGÍTJÜK KECSKEMÉT SPORTÉLETÉNEK FEJLŐDÉSÉT

A sportrovat támogatója: Phoenix Mecano Kecskemét Kft. • www.phoenix-mecano.hu

Kecskeméti díjugrató 
a világkupadöntőben
Szenzációs és különleges hírnek örülhet 
a hazai díjugratás. A kecskeméti Hugyecz 
Mariann személyében 14 éves szünet után 
indul magyar lovas a világkupadöntőben.

A díjugrató világkupadöntőre való minősülés 
rendkívül nehéz és hosszú folyamat. A megszer-
zett indulási jog a teljes évadban nyújtott egyéni 
teljesítményt tükrözi, hiszen végig jól kell sze-
repelni a pontszerző versenyszámokban. A liga 
végső ranglistájának első három helye minősít a 
döntőre. Hugyecz Mariann hosszú hónapok óta 
tudatosan választotta ki a minősüléshez szüksé-
ges versenyeket, és végig a kitűzött célnak aláren-
delve menedzselte legjobb lovát, Chacco-Boy-t. A 
kivételesen robbanékony és atletikus pej herélt 
a téli pihenője után már két héttel ezelőtt, a 
meglehetősen kis alapterületű, szokatlan alakú 
braunschweigi pályán is fantasztikusan ugrott: 
akkor negyedik lett a négycsillagos CSI egyik fő 
versenyszámában. A páros remek szériája Varsó-
ban, a világkupa Közép-Európai Liga döntőjében 

is folytatódott: az első napi vadász versenyszámot 
hiba nélkül teljesítették, a második napon egy ve-
rőhibával szerepeltek 155 cm-en, a mai 160 cm-es 
döntőn pedig bejutottak az összevetésbe. Ezzel 
a teljesítménnyel összesítésben a liga harmadik 
helyén végeztek, amivel megváltották jegyüket a 
március 25–27-i, göteborgi világkupadöntőre.

A díjugrató szakág hivatalos honlapján megje-
lent cikk szerint Magyarország jelenlegi legjobb 
női lovasa, a válogatott stabil tagjaként ismert 
Hugyecz Mariann ötéves kora óta lovagolja a 2005-
ös születésű Chacco-Boy-t. A fiatal lóként Szuhai 
Gyulától vásárolt, lewitzi tenyésztésű pejről csak a 
Hugyecz-istállóba való megérkezése után derült ki, 
hogy a herélt anyja az a Paola, mellyel Mariann még 
ifjúsági versenyzőként lovagolt nemzetközi szin-
ten. A kivételes tehetségű lóról Hugyecz Mariann 
az alábbiakat írta a Facebook-oldalán: „Ez a ló fan-
tasztikus, őt nem érdekelte az ugrások magassága 
vagy a pálya, a vonalak nehézsége, csak hibátlant 
akart ugrani és engem boldoggá tenni. Hát ez sike-
rült! Köszönöm Chacco!” S.S.

Kiváló csapatjátékának és a remek kapusteljesítménynek köszön-
hetően tizenöt góllal verte a Kecskeméti Női Kézilabda SE NB I/B-s 
csapata a K. Szeged SE együttesét az Árpádvárosi Sportcsarnokban, 
március 5-én. A mieink ezzel sorozatban a negyedik győzelmüket 
szerezték meg, és a tabella ötödik helyére léptek előre. Fülöp Andrea 
edzőt arról kérdeztük, hogy miként értékeli eddigi szereplésüket a 
tavaszi szezonban.

– A felkészülésünk erőnlétileg és tak-
tikailag is jól sikerült, erre azonban 
sajnos rácáfolt az első tavaszi mér-
kőzésünk, amelyen csúnya vereséget 
szenvedtünk a Kisvárda csapatától 
– mondta Fülöp Andrea. – Az akkori 
hibákat a következő napokban alapo-
san áttárgyaltuk, és azt a célt tűztük 
ki magunk elé, hogy a következő 
négy mérkőzésünket meg kell nyer-
nünk. Ez nagy feladat, komoly kihívás 
volt számunkra, hiszen a négy ellenfél 
közül kettő is az élmezőnyhöz tarto-
zik, a Hajdúnánás és a Szeged KKSE. 
Az előbbi együttest hazai pályán, az 
utóbbit idegenben sikerült legyőz-
nünk. Emellett nyertünk Inárcson, 
legutóbb pedig itthon, a K. Szeged 
SE ellen. Ezzel most már olyan helyet 
foglalunk el a bajnoki tabellán, ami 
megfelel a tavaszra kitűzött céljaink-
nak, tehát annak, hogy az első öt kö-
zött végezzünk. Bízom benne, hogy 
innen is előrébb tudunk lépni. A né-
gyes győzelmi sorozattal reményeim 

szerint megteremtettünk magunknak 
egy olyan tekintélyt, amely alapján 
komoly ellenfélként tekintenek ránk 
a további ellenfelek. Legközelebb a 
jelenlegi második helyezett Kispest 
vendégeként lépünk pályára. Ellen-
felünket jobban nyomja majd a tét, 
hiszen ők az élvonalba jutásért küz-
denek, de nekünk is minden pontra 
szükségünk van, hiszen nagyon szo-
ros az a mezőny, amelyhez tartozni 
szeretnénk. Ehhez az is szükséges, 
hogy hazai pályán akár még az erő-
sebb ellenfeleket is megverjük a 
hátralévő fordulókban. Kétségtele-
nül nagy teher hárul játékosainkra, 
ugyanis kevesen vagyunk. A mérkő-
zések nagy részét hét-nyolc ember 
játssza végig. Fontos, hogy lehetőleg 
ne legyen sérülésünk, vagy minél 
kevesebb, emellett úgy kell megőriz-
nünk a kondíciónkat, hogy minden 
találkozón fizikálisan és mentálisan is 
frissen tudjunk pályára lépni.
 Sipiczki Sándor

Fotó: lovasfoto.hu

Új autót
mindenkinek!

Részletek a márkakereskedésekben. 

LADA Granta Sedan
most 1.999.000 Ft!

A feltüntetett árak az áfát és regisztrációs adót tartalmazzák. Vegyes fogyasztás: 
6,4 – 7,1 (liter/100 km). CO2 kibocsátás: 148 – 164 (g/km). A fotó illusztráció.

LADA Tormási
Kecskemét, Külső-Szegedi út 100.
+36 76 502 900  
info@ladatormasi.hu   
www.ladatormasi.hu

Sorozatban 
negyedik 
győzelem!

A tizenöt gólos 
győzelemhez  

Orell Bettina találatai 
is hozzájárultak
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Készítette: 
GYIME

KIS OR−
SOLYA!

MOTTÓ

OXIGÉN

INFORM. 
TÁRCA−
KÖZI BIZ.

NITRO−
GÉN

LONDONI 
LEÁNY!

ELTE 
DIÁKJA

KASSÁK 
LAJOS 
LAPJA 
VOLT

A TÉL
IS EZ

KERGE−
TÉS

ÉSZAK

KÖZÉPEN 
ELÉÁLL!

SUGÁR−
ÚT, RÖV.

SUGÁR 
JELE

NAPI IMA

URALOM

TERUSKA

LENDÜ−
LET, RÉ−
GIESEN

KÉST 
ÉLEZ

ÉTER 
GYÖKE

RÓMAI 
FILOZÓ−
FUS, NE−
RO NE−
VELÕJE

3 kis 
segítség: 

SINE, 
IBM, ETIL

MÁRCIUS 
17−20. 

KÖZÖTTI 
PROG−

RAM
F Z

NAGY 
EDÉNY

ERKÖL−
CSI ALAP−

ELV

ÉJFÉL!

FRANCIA 
FOCISTA 
(FRANCK)

RÉZ−
DARAB!

HERAL−
DIKA

OL. KAR−
MESTER

ESKÜVÕI
DÁRIDÓ

ÖKÖR−
FEJ!

NÉVELÕ

MUSIC 
CORP. OF 
AMERICA

PINCÉBE 
CSÁBÍT

NÉLKÜL, 
LATINUL

... 
NEESON

FEL−
ISMER

OROSZ 
OROSZ−

LÁN!

ARANY
TÍZ 2/3−A!

NYUGAT−
MAGY. 

EGYETEM

ÁLLATI 
KÖRÖM

VÉG−
AKARAT!

PÁRA!

DEHOGY!

CÁPA−
SZELET!

MÚLT IDÕ 
JELE

AZ USA 2. 
ELNÖKE 
(JOHN)

JOULE

ANGOL 
MOZI!

HÉZAG

LÉG−
NEMÛ 
ANYAG

KÉN

SZÁMLÁN 
KÜLD 

(PÉNZT)

AUREA 
SECTIO, 

AZAZ
A / B =

(A+B) / A

FÉL−
KÉSZ!

... KUSTU−
RICA

LOKÁL

VIGYÁZZ, 
LÁNGOL!

ELEKTR. 
VILÁG−

CÉG

... IPSO

UNIVER−
SAL 

SERIAL 
BUS

... LAU−
DER; CÉG

TETE−
JÉRE

RÁDIUM

BETÛT, 
JELET 

VÉS
ELLEN−
ÉRTÉK

ÚT 
ELEJE!

NOBEL−D.
BENGÁLI 

KÖLTÕ

BÓR

AZ 
ÁBÉCÉ 1. 
BETÛJE

KÉS 
FONTOS 

RÉSZE T !
JÓZSEF 
ATTILA 
KÖLTE−
MÉNYE

Keresztrejtvényünk megfejtői között kisorsolunk  
két főre szóló belépőt a ballószögi Aranykor Wellness  
és Termálfürdőbe,  valamint 3.000 Ft-os vásárlási 
utalványt a MaxXx Burger gyorsétterembe.

A megfejtéseket március 17-ig várjuk  
az info@hiros.hu e-mail-címre, vagy postán  
a Kecskeméti Televízió címére:  
6000 Kecskemét, Szabadság tér 2.

Ki ad ja a Kecskeméti Lapok Kft.  
megbízásából  

a Kecskeméti Televízió  
Hírszolgáltató Divíziója

Főszerkesztő: 
Bán János

SZER KESZ TÕ SÉG  
ÉS KI ADÓ HI VA TAL:

6000 Kecs ke mét, Szabadság tér 2.
Telefon: 76/570–440  

E-mail: szerk@kecskemetilapok.hu
ISSN 0865–3194

NYOMDAI ELŐKÉSZÍTÉS:  
Euro Bioinvest Kft.

NYOMTATÁS: Lapcom Zrt. Szeged
Kéz ira to kat nem õr zünk meg  

és nem kül dünk vis  sza. 

Tájékoztatjuk a lakosságot, hogy  
a Szent László körúti Kecskeméti Zöldség-gyümölcs 

Nagybani Piac reggel 7 órától tart nyitva.

Tájékoztatjuk az érdeklődőket, hogy Kecskeméten, a Szent 
László körúti vásártéren – a gokartpálya melletti területen – 
Veterán Autó- és Motor Alkatrész Börzét tartunk: április 16-án, 
május 14-én, július 9-én, augusztus 13-án, szeptember 10-én, 
október 8-án, november 12-én.

Tájékoztatjuk az érdeklődőket, hogy Kecskeméten, a Szent 
László körúti vásártéren – a gokartpálya melletti területen – 
Kisállatvásárt tartunk: március 26-án, április 23-án, május 
21-én, június 25-én, július 23-án, augusztus 27-én, szeptem-
ber 24-én, október 22-én. Információ: Czinege István 30/903-
7245. Állatorvosi igazolás kötelező!

Minden érdeklõdõt tisztelettel várunk.  
Intézmény- és Piacfenntartó Szervezet

NAGYBANI PIAC

VETERÁN AUTÓ-MOTOR BÖRZE

KISÁLLATVÁSÁR

A legifjabb  
kecskemétiek

Bihari Ábel Krisztián anyja 
neve: Ádám Andrea – 
Kecskemét, Kiss Alex / Jéga-
Szabó Mónika – 
Kiskunfélegyháza, Csizmadia 
Kolos / Tápai Edit – Kecskemét, 

Gombár Soma / Pozderka Erika Anett – 
Kecskemét, Baranyai Mátyás Attila / Csatári 
Marianna – Budapest 19. kerület, Karsai Gergely 
László / Vigh Edit – Szolnok, László Szofi / 
Borsos Györgyi – Kecskemét, Németh Kornél / 
Mondi Nóra – Kecskemét, Tóth Zsuzsanna / 
Bálint Zsuzsanna – Kunadacs, Balázs-Kovács 
Zsombor / Pintér Mónika – Kecskemét, Bóbis 
Zalán / Konfár Katinka – Orgovány, Kovács 
Ármin  / Szórád Vivien – Lajosmizse, Tóth 
Zsombor / Mata Anikó – Tiszakécske, Janó 
Benett / Halász Bettina – Ballószög, Sebők 
Csaba / Nagy Regina – Tiszaalpár, Nagy Viola / 
Horváth Ibolya – Soltszentimre, Papp Krisztina / 
Hollóssy Katalin – Madocsa, Skolák András / 
Lovas Angelika – Kecskemét, Kiss Olivér / Gaál 
Bernadett – Kecskemét, Fekete Blanka / 
Halavács Valéria – Kecskemét, Sztojka Zoltán 
László / Miklós Krisztina – Nagykőrös, Papp 
Benedek / Tóth Anita – Kecskemét, Szőnyi 
Aranka Franciska / Farkas Aranka – Kecskemét, 
Bartucz Berta / Koligyer Anett – Kiskunhalas, 
Kovács Kinga / Madari Patrícia – Tiszakécske, 
Bánfi Ferenc / Redenczki Klára – Kecskemét, 
Kun István / Milovac Danijela – Kiskunhalas, Tóth 
Jázmin / Szabó Erika – Kecskemét, Szivák Ilona 
Angéla / Dudás Ilona – Kecskemét, Baranyi Alisa 
Krisztina / Baranyi Krisztina – Kecskemét, Nyiri 
Ronaldó / Csorba Ildikó – Kecskemét, Bimbó 
Hanna / Pető Martina – Tiszakécske, Szalai 
Emma / Gajdácsi Piroska – Ágasegyháza, Kis 
Dávid / Ökrös Ildikó – Kecskemét, Vágó Hédi 
Noémi / Kiss Anita – Kecskemét, Gazdag Zoltán 
és Gazdag Kristóf / Buzder Viktória Ilona – 
Lajosmizse, Bagi Hunor Róbert / Szász Tamara 
– Kiskunfélegyháza, Katzenbach Tibor / Nagy 
Bernadett – Akasztó, Balla Patrik Levente / 
Fricska Adrienn – Kiskunfélegyháza, Árki Milán / 
Barna Mónika – Nagykőrös, Székelyhidi Alexa 
Viktória / Reszeli Szabina Mária – Nagykőrös, 
Mészáros Fruzsina Vanda / Kemény Éva – 
Kecskemét, Tuti Bence József / Faragó Anita – 
Kecskemét, Seres Zsófi / Czakó Tímea – 
Kiskunfélegyháza, Rácz Anna / Altorjay Anna 
– Kecskemét, Szántó Hella / Turcsán Marianna 
– Hernád, Almási Zsombor / Almási Ildikó – 
Bugac, Méhész József / Rőfös-Horváth Ibolya – 
Kecskemét, Süli László / Feczkó Helga – 
Battonya, Mihály Andor / Pogány Éva 
– Kecskemét, Janó Dóra / Király Ágnes – 
Kecskemét, Noszkó Mira / Beregszászi Ágnes – 
Solt, Szabó Hanna / Kolozsvári Csilla – 
Kecskemét, Kővári Szabolcs / Petrovics Ramóna 
– Fülöpszállás, Farkas Roxána / Farkas Enikő – 
Izsák, Ladocsi Lili / Gyenes Krisztina – 
Tiszakécske, Nagy Dávid / Karenyuk Andrea 

– Kecskemét, Baglyas Dávid / Boska Andrea – 
Izsák, Baglyas Máté / Boska Andrea – Izsák, 
Szabó Máté Zoltán / Apró Kitti – Kecskemét, 
Bárány Eszter / Lócskai Patrícia – 
Kiskunfélegyháza, Juhász Balázs / Szilágyi 
Tünde – Kecskemét, Csuka Krisztián / Dénes 
Viola – Kecskemét, Lestyán Lara / Makány 
Szilvia – Bugac, Török Levente / Török Anita 
Krisztina – Kecskemét, Aszódi Bence Kristóf / 
Bartha Julianna Judit – Kecskemét, Juhos Dorina 
/ Balogh Veronika – Kecskemét, Hári László / 
Szabó Márta – Nyárlőrinc, Gáspár Lili / Nyíri 
Edina – Táborfalva, Zalabai-Gyulai Zenina / 
Gyulai Fatime – Nagykőrös, Szabó Frigyes / 
Molnár Györgyi – Kecskemét, Tóth-Illés Kamilla / 
Illés Adrienn – Törökszentmiklós, Veisengruber 
Lotti / Kiss Nikoletta – Kecskemét, Pálfi Benedek 
/ Fekete Annamária – Helvécia, Csík Olívia / 
Körmendi Margit – Kecskemét, Horváth Léna / 
Mészáros Fanni – Kecskemét, Palotás István / 
Bús Klára – Orgovány, Nagy Adrián Rikárdó / 
Nagy Irén Julianna – Orgovány, Pántos Zoltán 
Zétény / Mészáros Beatrix Melinda – Kecskemét, 
Kis Roland / Zoltai Brigitta – Tiszaalpár, Simon 
Nikolász / Rostás Alexandra – Kecskemét, Mendi 
Gyula Izrael / Radics Emánuéla – Kunszentmiklós, 
Kovács Göncöl / Vass Csilla – Ágasegyháza, 
Molnár Álmos / Besze Veronika – Kecskemét, 
Magó András Márk / Kiss Judit – Helvécia, Valkai 
Péter / Juhász Andrea – Kalocsa, Gondi Virginia / 
Baranyi Emese – Kecskemét, Galló Gábor / Tóth 
Andrea – Jakabszállás, Juhász Lia / Barra Tímea 
– Kecskemét, Németh Erzsébet / Baranya 
Bernadett – Dunaföldvár, Szabó Kende László / 
Peregi Krisztina – Jakabszállás, Csaboda Anna / 
Borbély Éva – Soltvadkert

Halottaink
Bujdosó Sándor 1933. – 
Kecskemét, Tornyi József 1966. – 
Kecskemét, Tóth Sándorné Bán 
Ilona 1934. – Kecskemét, Orosz 
László István 1925. – Kecskemét, 
Bende Zoltán 1962. – Fülöpszállás, 

Molnár Lajosné Kiss Katalin 1937. – Lakitelek, 
Nagy Péterné Nagy Ilona 1930. – Kerekegyháza, 
Tarjányi Gyuláné Kása Mária 1936. – Kecskemét, 
Strubl Gáspárné Csanádi Jolán 1942. – 
Dunatetétlen, Kamp Jánosné Weibel Krisztina 
1932. – Harta, Földi László 1953. – Kecskemét, 
Hegyes Jánosné Palicska Mária Ilona 1957. – 
Kecskemét, Kis Sándorné Péntek Erzsébet Mária 
1942. – Kecskemét, Kiss Jánosné Polyák 
Julianna 1942. – Kecskemét, Varga József 
Sándor 1961. – Kerekegyháza, Bíró László 
Sándorné Kovács Rozália 1942. – Kecskemét, 
Princz-Jakovics Mihályné Bognár Erzsébet Anna 
1932. – Kecskemét, Sirkó Andrásné Oláh Mária 
1928. – Kecskemét, Brada Sándorné Mészáros 
Erzsébet 1946. – Kecskemét, Hajnal István 
1924. – Kecskemét, Dobos Sándor Pál 1958. – 
Kecskemét, Horváth Sándorné Rupa Erzsébet 
1935. – Kunszentmiklós, Pintér Ferenc 1918. – 
Kecskemét, Kókai Pál 1941. – Ágasegyháza, 

Tóth Károlyné Szepesi Ilona 1928. – Kecskemét, 
Konfár Lászlóné Rompos Julianna 1968. – 
Kecskemét, Palotás István 1952. – Kecskemét, 
Jusztin Józsefné Gyulai Mária 1926. – 
Kecskemét, Gömöri Sándorné Kósa Mária 
Terézia 1921. – Kecskemét, Kovács László 
1923. – Szabadszállás, Piukovics Miklós 1931. 
– Kecskemét, Sike József 1932. – Jakabszállás, 
Tóth Imre 1936. – Kecskemét, Kádas Miklósné 
Császár Erzsébet 1929. – Tarcal, Hartmann 
József 1949. – Kecskemét, Dinnyés János 
Istvánné Horváth Ilona 1926. – Kiskunfélegyháza, 
Balázs Zoltán Gergelyné Szatmári Márta Erzsébet 
1959. – Kecskemét, dr. Máttyus Árpád Gergely 
1948. – Kecskemét, Csernik Józsefné Szikszai 
Mária 1920. – Bugac, Gazdik Györgyné Madari 
Katalin 1942. – Kecskemét, Lőrincz Józsefné 
Nádi Katalin Margit 1934. – Tiszakécske, Kovács 
Sándorné Tóth Etelka Mária 1940. Kecskemét

Házasságot 
kötöttek
Séllei Gyula és Nagy Ágnes, 
Kolompár Csaba / Szabó 
Zsuzsanna, Gémesi János 

/ Szőke Judit, Bekő Roland / Kis-Rigó Dóra, 
Kovács Gábor / Schindler Nikolett, Kiss Ervin 
/ Forró Ibolya Eszter, Katona János / Czinkóczi 
Melinda

ANYAKÖNYVI HÍREK
Február 25-i lapszámunkban megjelent rejtvény megfejtése:

Kecskemét Táncegyüttes táncosai – Öreg cigány muzsikálgat

Nyertesek:
Kétszemélyes belépőt nyert  

a ballószögi Aranykor Wellness és Termálfürdőbe:
Szalatnay Józsefné (Kecskemét, Hernád u.)

3.000 Ft-os vásárlási utalványt nyert a MaxXx Burger gyorsétterembe:
Földháziné Polyák Ildikó (ildikopolyak@...)

Kecskemét város 
közigazgatási 

területén 
külterületi ingatlanok 

mezőgazdasági
művelés céljára 

haszonbérbe 
adók.

Az ingatlanok listája 
a www.kikfor.hu 

honlapon 
tekinthető meg.

HASZONBÉRLET

Kérjük a nyerteseket, hogy a 76/570-440–es telefonszámon  
egyeztessenek időpontot a nyereményük átvételéhez!
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MOZI
OTTHON MOZI
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Félvilág (16) – 03.10-13. 18h
színes, magyar filmdráma 88’
Közönségtalálkozót tartanak 
március 11-én a vetítés után.  
Vendégek: Szász Attila rendező, Kovács 
Patrícia, Döbrösi Laura, Kulka János.
Alvin és a mókusok – A mókás menet 
– MIKKAMAKKA BÉRLET – 03.11. 14h
színes, magyarul beszélő, amerikai 
családi vígjáték 86’
Csokoládé (12) – 03.11. 20.30h, 
03.12. 20h, 03.14-15. 18h
színes, magyarul beszélő, francia fil-
mdráma 119’
Alvin és a mókusok – A mókás menet 
– CSALÁDI MOZI – 03.11. 14h
színes, magyarul beszélő, amerikai 
családi vígjáték 86’
A művészet templomai: Firenze és az 
Uffizi képtár 3D – 03.13. 16h 
színes szinkronizált, olasz is-
meretterjesztő film 95’ 
Janis – A Janis Joplin-Sztori (12) – 
03.20. 14h, 16h, 18h, 03.22. 18h
színes, fekete-fehér, feliratos, ameri-
kai dokumentumfilm 103’
Snoopy és Charlie Brown – A Peanuts 
film (6) – 03.24-27. 16h
színes, magyarul beszélő, amerikai 
családi animációs film 92’
A műsorváltozás jogát fenntartjuk!

SZÍNHÁZ
KATONA JÓZSEF SZÍNHÁZ
Kecskemét, Katona József tér 5.
Óz – mese zenével
03.10. 17h – Ady Endre-bérlet 
03.12. 11h – Családi-bérlet
03.22. 17h – Latinovits Zoltán-bérlet
03.23. 15h – Kodály Zoltán-bérlet
Hamlet – tragédia
03.12. 19h – Radó Vilmos-bérlet
03.16. 17h – Bajor Gizi-bérlet – nul-
ladik óra
03.25. 19h – Ódry Árpád-bérlet
Carmen – táncelőadás
03.11. 19h – bérletszünet
Borban az élet – lovagrendi operett-
gála
03.13. 15h – bérletszünet
Boeing, Boeing – vígjáték
03.18. 19h – Németh László-bérlet 
03.19. 15h – Honthy Hanna-bérlet
03.19. 19h – Csortos Gyula-bérlet 
03.20. 19h – Jászai Mari-bérlet
03.23. 19h – Törzs Jenő-bérlet  

KELEMEN LÁSZLÓ KAMARASZÍNHÁZ
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Tóték – tragikomédia 03.10-11. 19h 
Tied a világ! – zenés társasjáték 
03.15. 15h és 19h, 03..20. 15h
A megvádolt – történelmi dráma 
03.18. 19h
SZÍN-TÁR vizsgafilmek vetítése – 
03.21. 19h
A Színház - és Filmművé-
szeti Egyetem III. éves 6x6-
os osztályának vizsgafilmjei: 
Kis Hajni: Szép alak 16’, Freund 
Ádám: Laci 17’, Barcsai Bálint: A fo-
gadás 16’
Sárga vonal – SZÍN-TÁR – 03.23. 19h
Ódry Színpad, Színház- és Filmművé-
szeti Egyetem Bp., a III. éves színmű-
vész osztály előadása

RUSZT JÓZSEF STÚDIÓSZÍNHÁZ
Kecskemét, Rákóczi út 15.
Macska a forró bádogtetőn – színjá-
ték – 03.13. 19h 
Acélmagnóliák – színjáték – 03.16. 
19h
4x100 – SZÍN-TÁR – 03.19. 17.30, 
03.22. 19h
Stúdió Színház Marosvásárhely, Ma-
rosvásárhelyi Művészeti Egyetem 2. 
éves (magiszteri) színészhallgatók 
előadása

Mi lesz veled, emberke? – SZÍN-TÁR 
– 03.23. 17h 
Kolozsvári színművészeti főiskola, 
Kolozsvári Babes Bolyai TE, színház- 
és televízió kar

KÖNNYŰZENE
HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS ÉS IFJÚ-
SÁGI KÖZPONT
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
Csak ülünk és zenélünk… – 03.22. 
19h
A Magna Cum Laude és a Magyar 
Virtuózok Kamarazenekar koncertje. 
Belépődíj: 5000 Ft

TECHNIKA HÁZA
Kecskemét, Rákóczi út 2. 
Magashegyi Underground – 03.11. 
20h
Jegyek elővételben 1500 Ft, 
a koncert napján 1800 Ft 
Deniz live – 03.12. 20h  
Vendég zenekar: Proof of Life 
Jegyek elővételben 1400 Ft, a koncert 
napján 1800 Ft
P. Mobile – 03.13. 20h
Afrodzaqm – 03.14. 20h
Vendég zenekar: Sky Fana-
tic, a koncert előtt és után Se-
lecta James (Goatmét SND) 
Belépő: 1300 Ft
ROAD – M.A.T.T. lemezbe-
mutató turné – 03.18. 20h 
Vendég zenekar: Nomad 
Jegyek (100 db a leggyorsabbaknak) 
1999 Ft, online jegyek (limitált darab-
szám) 2299 Ft, belépőjegy a helyszí-
nen: 2499 Ft 
X. Kecskemét FRINGE – 03.19. 18h
Fleet goes North 21h, Mirror Twin 
22.50h, Mar Gruesa 23.30h

GYERMEK
BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 
Babahancurka – mondókázó déle-
lőtt babáknak, mamáknak – 03.10., 
03.17. 10.15h és 11h, 03.19. 11h
A foglalkozásokra telefonon (76-500-
550) vagy a könyvtár honlapján lehet 
jelentkezni (www.bacstudastar.hu).
Lengemesék: Tavasz a nádtengeren 
– családi meseóra – 03.12. 11h
Zokninemtalálgató – kortárs költők 
gyerekversei – 03.18. 14h
Az Eszter-lánc mesezenekar koncert-
je
Időfutár – mondókázó délelőtt – 
03.19. 16h

CIRÓKA BÁBSZÍNHÁZ
Kecskemét, Budai utca 15.
Az égigérő mesefa első virága: med-
ve ének – 03.10. 10h, 03.11. 10h, 
03.16. 10h, 03.18. 10h Kisterem
A Rézerdő lakói – 03.13. 11h Nagy-
terem
Boldog képek – 03.20. 10.30h Nagy-
terem
Bábszínházi Világnap! Rigócsőr ki-
rály – nyitott próba – 03.21. 10-12h 
Nagyterem
Kuckómóka – 03.23. 9.30h és 11h 
Kisterem

HÍRÖS AGÓRA – IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
Mackó Kuckó – Hímes-
tojások – 03.12. 9.30h  
Bábos, anyanyelvi családi játszó-
ház Bogyó és Babóca, Boribon és 
Kippkopp történeteivel, verseivel, 
valamint önfeledt játék régi időkből 
való mackókkal, játékszerekkel, ba-
babútorokkal, hintalóval, autókkal. 
A foglalkozást egyszerű bábkészí-
tés zárja. Ajánlott életkor: 1,5 – 3,5 
évesek. Belépőjegy: 950 Ft/alkalom.  
Vezeti: Forgó Gyöngyi óvónő, drá-
mapedagógus

Családi bábszínház – A só – 03.12. 
16h
Bábjáték, dalok, mondókák, játékvár 
foglalkozás. A foglalkozásokat 3 éves 
kortól ajánlják.
Díja: 550 Ft gyermekeknek, 800.- Ft 
felnőtteknek. Vezeti: Szirtes Józsefné 
bábos-játszóházvezető.

SZÓRAKATÉNUSZ JÁTÉKMÚZEUM ÉS 
MŰHELY
Kecskemét, Gáspár András u. 11.
Schenk-féle „Mini emberke” – 03.12. 
11h kiállítás megnyitó
Nekem is volt Schenk játékom! – 
03.12. 13.30-17h 
Gyűjtők, játékosok, nosztalgiázni vá-
gyók délutánja.
Agyagjátékok készítése – 03.19. 10-
12h
Aprók Tánca – Tavaszi játékok: kö-
lyöksárkány készítése – 03.19. 16-
17.30h

KIÁLLÍTÁS
BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 
Kecskemét a török hódoltság idején 
– dokumentumok a Beszélő köntös 
koráról a Helyismereti gyűjtemény-
ben – 03.01-12.
Szecessziós emlékeink – dokumen-
tumkiállítás – 03.16-31.

CIFRAPALOTA
Kecskemét, Rákóczi út 1.
Krisztogram2016 – 03.10. 17h
Szabó Pál festőművész retrospektív/
életmű-kiállítása. A tárlat 40 év mun-
kásságába nyújt betekintést a művész 
sajátos, térbe helyezett táblaképei-
vel, festménykollázsaival és informel 
ikonjaival.
VIII. Kortárs Keresztény Ikonográfiai 
Biennálé – 03.22. 13h
Isten, hazánkért, térdelünk elődbe… 
Magyar és magyarországi szentek. 

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS ÉS IFJÚ-
SÁGI KÖZPONT
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.
A hónap alkotócsoportja: a Képről 
Képre Animációs Műhely – 03.01-31.
Az alkotóműhelyben hetente is-
merkedhetnek meg a fiatalok az 
animációs film különféle (rajzolt, pa-
pírkivágásos, gyurma, homok, stb.) 
technikáival, és el is készíthetik saját 
kis filmjeiket. Az elmúlt 16 év alatt 
összegyűlt hatalmas filmanyagból, 

rajzokból, műhelyfotókból adnak 
most ízelítőt.
Szutor Gabriella grafikusművész, to-
jásdíszítő kiállítása – 03.18. 16h
Az Európában elismert szaktekin-
télynek számító alkotó közel két év-
tizede foglalkozik tojásdíszítéssel. A 
„Szutor-tojások” az évek alatt a véd-
jegyévé váltak. 

MAGYAR FOTOGRÁFIAI MÚZEUM
Flesch Bálint retrospektív (1976-
1985) – 03.18. 17h

NÉPI IPARMŰVÉSZETI GYŰJTEMÉNY
Kecskemét, Serfőző u. 19.
Gyermekvilág – a Duna-Tisza közi 
Népművészeti Egyesület kiállítása 
03.31-ig.
Tavaszváró nap – 03.19. 11-14h 
A Gyermekvilág című kiállításhoz 
kapcsolódó programok: gyertyamár-
tás Vágó Piroskával, tojásdíszítés 
szalmával Trungel Arankával, tojás-
berzselés Vidák Annával, szabadtéri 
népi gyerekjátékok kipróbálása Fülöp 
Ákossal. 
Húsvéti hímesek – 03.09. – 04.02.
A kiállítás a Népi Iparművészeti Gyűj-
temény hímes tojás kollekciójából 
nyújt ízelítőt. A tojáshímzők mun-
káit bemutató tárlaton hazánk jeles 
néprajzi tájainak motívumkincseit 
a különböző technikákkal (karcolt, 
írott, viaszolt, maratott, drótozott, 
pingált, áttört és patkolt) díszített al-
kotásokon keresztül ismerhetik meg 
a látogatók.

MINDENMÁS
BÁCS-KISKUN MEGYEI KATONA JÓ-
ZSEF KÖNYVTÁR
Kecskemét, Piaristák tere 8. 
Az első világháború: új köny-
vek Németországban – 03.01-31. 
Válogatás a budapesti Goethe-Insti-
tut könyveiből.
Internet Fiesta – 03.17-24.

Közös kincseink az interneten. 
„Nem középiskolás fokon…” az első 
világháború – sorozat – 03.22. 16h
Az arisztokrácia részvétele a hábo-
rúban. Előadó: Dobszay Tamás PhD 
történész. 
Idősek akadémiája – 03.24. 14h 
Időseket érintő ellátások rendszere. 
Előadó: Csonka Imre társadalompoli-
tikai osztályvezető.
A Bánk bán árnyékában – 03.24. 17h
Katona József további drámái és a 
kritikai kiadás munkálatai. Előadó: 
Demeter Júlia színháztörténész, nyu-
galmazott egyetemi tanár. 

HÍRÖS AGÓRA – IFJÚSÁGI OTTHON
Kecskemét, Kossuth tér 4.
„PILVAX” Nosztalgia Kávéház nemze-
ti ünnepünk tiszteletére – 03.15. 10h
„AKI VITÉZ, FEL A LÓRA…” – 03.15. 
11h
Ünnepi zenés és kézműves játszóház 
családoknak a Bóbita zenés családi 
játszóház keretében: közös verse-
lés, mondókázás az ünnep jegyében 
dalos játékokkal, zenehallgatással, 
gitárral, ritmushangszerekkel, közös 
énekléssel.
Vezeti: Roszikné Laczi Ildikó óvónő, 
tanító, zeneterapeuta
– Versmondó pódium: Tavaszi vers-
csokor – Mondd el kedvenc tavaszi 
vagy ünnepi versedet! Várjuk a vers-
mondók jelentkezését a helyszínen.
– Kézműves foglalkozások: külön-
leges ékszer-kokárda, huszár kitűző 
filcből, paripa és huszár báb készítése
– Szivárvány játéktár játékai és 
paripa-verseny az udvaron
Belépődíj: 950 Ft (egy felnőtt és egy 
gyermek együtt)
Fürödj a kultúrában! – 03.17-20.
X. Kecskemét Fringe – művészeti 
fesztivál alkotó fiataloknak

HÍRÖS AGÓRA KULTURÁLIS ÉS IFJÚ-
SÁGI KÖZPONT
Kecskemét, Deák Ferenc tér 1.

A Kecskeméti Szimfonikus Zenekar 
és a Cantus Nobilis Kórus jubileumi 
koncertje – 03.11. 19h
Külön ünnepi jelleget ad a hang-
versenynek, hogy Kecskemét város 
két legnagyobb hagyományú zenei 
együttese a Kecskeméti Szimfonikus 
Zenekar, valamint a Cantus Nobilis 
Kórus is jubilál: megalakulásuk 50., 
illetve 55. évfordulóját ünneplik. 
Tavaszköszöntő táncház
 03.12. 16.30-24h 16.30-17-ig Csimo-
ta topogtató, 17-19-ig Aprók tánca, 
19-21-ig Csutribál, 21-24-ig Felnőtt 
táncház. Táncmesterek: Böde István, 
Böde-Harkai Csilla, Kalmár József, 
Márkli Zsuzsanna, Réfi Ildikó.
G. Ragni / J. Rado – G. MacDermot: H 
A I R – 03.13. 19h
Először Magyarországon az eredeti 
Broadway musical. Nem a film, egy 
egészen más történet – de a magával 
rántó zenétől, és a háború, az idő-
sebb generáció, a hazugságok elleni 
lázadástól lesz ez az előadás valahol 
mégiscsak ugyanaz a Hair. Belépődíj: 
4800 Ft
A sorsformálás mágiája – 03.16. 18h
Müller Péter előadása. Belépődíj: 
1.500 Ft
Erdélyi Építészeti Bienná-
lé 2015 – „Emlékezet és Kom-
munikáció” – 03.17. 17h 
A kiállítás az elmúlt két év, észak-nyu-
gat Erdély, illetve a hajdani Partium 
hét megyéjében működő építész 
irodák legjobban sikerült terveit, 
megvalósult épületeit és a szakma 
érdekében tett legérdekesebb kul-
turális tevékenységeit mutatja be. 

Hírös AGÓRA – OTTHON MOZI
Kecskemét, Kossuth tér 4.
„Parlami d’Amore...” (avagy “... 
beszélj nekem a szerelemről ...”) – 
03.17. 19h
Szerelmes dalok a napfényes Itáliából 
a barokktól napjainkig. Domenico 
Menini & Straviarte Phora Quartett 
előadásában. Belépőjegy: 2500 Ft
Vinnai András: Lefitymálva – a Gó-
lem Színház előadása – 03.21. 18h
Vinnai András szövegíró az előítéle-
teket, az antiszemita, holocausttaga-
dó blog- és facebookposztokat, illet-
ve a zsidóság túlzásait, negatívumait 
gyúrta össze fergeteges vígjátékká. 
Az előadást követően a rendezővel 
beszélgethetnek a nézők. Díjtalan 
belépőjegyek igényelhetők a Kulturá-
lis Központ jegypénztárában. 

KECSKEMÉTI PLANETÁRIUM
Kecskemét, Lánchíd u. 18/A.
Csillagmese – igazmese – 03.12. 15h 
Bolygók, csillagok, Világegyetem – 
03.12. 16h
előadó: E. Kovács Zoltán csillagász
Fedezzük fel a világűrt! – 03.21. 15h 
Kozmikus utazás – a vi-
lágűr felfedezése – 03.21. 16h 
előadó: Balogh Gábor szakelőadó

PROGRAMAJÁNLÓ  MÁRCIUS 10-23.
Ruszt József Stúdiószínház

Acélmagnóliák – színjáték 
március 16-án, szerdán 19 órakor

TOVÁBBI PROGRAMOK!
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Március 15.
Kecskemét főterén

Kecskemét Megyei Jogú Város 
Önkormányzata az 1848-49-es forradalom  
és szabadságharc tiszteletére rendezendő 
ünnepi megemlékezésre és koszorúzásra 

tisztelettel hívja meg Önt és családját  
10 órára a Kossuth-szoborhoz.

 „Az ő magyarságuk példa ma nekünk”

címmel a Kecskeméti Széchenyivárosi  
Arany János Általános Móra Ferenc Általános 

Iskolája tanulóinak műsora hangzik el. A 
műsorban közreműködik a Kecskeméti 

Városi Fúvószenekar. Vezényel: Földi János 
és Kuna Lajos. Ünnepi beszédet mond 

Szeberényi Gyula Tamás alpolgármester

NYÍRI-ERDŐ
A Szabadságharc 1848-1849 Alapítvány 

és a KEFAG Zrt. tisztelettel meghívja Önt 
és kedves Családját a Nemzeti Ünnepünk 
tiszteletére 2016. március 15-én, kedden  

14 órakor tartandó megemlékezésre.
Köszöntőt mond, Sulyok Ferenc,  

a KEFAG Zrt. vezérigazgatója,
Szabó Kocsis Zsuzsanna énekel, ünnepi 

beszédet mond: Nyitray András,  
a kuratórium elnöke

Program: A Bács Megyei Huszár Bandérium 
és Tüzérüteg és a Kiskun Huszár és Honvéd 
Hagyományőr Egyesület puskaropogástól  
és ágyúdörgéstől hangos lovasbemutatója.
A Kecskemét Táncegyüttes néptáncosainak 

műsora, majd táncház.
Húzza: Hírös Zenekar.



2016. március 10. 

KECSKEMÉTI LAPOK24 | MOZAIK

Leung Ting Wing Tsun Kung-Fu
A Wing Tsun Kung-Fu az egyetlen 
olyan ősi kínai harcművészet, 
melyet egy apáca hozott létre 300 
évvel ezelőtt. Nem igényel különö-
sebb fizikai erőt, akrobatikus hajlé-
konyságot, bárki bármikor elkezd-
heti, mert könnyen és gyorsan 
tanulható. A Wing Tsun egy titkos 
stílus volt, hatékonysága abban rej-
lik, hogy az alapító figyelembe vette 
az emberi anatómiát, és a puszta 
fizikai erő helyett a gondolkodásra, 
gyorsaságra, könnyedségre helyez-
te a hangsúlyt. Közelharci technikái 
révén esélyt ad a nőknek és a 
gyengébb fizikumú férfiaknak is a 
valós harcban.

A Wing Tsun oktatása kínai 
hagyomány szerint csak családon 
belül történhetett, egészen a hetve-
nes évekig, amikor Yip Man nagy-
mester elkezdte nyilvánosan is 
tanítani. Az ő tanítványa volt Bruce 

Lee, aki világhírűvé tette ezt a stí-
lust. Az öreg mester dr. Leung 
Tinget nevezte ki örökösének, aki 

rövid ideig Hong Kong akciósztár-
ját, Jackie Chant is trenírozta.

A Wing Tsun orvosi szempont-
ból is egyedülálló, gyakorlói 
egészségesebbek az átlagnál mind 
fizikai, mind mentális tekintetben. 
Belső erős (Chi Kung) gyakorlatai 
meghosszabbítják az aktív életkort, 
és nagyon jó hatással vannak a 
gyermekek személyiségfejlődé-
sére is.

A Wing Tsun Kung-Fu magas 
szintű önvédelmi értéke miatt az 

FBI és a Bundeswehr kiképzési 
anyagában is szerepel. 

Mindezeket alátámasztja, hogy 
világszerte 65 országban több 
százezer tanítvány gyakorolja egy-
séges tananyag és vizsgarendszer 
szerint, mely elsajátítását magasan 
képzett oktatók biztosítják.

Magyarországon is a legnagyobb 
Kung-Fu egyesület – majd 30 éve 
– Si-Fu Máday Norbert 9. nagy-
mesteri fokozatú főinstruktor veze-
tésével.

Tréningek kedden és csütörtökön
a Magyar Ilona Általános Iskolában (volt Hosszú utca).

2016. március 22-én, kedden 18 órakor
nyilvános bemutató az érdeklődőknek.

További információ: Si-Hing Kerekes Csaba 5. mesterfokozat
Tel.: 30/9-83-83-73 vagy WWW.WINGTSUNKUNGFU.HU

Testnevelés óra kiváltására egyesületi igazolást adunk!

Különös érzés úgy interjút készíteni, hogy beszélgetőtársunk több mint 900 
kilométerre van tőlünk. Csilics Sándorral, a Katona József Színház egykori kö-
zönségszervezőjével másként nem ment volna, ugyanis több mint öt éve kint él 
Horvátországban, Brač gyönyörű szigetén. Az erkélyén ülve válaszolt kérdése-
imre, közben élvezte a tavaszi napsütést, lábai alatt ott morajlott a tenger. 

– Miért döntött úgy, Horvátországban 
tölti nyugdíjas éveit?

– Korábban csak a nyaraimat töltöttem 
kint, 2010 augusztusán azonban belecsöp-
pentem egy társaságba, ahol a színházakat 
érintő fontos témákról folyt beszélgetés. A 
hírektől pedig annyira elkeseredtem, hogy 
úgy döntöttem, inkább örökre itt maradok 
Bračon. Még érettségi után ismertem meg 
ezt a szigetet. A bajai Ibusznál dolgoztam, 
amikor Omisból átruccantunk ide kirándulni. 
Már akkor úgy jöttem el innen, hogy egyszer 
ez lesz az otthonom. 2003-ban pedig családi 
örökségből vettem is itt egy nyaralót.

– Mi volt az, ami megfogta a szigeten?
– A gyönyörű táj, a tenger és ennek a kis 

falunak a romantikája mellett az emberek 
mentalitása is kellett ehhez. Bár magyarnak 
vallom magam, bunyevác származású va-
gyok. Szülővárosomban, Baján szláv tánco-
kat tanítottam, volt is egy hagyományőrző 
népi együttesünk, a Csitaonica, amellyel a 
legmagasabb minősítéseket szereztük meg. 
Amikor Sutivanban meghallottam a helyi 
kórust énekelni, úgy éreztem, itt a helyem 
ezek között az emberek között. 632-en la-
kunk a faluban, igazi összetartó kis közös-
ség. Gyorsan befogadtak, azt hiszem, meg is 
szerettek. Nemrég volt a születésnapom, és 
olyan meglepetésbulit szerveztek nekem, 
hogy hullott a könnyem, mint a záporeső.  

– Hogy telnek a napjai a Sutivanon?
– Egész életemben cirkuszos világjáró 

voltam, itt, 1000 kilométerre szülőváro-
somtól viszont teljes békére, nyugalomra 
leltem. Kiskutyámmal, Menővel élünk ket-
tesben. Ma is színházi ember maradtam, 
ezért délig biztosan alszom, éjjel 1-2 óráig 
pedig mindig fent vagyok. Miután felébred-
tem, a szokásos reggeli-déli ceremónia után 
kiskutyámmal lemegyünk törzshelyünkre a 
Pálma presszóba, itt eltrécselünk délutánig 
a barátokkal, ismerősökkel. Hat óra felé 
hazagyalogolunk felfelé a hegyoldalon, és 
otthon folytatjuk az édes semmittevést. 
Időnként összeveszünk, kibékülünk a kis-
kutyámmal, egyébként teljes a nyugalmunk. 
Sok időt töltök a rejtvényeimmel az erké-
lyemen, ahonnan ellátni egészen Splitig. Ezt 
a panorámát nem cserélném el semmiért.

– Mi az, ami hiányzik régi, mozgalmas 
élete után?

– Egyetlen dolog, a teátrum. Számomra 
a színház szent és sérthetetlen, egyedül én 
szidhatom. Ha más teszi, ölök érte. Amikor 
Radó Vili bácsi lejárt Bajára színházával, 
akkor szerettem bele ebbe a világba. 1987-
ben, Lendvay Ferenc csábítására szerződ-
tem le én is a kecskeméti társulatba, ahol 
életem 15 legszebb évét töltöttem. Igazi 
család volt számomra a színház, ebben a 
másfél évtizedben ez lett az életem. Ami-

óta Sutivanon élek, a televízió rabja let-
tem. Imádom a filmeket, a színházi előadá-
sokat is felvételről nézem. De nagyon sok 
színházi emberrel tartom a kapcsolatot, 
most épp a MU Színház tagjai vannak itt. 
Régóta csábítom a MU Terminál Kortárs 
Táncműhely tagjait a faluba, ugyanis sze-
retnék egy alternatív tánctábort szervezni 
a magyaroknak. 

– Tartja a kapcsolatot családjával, régi 
barátaival?

– Családomból két négynénim, egy nagy-
bátyám és az unokatestvéreim élnek. Van 
két kecskeméti keresztgyerekem, Paál Atti-
la barátom fia és lánya, velük skype-on ke-
resztül tartom a kapcsolatot. Rendszeresen 
beszélgetek Esztergályos Cecíliával, Hau-
mann Péterrel és Galambos Erzsivel. Én va-
gyok Zsótér Sándor legjobb haverja. A híres 
kecskeméti primadonnával, Gyólay Viktivel 
is sokat telefonáltunk, azt hiszem én voltam 
az utolsó, akivel halála előtt beszélgetett. 

– Abban az utcában él, ami kis híján 
Kecskeméti utca lett. 

– Bizony, de a horvátok megorroltak a 
sok káromkodó magyarra, és bosszúból in-
kább Jellasicsról nevezték el. Sok kecskemé-
tinek van itt nyaralója, de az utóbbi időben 
szegediek és sok német is ide keveredett. 
Mindig naprakész vagyok, mikor ki jön, a 
visszatérő vendégeket mind ismerem. Ha 
valami gondjuk van a kecskemétieknek, 
mindig hozzám fordulnak, én pedig ter-
mészetesen igyekszem segíteni nekik. Ha 
kell autószerelőt keresek, vagy orvoshoz vi-
szem a megsérült, lebetegedett gyerekeket. 
Néha azonban szégyellem, hogy magyar va-
gyok, mert oltári rondán tudnak viselkedni 
a hazaiak. Tíz napra elszabadulnak, és azt 
hiszik övék a világ. Az ilyen mentalitás miatt 
kell most Jellasics utcában laknom… P.A.

Brač szigetén is a kecskeméti 
színházért dobog a szíve

Biológiaóra az erdőben, 
idegen nyelv a konyhában

Meglepő módszerekről mesél Cecilia Vacanti, amikor 
az amerikai középiskolai oktatási rendszerről kérdez-
zük. A 19 éves lány a 7500 lelket számláló, New York 
állambeli Baldwinsville-ből érkezett Kecskemétre a 
Rotary Club cserediákprogramjával. Szeptember óta 
az ÉZI diákja, így a sokat bírált magyar oktatásról is 
képet alkothatott.

– Nagyon jól beszélsz ma-
gyarul! Tanultad a nyelvet, 
mielőtt ideérkeztél?

– Nem! Egy szót se tudtam 
magyarul.

– Mit tudtál Magyaror-
szágról?

– Azt, hogy Kelet-Európá-
ban van. De amikor elmond-
tam a barátaimnak, hogy Ma-
gyarországra jövök, többen is 
rávágták: Kodály!

– A szüleid milyen jó ta-
náccsal indítottak útnak?

– „Légy bátor, és ne félj új 
barátságokat kötni!”

– Otthon milyen volt az 
iskola?

– Egyrészt nagyon jó volt 
a hangulat, sok barátom volt, 
másrészt egy csomó érdekes 
dolgot tanultunk. Az ameri-
kai középiskolákban vannak 
kötelező és szabadon vá-
lasztható tantárgyak. Kötele-
ző a matematika, az irodalom 
és nyelvtan, a természettu-
domány, amiben lennie kell 
biológiának és fizikának, a 
társadalomtudomány, ami 
történelemből, földrajzból, 
állampolgári ismeretekből és 
gazdaságtanból áll, egy ide-
gen nyelv és a testnevelés. A 
többi tárgyat a diákok maguk 
választhatják ki. Én például 
nagyon szerettem a színház 
és film kurzust, ahol Shakes-
peare-drámákkal foglalkoz-
tunk. Kicsi korom óta tanulok 
hegedülni, imádom a zenét, 
úgyhogy sok zenével kapcso-
latos órát felvettem. 

– A tanítási módszerekben 
is ilyen nagy a különbség? 

– Ez tanár- és iskolafüggő. 
Én például a franciatanáro-
mat tartottam a leg-leg-leg-
nek. Imádta a tantárgyát! 
Mindig kitalált valamit, ami-
vel érdekessé tette az órát. 
Főztünk francia ételeket, 
megnéztünk híres filmeket, 
sőt, megtanított nekünk 
egy olyan módszert, amivel 
gyorsabban lehet szavakat és 
nyelvtant tanulni. Hihetetle-
nül lelkes volt.

– Matek? Irodalom? Ebben 
is van különbség? 

– A matek mindenhol ma-
tek: példa, példa, példa... Sze-
rintem ebben nem lehet cso-
dákat tenni. A kémiát viszont 
nagyon szerettem, mert sokat 
kísérleteztünk. A természe-
ti környezet órákon viszont 

kimentünk az erdőbe, ott ta-
nultunk a fákról, madarakról. 
A tanáraink többsége azon 
volt, hogy inspirálóvá tegye 
az óráit, amennyire csak le-
het. Mindig próbáltak valami 
újat, érdekeset hozzátenni 
az anyaghoz, mert pusztán a 
tankönyvvel és a kérdésekkel 
nem tudták volna felkelteni a 
diákok érdeklődését.

– Otthon is sokat foglal-
koztál zenével, Kecskemé-
ten pedig az ÉZI-be jársz. A 
zeneoktatásról mi a vélemé-
nyed?

– Nagyon más a magyar 
oktatás, mint az amerikai, 
de roppant magas színvona-
lú. Mi nem Kodály-módszer 
szerint tanultunk, úgyhogy 
az első időszakban alig értet-
tem valamit. Egyébként még 
most is sok pótolni valóm 
van. Járok szolfézsra, kórus-
ba és hangszeres órára Ittzés 
Tamás tanár úrhoz. Nagyon 
élvezem! Minden alkalommal 
tanulok valami újat! Január-
ban felléphettem egy iskolai 
hangversenyen. Rettentően 
izgultam! Szerencsére jól si-
került. A videót elküldtem a 
szüleimnek, ők pedig az ösz-
szes rokonnak, ismerősnek. 
Nagyon büszkék voltak! Azt 
mondták, sokat fejlődtem.

– Ezek szerint nem bántad 
meg, hogy eljöttél egy ide-
gen országba? Sokat változ-
tál te magad is?

– Nem és igen! Nem bán-
tam meg, és azt hiszem, 
tényleg sokat változtam. Sok 
mindent meg tudok oldani 
egyedül, vagyis önállóbb let-
tem. Remélem, hogy bátrabb 
is. De ezen azért még dolgo-
zom. Rákász Judit

Cecilia magyar 
kedvencei 
Kedvenc étel: zöldbableves
Kedvenc város: Kecskemét, 
Szeged
Ami a legjobban tetszett: 
Bohém Ragtime Band kon-
cert és magyar néptáncos 
rendezvények
Amin a legjobban meglepő-
dött: „tömegközlekedni” jó 
dolog
Kedvenc szó: tojás, pillan-
gó, kutya

Csilics Sándor 15 évadot töltött a Kato-
na József Színházban közönségszerve-
ző titkárként. Kilenc évig volt a József 
Attila Színház társulatának tagja. Hatva-
névesen ment nyugdíjba, egy évig még 
dolgozott, majd 2010. augusztus végén 
úgy döntött, nem jön haza többé má-
sodik otthonából, a horvátországi Suti-
vanból. Azóta ott segíti a kint nyaraló 
kecskemétieket.

TOVÁBBI RÉSZLETEK!


